Table of Contents

Preface

A Short Introduction to Open Access

1 General Works

1.1 Open Access Overviews
1.2 Open Access Analysis and Critiques
1.3 Open Access Debates and Dialogs
1.4 Open Access Economic Issues
1.5 Open Access Research Studies
1.6 Other

2 Copyright Arrangements for Self Archiving and Use

2.1 Copyright General Works
2.2 Author Rights
2.3 Copyright Research Studies

3 Open Access Journals

3.1 Open Access Journal General Works
3.2 Open Access Journal Economic Issues
3.3 Open Access Journal Publishers and Archives
3.4 Open Access Journal Case Studies
3.5 Open Access Journal Research Studies

4 E-prints

4.1 E-print General Works
4.2 E-print History
4.3 E-print Research Studies

5 Disciplinary Archives

5.1 Disciplinary Archive General Works
5.2 Specific Disciplinary Archives and Projects

6 Institutional Repositories

6.1 Institutional Repository General Works
6.2 Country and Regional Institutional Repository Surveys
6.3 Multiple-Institution Repositories
6.4 Specific Institutional Repositories
6.5 Institutional Repository Preservation Issues
6.6 Institutional Repository Library Issues
6.7 Institutional Repository Metadata Issues
6.8 Institutional Open Access Mandates and Policies
6.9 Institutional Repository R&D Projects
6.10 Institutional Repository Research Studies
6.11 Institutional Repository Software
6.12 Electronic Theses and Dissertations in Institutional Repositories

7 Open Archives Initiative and OAI-PMH

8 Library Issues

8.1 General Library Issues
8.2 SPARC

9 Conventional Publisher Perspectives

10 Open Access Legislation, Government Reviews, Funding Agency Mandates, and Policies

11 Open Access in Countries with Emerging and Developing Economies

12 Open Access Books

12.1 Google Books
12.2 Other Open Access Books

Appendix A. Related Bibliographies

Appendix B. About the Author

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

Preface

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography presents over 1,100 selected English language scholarly works useful in understanding the open access movement's efforts to provide free access to and unfettered use of scholarly literature. The bibliography primarily includes books and published journal articles. A limited number of book chapters, conference papers, dissertations and theses, magazine articles, technical reports, and other scholarly works that are deemed to be of exceptional interest are also included. The bibliography does not cover digital media works (such as MP3 files), news articles, editorials, interviews, letters to the editor, presentation slides or transcripts, unpublished e-prints, weblog postings, or e-mail messages.

The bibliography includes links to freely available versions of included works. Such links, even to publisher versions and versions in disciplinary archives and institutional repositories, are subject to change. Typically, URLs may alter without warning or automatic forwarding, and they may disappear altogether. Inclusion of links to works on authors' personal sites is highly selective. Links are checked as of 8/1/2010. Note that e-prints and published articles may not be identical.

Most sources have been published from January 1, 1999 through August 1, 2010; however, a limited number of key sources published prior to 1999 are also included.

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

A Short Introduction to Open Access

Open access deals with free access to and reuse of scholarly works. To date, it has primarily been concerned with scholarly journal articles; however, digital books, electronic theses and dissertations, and research data have been of growing concern. Interest in digital books has been increased by mass digitization projects, especially Google Books. Not all works in Google Books are open access; however, it is of interest because it contains a significant number of freely available digital books and it has been an important catalyst in the area of mass digitization.

There are two types of open access. Gratis open access means that a scholarly work is free of charge.1 Libre open access means that a scholarly work is free of charge and some or all restrictions on its reuse, such as translating it, have been removed. Open licenses are often used to grant users rights to reuse libre open access works. For example, the Public Library of Science uses the Creative Commons Attribution License for the journals it publishes.

There are two major open access strategies.2 Open access journals publish articles (typically peer reviewed articles) that are free of charge and, depending on the journal, may be able to be reused under an open license. Self-archiving involves authors (or librarians acting for authors) depositing of journal articles (or other works) in digital depositories. These are free of charge, and, depending on the copyright holder (author or publisher), may be able to be reused under an open license.

are typically prepublication versions of articles. An e-print is often the final author version of an article that has been accepted by the journal before final editorial changes have been made. However, depending on the copyright holder, an e-print may be the final published version of the article.

Authors self-archive on personal websites, departmental websites, departmental digital archives, disciplinary archives, and institutional repositories. A disciplinary archive is a global digital repository that contains (and possibly other kinds of works) that deal with one or more scholarly disciplines. An institutional repository is a digital repository specific to a single institution that contains diverse types of digital works that deal with all of the disciplines associated with that institution. Institutional repositories typically use either specialized open source software, such as EPrints, DSpace, or Fedora, or are hosted on remote servers for a fee, such as the Digital Commons. A computer protocol known as OAI-PMH allows metadata (descriptive information) about works in digital repositories to be harvested (i.e., automatically retrieved).

While open access works are freely available, they are not free to produce or make accessible.3 Consequently, an important issue is how to pay for making open access works available. For example, some open access publishers charge authors fees to publish articles (these fees may be waived if the author cannot pay), others rely on subsidies from sponsoring organizations, such as universities.

There is a growing trend for universities, funding organizations, and governments to mandate in formal policies that articles created with their funding or subsidy be made open access. In some cases, universities may suggest, rather than require, that this be done in open access policies.

While traditional publishers have been understandably concerned about the impact of open access on their business models, an increasing number of them are offering some type of open access option. Some publishers have completely converted to a full open access business models, and some new publishers have been established using one. Some traditional publishers have also made special arrangements to provide open access to fee-Based works to scholars in developing countries.

Notes

1. Peter Suber, "Gratis and Libre Open Access," SPARC Open Access Newsletter, no. 124 (2008). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/08-02-08.htm#gratis-libre

2. Budapest Open Access Initiative, "Budapest Open Access Initiative," 14 February 2002, http://www.soros.org/openaccess/read.shtml.

3. Peter Suber, "Open Access Overview: Focusing on Open Access to Peer-Reviewed Research Articles and Their Preprints," http://www.earlham.edu/~peters/fos/overview.htm.

1.1 Open Access Overviews

Albert, Karen M. "Open Access: Implications for Scholarly Publishing and Medical Libraries." Journal of the Medical Library Association 94, no. 3 (2006): 253-262. http://www.pubmedcentral.gov/articlerender.fcgi?artid=1525322

Awre, Chris. "Open Access and the Impact on Publishing and Purchasing." Serials 16, no. 2 (2003): 205-208.

Ayris, Paul. "New Wine in Old Bottles: Current Developments in Digital Delivery and Dissemination." European Review 17, no. 1 (2009): 53-71. http://journals.cambridge.org/action/displayFulltext?type=1&fid=4324656&jid=&volumeId=&issueId=01&aid=4324648&bodyId=&membershipNumber=&societyETOCSession=

Bailey, Charles W., Jr. Open Access Bibliography: Liberating Scholarly Literature with and Open Access Journals. Washington, DC: Association of Research Libraries, 2005. http://www.digital-scholarship.org/oab/oab.htm

———. "What Is Open Access?" In Open Access: Key Strategic, Technical and Economic Aspects, ed. Neil Jacobs, 13-26. Oxford: Chandos Publishing, 2006. http://www.digital-scholarship.org/cwb/WhatIsOA.pdf

Bergman, Sherrie S. "The Scholarly Communication Movement: Highlights and Recent Developments." Collection Building 25, no. 4 (2006): 108-128.

Chantavaridou, Elisavet. "Contributions of Open Access to Higher Education in Europe and Vice Versa." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 35, no. 3 (2009): 16-174.

Falk, Howard. "The Revolt against Journal Publishers." The Electronic Library 22, no. 2 (2004): 184-187.

Fang, Conghui, and Xiaochun Zhu. "The Open Access Movement in China." Interlending & Document Supply 34, no. 4 (2006).

Franklin, Jack. "Open Access to Scientific and Technical Information: The State of the Art." Information Services & Use 23, no. 2/3 (2003): 67-86.

Friend, Frederick J. "How Can There Be Open Access to Journal Articles?" Serials 17, no. 1 (2004): 37-40. http://eprints.ucl.ac.uk/195/

Giglia, E. "Open Access in the Biomedical Field: A Unique Opportunity for Researchers (and Research Itself)." Europa Medicophysica 43, no. 2 (2007): 203-213. http://www.minervamedica.it/en/journals/europa-medicophysica/article.php?cod=R33Y2007N02A0203

Ho, Adrian K., and Charles W. Bailey, Jr. "Open Access Webliography." Reference Services Review 33, no. 3 (2005): 346-364. http://www.digital-scholarship.org/cwb/oaw.htm

Jacobs, Neil, ed. Open Access: Key Strategic, Technical and Economic Aspects. Oxford: Chandos, 2006.

Jannette, Collins. "The Future of Academic Publishing: What Is Open Access?" Journal of the American College of Radiology 2, no. 4 (2005): 321-326.

Kutz, Myer. "The Scholars Rebellion against Scholarly Publishing Practices: Varmus, Vitek, and Venting." Searcher 10, no. 1 (2002): 28-43. http://www.infotoday.com/searcher/jan02/kutz.htm

Lal, Krishan. "Open Access: Major Issues and Global Initiatives." DESIDOC Journal of Library and Information Technology 28, no. 1 (2008). http://publications.drdo.gov.in/ojs/index.php/djlit/article/view/158

Losoff, Barbara, and Harry E. Pence. "Digital Scholarship and Open Access." Journal of Educational Technology Systems 38, no. 2 (2009-2010): 95-101.

McKiernan, Gerry. "Open Access and Retrieval: Liberating the Scholarly Literature." In E-Serials Collection Management: Transitions, Trends, and Technicalities, edited by David C. Fowler, 197-220. New York: Haworth Information Press, 2004. http://www.public.iastate.edu/~gerrymck/Open.pdf

———. "Scholar-Based Initiatives in Publishing." Science & Technology Libraries 22, no. 3/4 (2002): 181-191. http://www.public.iastate.edu/~gerrymck/SBI.pdf

———. "Scholar-Based Innovations in Publishing. Part I: Individual and Institutional Initiatives." Library Hi Tech News 20, no. 2 (2003): 19-26. http://www.public.iastate.edu/~gerrymck/ScholarBased-I.pdf

———. "Scholar-Based Innovations in Publishing. Part II: Library and Professional Initiatives." Library Hi Tech News 20, no. 3 (2003): 19-27. http://www.public.iastate.edu/~gerrymck/ScholarBased-II.pdf

———. "Scholar-Based Innovations in Publishing. Part III: Organizational and National Initiatives." Library Hi Tech News 20, no. 5 (2003): 15-23. http://www.public.iastate.edu/~gerrymck/ScholarBased-III.pdf

Morrison, Heather G. "The Dramatic Growth of Open Access: Implications and Opportunities for Resource Sharing." Journal of Interlibrary Loan, Document Delivery & Electronic Reserve 16, no. 3 (2006): 95-107. http://circle.ubc.ca/handle/2429/953

Nockels, Keith. "Open Access." Health Information on the Internet 65, no. 1 (2008): 6-8.

Prosser, David C. "The Next Information Revolution—How Open Access Repositories and Journals Will Transform Scholarly Communications." LIBER Quarterly 14, no. 1 (2004). http://eprints.rclis.org/1181/

———. "Scholarly Communication in the 21st Century—The Impact of New Technologies and Models." Serials 16, no. 2 (2003): 163-167. http://eprints.rclis.org/1180/

Suber, Peter. "A Field Guide to Misunderstandings about Open Access." SPARC Open Access Newsletter, no. 132 (2009). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/04-02-09.htm#fieldguide

———. "Gratis and Libre Open Access." SPARC Open Access Newsletter, no. 124 (2008). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/08-02-08.htm#gratis-libre

———. "How Should We Define 'Open Access'?" SPARC Open Access Newsletter, no. 64 (2003). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/08-04-03.htm

———. "Major OA Developments in July 2004." SPARC Open Access Newsletter, no. 76 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/08-02-04.htm#major

———. "Open Access Builds Momentum." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 232 (2004): 1-3. http://www.arl.org/bm~doc/openaccess.pdf

———. "Open Access in 2003." SPARC Open Access Newsletter, no. 69 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/01-02-04.htm#2003

———. "Open Access in 2006." SPARC Open Access Newsletter, no. 105 (2006). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/01-02-07.htm#2006

———. "Open Access in 2007." Journal of Electronic Publishing 11, no. 1 (2008). http://hdl.handle.net/2027/spo.3336451.0011.110

———. "Open Access in 2007." SPARC Open Access Newsletter, no. 117 (2008). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/01-02-08.htm#2007

———. "Open Access in 2008." The Journal of Electronic Publishing 12, no. 1 (2009). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0012.104

———. "Open Access in 2008." SPARC Open Access Newsletter, no. 129 (2009). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/01-02-09.htm#2008

———. "Open Access in 2009." SPARC Open Access Newsletter, no. 141 (2010). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/01-02-10.htm#2009

———. "Open Access to the Scientific Journal Literature." Journal of Biology 1, no. 1 (2002). http://jbiol.com/content/pdf/1475-4924-1-3.pdf

———. "A Primer on Open Access to Science and Scholarship." Against the Grain 16, no. 3 (2004): 56-59. http://www.earlham.edu/~peters/writing/atg.htm

Swan, Alma. "What Is New in Open Access?" Liber Quarterly: The Journal of European Research Libraries 16, no. 3/4 (2006). http://eprints.ecs.soton.ac.uk/13638/

Velterop, Jan. "Open Access Publishing." Information Services & Use 23, no. 2/3 (2003): 113-115.

Yiotis, Kristin. "The Open Access Initiative: A New Paradigm for Scholarly Communications." Information Technology and Libraries 24, no. 4 (2005): 157-162. http://www.ala.org/ala/mgrps/divs/lita/ital/volume242005/number4december/contentv424/yiotis.pdf

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

1.2 Open Access Analysis and Critiques

Anderson, Rick. "Author Disincentives and Open Access." Serials Review 30, no. 4 (2004): 288 291.

———. "Open Access in the Real World: Confronting Economic and Legal Reality." College & Research Libraries News 65, no. 4 (2004): 206-208.

Aymar, Robert. "Scholarly Communication in High-Energy Physics: Past, Present and Future Innovations." European Review 17, no. 1 (2009):33-51. http://journals.cambridge.org/action/displayFulltext?type=1&fid=4324644&jid=&volumeId=&issueId=01&aid=4324636&bodyId=&membershipNumber=&societyETOCSession =

Bachrach, Steven. "Chemistry Publication—Making the Revolution." Journal of Cheminformatics 1, no. 1 (2009). http://www.jcheminf.com/content/1/1/2

Banks, Marcus A. "Towards a Continuum of Scholarship: The Eventual Collapse of the Distinction between Grey and Non-grey Literature." Publishing Research Quarterly 22, no. 1 (2006): 4-11.

Barbour, V., and M. Patterson. "Open Access: The View of the Public Library of Science." Journal of Thrombosis & Haemostasis 4, no. 7 (2006): 1450-1453. http://onlinelibrary.wiley.com/doi/10.1111/j.1538-7836.2006.02008.x/abstract

Bernius, Steffen, Matthias Hanauske, Wolfgang König, and Berndt Dugall. "Open Access Models and their Implications for the Players on the Scientific Publishing Market." Economic Analysis and Policy 39, no. 1 (2009): 103-115. http://ideas.repec.org/a/eap/articl/v39y2009i1p103-115.html

Björk, Bo-Christer. "Open Access to Scientific Publications—An Analysis of the Barriers to Change?" Information Research 9, no. 2 (2004). http://informationr.net/ir/9-2/paper170.html

Bosch, Xavier. "A Reflection on Open-Access, Citation Counts, and the Future of Scientific Publishing." Archivum Immunologiae et Therapiae Experimentalis 57, no. 2 (2009): 91-93.

Bramble, Nicholas. "Preparing Academic Scholarship for an Open Access World." Harvard Journal of Law & Technology 20, no. 1 (2006): 209-233. http://jolt.law.harvard.edu/articles/pdf/v20/20HarvJLTech209.pdf

Collins, Jannette. "The Future of Academic Publishing: What Is Open Access?" Journal of the American College of Radiology 2, no. 4 (2005): 321-326.

Correia, Ana Maria Ramalho, and José Carlos Teixeira. "Reforming Scholarly Publishing and Knowledge Communication: From the Advent of the Scholarly Journal to the Challenges of Open Access." Online Information Review 29, no. 4 (2005): 349-364.

Davis, Philip M. "How the Media Frames 'Open Access.'" The Journal of Electronic Publishing 12, no. 1 (2009). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0012.101

Dryburgh, Alastair. "Open Access—Time to Stop Preaching to the Converted?" Learned Publishing 17, no. 1 (2004): 69-70. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2004/00000017/00000001/art00011

Duranceau, Ellen Finnie, and Stevan Harnad. "Resetting Our Intuition Pumps for the Online-Only." Serials Review 25, no. 1 (1999): 109-115.

Friend, Frederick J. "Improving Access: Is There Any Hope?" Interlending & Document Supply 30, no. 4 (2002): 183-189. http://eprints.ucl.ac.uk/26/

Goodman, David. "The Criteria for Open Access." Serials Review 30, no. 4 (2004): 258-270. http://eprints.rclis.org/3542/

Guédon, Jean-Claude. "beyond Core Journals and Licenses: The Paths to Reform Scientific Publishing." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 218 (2001): 1-8. http://www.arl.org/resources/pubs/br/br218/br218guedon.shtml

———. In Oldenburg's Long Shadow: Librarians, Research Scientists, Publishers, and the Control of Scientific Publishing . Washington, DC: Association of Research Libraries, 2001. http://www.arl.org/resources/pubs/mmproceedings/138guedon.shtml

———. "Mixing and Matching the Green and Gold Roads to Open Access—Take 2." Serials Review 34, no. 1 (2008): 41-51.

———. "Open Access Archives: From Scientific Plutocracy to the Republic of Science." IFLA Journal 29, no. 2 (2003): 129-140.

Harnad, Stevan. "Back to the Oral Tradition through Skywriting at the Speed of Thought." Interdisciplines (2003). http://eprints.ecs.soton.ac.uk/7723/

———. "Ethics of Open Access to Biomedical Research: Just a Special Case of Ethics of Open Access to Research." Philosophy, Ethics, and Humanities in Medicine 2, no. 1 (2007). http://www.peh-med.com/content/2/1/31

———. "Free at Last: The Future of Peer-Reviewed Journals." D-Lib Magazine 5, no. 12 (1999). http://www.dlib.org/dlib/december99/12harnad.html

———. "Freeing the Refereed Journal Corpus Online." Computer Law & Security Report 16, no. 2 (2000): 78-87. http://cogprints.ecs.soton.ac.uk/archive/00001701/index.html

———. "How to Fast-Forward Learned Serials to the Inevitable and the Optimal for Scholars and Scientists." The Serials Librarian 30, no. 3/4 (1997): 73-81. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/12873/

———. "Implementing Peer Review on the Net: Scientific Quality Control in Scholarly Electronic Journals." In Scholarly Publishing: The Electronic Frontier, edited by Robin P. Peek and Gregory B. Newby, 103-118. Cambridge, MA: The MIT Press, 1996. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/2900/

———. "Interactive Publication: Extending the American Physical Society's Discipline-Specific Model for Electronic Publishing." Serials Review 18, no. 1/2 (1992): 58-61. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/3370/

———. "Learned Inquiry and the Net: The Role of Peer Review, Peer Commentary and Copyright." Antiquity, no. 274 (1997): 1042-1048. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/2633/

———. "Maximizing University Research Impact through Self-Archiving." JCOM: Journal of Science Communication 2, no. 4 (2003). http://jcom.sissa.it/archive/02/04/A020401/

———. "Minotaur: Six Proposals for Freeing the Refereed Literature Online: A Comparison." Ariadne, no. 28 (2001). http://www.ariadne.ac.uk/issue28/minotaur/

———. "On-Line Journals and Financial Fire Walls." Nature, 10 September 1998, 127-128. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/2624/

———. "Open Access Scientometrics and the UK Research Assessment Exercise." Scientometrics 79, no. 1 (2009): 147-156. http://arxiv.org/abs/cs/0703131

———. "Open Access to Peer-Reviewed Research through Author/Institution Self-Archiving: Maximizing Research Impact by Maximizing Online Access." Journal of Postgraduate Medicine 49, no. 4 (2003): 337-342. http://www.jpgmonline.com/article.asp?issn=0022-3859;year=2003;volume=49;issue=4;spage=337;epage=342;aulast=Harnad

———. "The Paper House of Cards (and Why It's Taking So Long to Collapse)." Ariadne, no. 8 (1997). http://www.ariadne.ac.uk/issue8/harnad/

———. "The Post-Gutenberg Galaxy: How to Get There from Here." The Information Society 11, no. 4 (1995): 285-291. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/3349/

———. "Post-Gutenberg Galaxy: The Fourth Revolution in the Means of Production of Knowledge." The Public-Access Computer Systems Review 2, no. 1 (1991): 39-53. http://info.lib.uh.edu/pr/v2/n1/harnad.2n1

———. "The Research-Impact Cycle." Information Services & Use 23, no. 2/3 (2003): 139-142.

———. "Scholarly Skywriting and the Prepublication Continuum of Scientific Inquiry." Psychological Science 1, no. 6 (1990): 342-344. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/1894/

———. "Self-Archive unto Others as Ye Would Have Them Self-Archive unto You." JCOM: Journal of Science Communication 2, no. 3 (2003). http://jcom.sissa.it/archive/02/03/F020303/

Harnad, Stevan, Les Carr, and Tim Brody. "How and Why to Free All Refereed Research from Access- and Impact-Barriers Online, Now." High Energy Physics Libraries Webzine, no. 4 (2001). http://library.cern.ch/HEPLW/4/papers/1/

Harnad, Stevan, and Matt Hemus. "All or None: No Stable Hybrid or Half-Way Solutions for Launching the Learned Periodical Literature into the Post-Gutenberg Galaxy." In The Impact of Electronic Publishing on the Academic Community: An International Workshop Organized by the Academia Europaea and the Wenner-Gren Foundation, edited by I. Butterworth, 18-27. London: Portland Press, 1998. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/2899/

Herb, Ulrich. "Sociological Implications of Scientific Publishing: Open Access, Science, Society, Democracy and the Digital Divide." First Monday 15, no. 2 (2010). http://www.uic.edu/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/2599

Irivwieri, Joseph Welfare. "Research into Open Access Science Publishing." Library Hi Tech News 26, no. 3/4 (2009): 16-18.

Jacsó, Peter. "Open Access to Scholarly Full-Text Documents." Online Information Review 30, no. 5 (2006): 587-594.

———. "Open Access to Scholarly Indexing/Abstracting Information." Online Information Review 30, no. 4 (2006): 461-468.

Jenny, Pickerill. "Open Access Publishing: Hypocrisy and Confusion in Geography." Antipode 40, no. 5 (2008): 719-723. https://lra.le.ac.uk/handle/2381/8165

Kumar, M. "Open Access Publication of Scientific Research: Facts and Myths." Bulletin of The Royal College of Surgeons of England 91 (2009): 312-317. http://dx.doi.org/10.1308/147363509X472018

Lynch, Clifford A. "Improving Access to Research Results: Six Points." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 248 (2006): 5-7. http://www.arl.org/bm~doc/arlbr248sixpoints.pdf

Mann, Florian, Benedikt Von Walter, Thomas Hess, and Rolf T. Wigand. "Open Access Publishing in Science." Communications of the ACM 52, no. 3 (2009): 135-139.

Okerson, Ann. "Open Access: Reflections from the United States." Serials: The Journal for the Serials Community 18, no. 1 (2005): 20-25. http://www.library.yale.edu/~okerson/UKSG11-04.htm

———. "Towards a Vision of Inexpensive Scholarly Journal Publication." Libri 53, no. 3 (2003): 186-193. http://www.library.yale.edu/~okerson/Libri.html

Oppenheim, Charles. "Electronic Scholarly Publishing and Open Access." Journal of Information Science 34, no. 4 (2008): 577-590.

Plotin, Stephanie L. "Legal Scholarship, Electronic Publishing, and Open Access: Transformation or Steadfast Stagnation?" Law Library Journal 101, no. 1 (2009): 31-57. http://www.aallnet.org/products/pub_llj_v101n01/2009-02.pdf

Rinaldi, Andrea. "Access Evolved?" EMBO Reports 9, no. 4 (2008): 317-321. http://www.nature.com/embor/journal/v9/n4/full/embor200840.html

Scherlen, Allan, and Matthew Robinson. "Open Access to Criminal Justice Scholarship: A Matter of Social Justice." Journal of Criminal Justice Education 19, no. 1 (2008): 54-74.

Schwartz, Charles A. "Reassessing Prospects for the Open Access Movement." College & Research Libraries 66, no. 6 (2005): 488-495. http://crl.acrl.org/content/66/6/488.full.pdf+html

Shulenburger, David E. "Public Goods and Open Access." New Review of Information Networking 11, no. 1 (2005): 3-11.

Singer, Peter. "When Shall We Be Free?" The Journal of Electronic Publishing 6, no. 2 (2000). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0006.205

Suber, Peter. "Abridgment as Added Value." SPARC Open Access Newsletter, no. 137 (2009). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/09-02-09.htm#abridgment

———. "After the November Election." SPARC Open Access Newsletter, no. 104 (2006). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/12-02-06.htm#election

———. "Analogies and Precedents for the FOS Revolution." Free Online Scholarship Newsletter, 11 March 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/03-11-02.htm

———. "Commercial Exploitation of Free Online Scholarship." Free Online Scholarship Newsletter, 7 August 2001. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/08-07-01.htm

———. "Four Analogies to CleanEnergy." SPARC Open Access Newsletter, no. 142 (2010). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/02-02-10.htm#energy

———. "'It's the Authors, Stupid!'" SPARC Open Access Newsletter, no. 74 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/06-02-04.htm#authors

———. "Knowledge as a Public Good." SPARC Open Access Newsletter, no. 139 (2009). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/11-02-09.htm#publicgood

———. "The Many-Copy Problem and the Many-Copy Solution." SPARC Open Access Newsletter, no. 69 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/01-02-04.htm#manycopy

———. "Measuring FOS Progress, Part 1." Free Online Scholarship Newsletter, 15 September 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/09-15-02.htm

———. "Measuring FOS Progress, Part 2." Free Online Scholarship Newsletter, 15 September 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/09-15-02.htm

———. "More on the Problem of Excessive Accessibility." Free Online Scholarship Newsletter, 15 April 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/04-15-02.htm

———. "Objection-Reply: Whether OA-Promoting Policies Must 'Wait until the Infrastructure Is Ready.'" SPARC Open Access Newsletter, no. 68 (2003). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/12-02-03.htm#objreply

———. "Open Access and the Last-Mile Problem for Knowledge." SPARC Open Access Newsletter, no. 123 (2008). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/07-02-08.htm#lastmile

———. "Open Access and the Self-Correction of Knowledge." SPARC Open Access Newsletter, no. 122 (2008). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/06-02-08.htm#selfcorrection

———. "Open Access for Digitization Projects." SPARC Open Access Newsletter, no. 135 (2009). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/07-02-09.htm#digitization

———. "Open Access in the Humanities." SPARC Open Access Newsletter, no. 70 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/02-02-04.htm#humanities

———. "Open Access When Authors Are Paid." SPARC Open Access Newsletter, no. 68 (2003). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/12-02-03.htm#payingauthors

———. "Predictions for 2004." SPARC Open Access Newsletter, no. 70 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/02-02-04.htm#predictions

———. "Predictions for 2007." SPARC Open Access Newsletter, no. 104 (2006). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/12-02-06.htm#predictions

———. "Predictions for 2008." SPARC Open Access Newsletter, no. 116 (2007). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/12-02-07.htm#predictions

———. "Predictions for 2009." SPARC Open Access Newsletter, no. 128 (2008). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/12-02-08.htm#predictions

———. "A Primer on Open Access to Science and Scholarship." Against the Grain 16, no. 3 (2004): 56-59. http://www.earlham.edu/~peters/writing/atg.htm

———. "Providing Open Access to Past Research Articles, Starting with the Most Important." SPARC Open Access Newsletter, no. 74 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/06-02-04.htm#unbind

———. "Reflections on the DC Principles." SPARC Open Access Newsletter, no. 72 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/04-02-04.htm#dc

———. "The Scaling Argument." SPARC Open Access Newsletter, no. 71 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/03-02-04.htm#scaling

———. "Three Gathering Storms That Could Cause Collateral Damage for Open Access." SPARC Open Access Newsletter, no. 95 (2006). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/03-02-06.htm#collateral

———. "Top 10 Priorities for the OAI Community." SPARC Open Access Newsletter, no. 71 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/03-02-04.htm#oai-priorities

———. "Trends Favoring Open Access." SPARC Open Access Newsletter, no. 109 (2007). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/05-02-07.htm#trends

———. "Two Distractions." SPARC Open Access Newsletter, no. 73 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/05-03-04.htm#distractions

———. "Where Does the Free Online Scholarship Movement Stand Today?" ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 220 (2002): 5-7. http://www.arl.org/bm~doc/scholar-2.pdf

———. "Why FOS Progress Has Been Slow." Free Online Scholarship Newsletter, 15 May 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/05-15-02.htm

———. "Will Open Access Undermine Peer Review?" SPARC Open Access Newsletter, no. 113 (2007). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/09-02-07.htm#peerreview

Till, James E. "Success Factors for Open Access." Journal of Medical Internet Research 5, no. 1 (2003). http://www.jmir.org/2003/1/e1/

Velterop, Jan. "Open Access: Principle, Practice, Progress." Serials: The Journal for the Serials Community 18, no. 1 (2005): 26-29.

Waters, Donald J. "Open Access Publishing and the Emerging Infrastructure for 21st-Century Scholarship." Journal of Electronic Publishing 11, no. 1 (2008). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0011.106

Wilbanks, John. "Another Reason for Opening Access to Research." BMJ 333 (2006). http://www.bmj.com/cgi/content/full/333/7582/1306

Willinsky, John. "The Nine Flavours of Open Access Scholarly Publishing." The Journal of Postgraduate Medicine 49, no. 3 (2003): 263-267. http://www.jpgmonline.com/article.asp?issn=0022-3859;year=2003;volume=49;issue=3;spage=263;epage=267;aulast=Willinsky

1.3 Open Access Debates and Dialogs

1.3.1 The Economic Implications of Alternative Publishing Models

1.3.2 Nature Web Debate on Future E access to the Primary Literature

1.3.3 Nature Web Focus on Access to the Literature: The Debate Continues

1.3.4 Other

1.3.1 The Economic Implications of Alternative Publishing Models

Hall, Martin. "Minerva's Owl. A Response to John Houghton and Charles Oppenheim's 'The Economic Implications of Alternative Publishing Models.'" Prometheus: Critical Studies in Innovation 28, no. 1 (2010): 61-71. http://www.informaworld.com/smpp/content~db=all~content=a920245249~frm=titlelink

Hall, Steven. "A Commentary on 'The Economic Implications of Alternative Publishing Models.'" Prometheus: Critical Studies in Innovation 28, no. 1 (2010): 73-84. http://www.informaworld.com/smpp/content~db=all~content=a920245214~frm=titlelink

Harnad, Stevan. "The Immediate Practical Implication of the Houghton Report: Provide Green Open Access Now." Prometheus: Critical Studies in Innovation 28, no. 1 (2010): 55-59. http://www.informaworld.com/smpp/content~db=all~content=a920245586~frm=titlelink

Houghton, John W., and Charles Oppenheim. "The Economic Implications of Alternative Publishing Models." Prometheus: Critical Studies in Innovation 28, no. 1 (2010): 41-54. http://www.informaworld.com/smpp/content~db=all~content=a920247424~frm=titlelink

Kennan, Mary Anne. "The Economic Implications of Alternative Publishing Models: Views from a Non-economist." Prometheus: Critical Studies in Innovation 28, no. 1 (2010): 41-54. http://unsworks.unsw.edu.au/vital/access/manager/Repository/unsworks:7889

May, Christopher. "Openness in Academic Publication: The Question of Trust, Authority and Reliability." Prometheus: Critical Studies in Innovation 28, no. 1 (2010): 91-94. http://www.informaworld.com/smpp/content~db=all~content=a920248087~frm=titlelink

1.3.2 Nature Web Debate on Future E-access to the Primary Literature

Blume, Martin. "Electronic Access to Journals: The Views of the American Physical Society." Nature Web Debates, 12 April 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/blume.html

Butler, Declan, and Philip Campbell. "Future E-access to the Primary Literature." Nature Web Debates, 5 April 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/introduction.html

Campbell, Robert. "Information Access: What Is to Be Done?" Nature Web Debates, 27 April 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/campbell.html

Eisen, Michael, and Pat Brown. "Should the Scientific Literature Be Privately Owned and Controlled?" Nature Web Debates, 4 May 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/Eisen.htm

Frank, Martin. "No Free Lunch!" Nature Web Debates, 20 August 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/frank.html

"The Future of the Electronic Scientific Literature." Nature Web Debates, 6 September 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/opinion2.html

Gannon, Frank. "Boycott!" Nature Web Debates, 5 April 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/gannon.html

Gerstein, Mark, and Jochen Junker. "Blurring the Boundaries between the Scientific 'Papers' and Biological Databases." Nature Web Debates, 7 May 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/gernstein.html

Grivel, Les. "E-Biosci: A European Approach to Handling Biological Information." Nature Web Debates, 5 April 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/grivell2.html

Haank, Derk. "Content and Context in One Service, Tailored to Meet the Needs of Scientists." Nature Web Debates, 5 April 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/hank.html

Harnad, Stevan. "The Self-Archiving Initiative." Nature Web Debates, 26 April 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/harnad.html

Hopkins, Colin. "Healthy Warning: 'This Journal Supports Full Text, Tariff-Free Archives.'" Nature Web Debates, 18 September 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/hopkins.html

Johnson, Richard K. "Whither Competition?" Nature Web Debates, 15 June 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/johnson.html

Kaser, Richard T. "When Allegory Replaces Rational Thought, Science Had Better Watch Out." Nature Web Debates, 18 September 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/kaser.html

Keller, Michael. "Innovation and Service in Scientific Publishing Requires More, Not Less, Competition." Nature Web Debates, 25 May 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/keller.html

Lawrence, Steve. "Free Online Availability Substantially Increases a Paper's Impact." Nature Web Debates, 31 May 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/lawrence.html

Luce, Richard. "Evolution and Scientific Literature: Towards a Decentralized Adaptive Web." Nature Web Debates, 10 May 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/luce.html

Mellman, Ira. "Setting Logical Priorities." Nature Web Debates, 5 April 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/mellman.html

Odlyzko, Andrew. "The Public Library of Science and the Ongoing Revolution in Scholarly Communication." Nature Web Debates, 18 September 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/odlyzko.html

Okerson, Ann. "What Price 'Free'?" Nature Web Debates, 5 April 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/okerson.html

O'Reilly, Tim. "Information Wants to Be Valuable." Nature Web Debates, 18 May 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/oreilly.html

Pentz, Ed. "Evolution and Revolution: Pragmatism versus Dogmatism." Nature Web Debates, 28 August 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/pentz.html

Richardson, Martin. "Impacts of Free Access." Nature Web Debates, 5 April 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/richardson.html

Roosendaal, Hans E., Peter A. Th. M. Geurts, and Paul van der Vet. "Higher Education Needs May Determine the Future of Scientific E-publishing." Nature Web Debates, 18 September 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/roosendaal.html

Rowe, Richard R. "Digital Archives: How We Can Provide Access to 'Old' Biomedical Information." Nature Web Debates, 14 August 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/rowe.html

Sequeira, Edwin, Johanna McEntyre, and David Lipman. "PubMed Central Decides to Decentralize." Nature Web Debates, 5 April 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/pubmed.html

Stallman, Richard. "Science Must ‘Push Copyright Aside.'" Nature Web Debates, 8 June 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/stallman.html

Tenopir, Carol, and Donald W. King. "Lessons for the Future of Journals." Nature Web Debates, 18 October 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/tenopir.html

Walker, Thomas J. "Authors Willing to Pay for Instant Web Access." Nature Web Debates, 31 May 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/walker.html

Warnick, Walter. "Tailoring Access to the Source: Preprints, Grey Literature and Journal Articles." Nature Web Debates, 3 May 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/warnick.html

Wells, Robert D., and Herbert Tabor. "Position Statement by the American Society for Biochemistry and Molecular Biology." Nature Web Debates, 5 April 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/asbmn.html

Worlock, David R. "The Best and Worst of Times." Nature Web Debates, 18 October 2001. http://www.nature.com/nature/debates/e-access/Articles/worlock.html

1.3.3 Nature Web Focus on Access to the Literature: The Debate Continues

Bergstrom, Theodore C., and Carl T. Bergstrom. "Can 'Author Pays' Journals Compete with 'Reader Pays'?" Nature Web Focus, 20 May 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/22.html

Brown, Patrick. "PLoS Co-Founder Defends Free Dissemination of Peer-Reviewed Journals Online." Nature Web Focus, 19 March 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/5.html

Butler, Declan. "Introduction." Nature Web Focus, 19 March 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/1.html

Cozzarelli, Nicholas R. "PNAS and Open Access." Nature Web Focus, 25 June 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/25.html

Greenstein, Daniel. "Not So Quiet on a Western Front." Nature Web Focus, 28 May 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/23.html

Harnad, Stevan, Tim Brody, François Vallières, Les Carr, Steve Hitchcock, Yves Gingras, Charles Oppenheim, Heinrich Stamerjohanns, and Eberhard R. Hilf. "The Green and the Gold Roads to Open Access." Nature Web Focus, 17 May 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/21.html

Hawley, John B. "Is Free Affordable?" Nature Web Focus, 15 April 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/14.html

Haynes, John. "Can Open Access be Viable? The Institute of Physics' Experience." Nature Web Focus, 7 May 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/20.html

Hunter, Karen. "Open Access: Yes, No, Maybe." Nature Web Focus, 19 March 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/3.html

Kennedy, Donald. "Science Editor-in-Chief Warns of PLoS Growing Pains." Nature Web Focus, 19 March 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/6.html

King, Donald W., andCarol Tenopir. "An Evidence-Based Assessment of the 'Author Pays' Model." Nature Web Focus, 25 June 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/26.html

Kleinberg, Jon. "Analysing the Scientific Literature in Its Online Context." Nature Web Focus, 29 April 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/18.html

Masters, Bettie Sue, and Judith S. Bond. "A Professional Society's Take on Access to the Scientific Literature." Nature Web Focus, 8 July 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/27.html

McCabe, Mark J., and Christopher M. Snyder. "The Best Business Model for Scholarly Journals: An Economist's Perspective." Nature Web Focus, 16 July 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/28.html

Mellman, Ira. "How Journals Can 'Realistically' Boost Access." Nature Web Focus, 8 April 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/11.html

Meyer, Marie. "Open Access Ignoring Lessons of Dot-Com Bubble." Nature Web Focus, 22 April 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/15.html

Morris, Sally. "Open Access and Not-for-Profit Publishers." Nature Web Focus, 19 March 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/2.html

Odlyzko, Andrew. "Why Electronic Publishing Means People Will Pay Different Prices." Nature Web Focus, 25 March 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/7.html

Okerson, Ann. "On Being Scientific about Science Publishing." Nature Web Focus, 1 April 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/9.html

Pentz, Ed. "CrossRef Launches CrossRef Search, Powered by Google." Nature Web Focus, 29 April 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/17.html

Pringle, James. "Do Open Access Journals Have Impact?" Nature Web Focus, 7 May 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/19.html

Richardson, Martin, and Claire Saxby. "Experimenting with Open Access Publishing." Nature Web Focus, 8 April 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/12.html

Suber, Peter. "The Primacy of Authors in Achieving Open Access." Nature Web Focus, 10 June 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/24.html

Velterop, Jan. "The Myth of 'Unsustainable' Open Access Journals." Nature Web Focus, 1 April 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/10.html

Waaijers, Leo. "Open Access Needs to Get 'Back to Basics.'" Nature Web Focus, 23 April 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/16.html

Walker, Thomas J. "Open Access by the Article: An Idea Whose Time Has Come?" Nature Web Focus, 15 April 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/13.html

Ware, Mark. "Universities' Own Electronic Repositories Yet to Impact on Open Access." Nature Web Focus, 19 March 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/4.html

Worlock, Kate. "Open Access and Learned Societies: Will Open Access Prove a Blessing or a Curse to Learned Societies?" Nature Web Focus, 25 March 2004. http://www.nature.com/nature/focus/accessdebate/8.html

1.3.4 Other

Brent, Doug. "Stevan Harnad's 'Subversive Proposal': Kick-Starting Electronic Scholarship—A Summary and Analysis." EJournal 5, no. 1 (1995). http://www.ucalgary.ca/ejournal/archive/rachel/v5n1/article.html

Fuller, Steve. "Cybermaterialism, or Why There Is No Free Lunch in Cyberspace." The Information Society 11, no. 4 (1995): 325-332.

Harnad, Stevan. "Sorting the Esoterica from the Exoterica: There's Plenty of Room in Cyberspace—A Response to Fuller." The Information Society 11, no. 4 (1995): 305-324. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/3350/

Harnad, Stevan, Hal Varian, and Bob Parks. "Academic Publishing in the Online Era: What Will Be For-Fee and What Will Be For-Free?" Culture Machine, no. 2 (2000). http://www.culturemachine.net/index.php/cm/article/view/313/298

Okerson, Ann Shumelda, and James J. O'Donnell, eds. Scholarly Journals at the Crossroads: A Subversive Proposal for Electronic Publishing. Washington, DC: Office of Scientific and Academic Publishing, Association of Research Libraries, 1995. http://www.arl.org/scomm/subversive/toc.html

1.4 Open Access Economic Issues

Houghton, John, Jos de Jonge, and Marcia van Oploo. Costs and Benefits of Research Communication: The Dutch Situation. Utrecht: SURFfoundation, 2009. http://www.surffoundation.nl/en/publicaties/Pages/CostsandBenefitsofOpenAccessPublicationlTheDutchSituation.aspx

Houghton, John, Bruce Rasmussen, Peter Sheehan, Charles Oppenheim, Anne Morris, Claire Creaser, Helen Greenwood, Mark Summers, and Adrian Gourlay. Economic Implications of Alternative Scholarly Publishing Models: Exploring the Costs and Benefits. London: JISC, 2009. http://www.jisc.ac.uk/media/documents/publications/rpteconomicoapublishing.pdf

Houghton, John, and Peter Sheehan. "Estimating the Potential Impacts of Open Access to Research Findings." Economic Analysis and Policy 39, no. 1 (2009): 127-142. http://www.eap-journal.com.au/download.php?file=696

Houghton, John, Colin Steele, and Peter Sheehan. Research Communication Costs in Australia: Emerging Opportunities and Benefits. Melbourne: Centre for Strategic Economic Studies, Victoria University, 2006. http://eprints.vu.edu.au/538/

SQW Limited. Costs and Business Models in Scientific Research Publishing: A Report Commissioned by the Wellcome Trust. London: The Wellcome Trust, 2004. http://www.wellcome.ac.uk/about us/Publications/Reports/Biomedical science/WTD003185.htm

———. Economic Analysis of Scientific Research Publishing: A Report Commissioned by the Wellcome Trust. London: The Wellcome Trust, 2003. http://www.wellcome.ac.uk/about us/Publications/Reports/Biomedical science/WTD003181.htm

Swan, Alma. Modelling Scholarly Communication Options: Costs and Benefits for Universities. London: JISC, 2010. http://ie-repository.jisc.ac.uk/442/

Willinsky, John. "The Stratified Economics of Open Access." Economic Analysis and Policy 39, no. 1 (2009): 53 70. http://www.eap-journal.com.au/download.php?file=691

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

1.5 Open Access Research Studies

Björk, Bo-Christer, Patrik Welling, Mikael Laakso, Peter Majlender, Turid Hedlund, and Guðni Guðnason. "Open Access to the Scientific Journal Literature: Situation 2009." PLoS ONE 5, no. 6 (2010). http://www.plosone.org/article/info:doi/10.1371/journal.pone.0011273

Calver, Michael C., and J. Stuart Bradley. "Patterns of Citations of Open Access and Non-open Access Conservation Biology Journal Papers and Book Chapters." Conservation Biology 24, no. 3 (2010): 872-880.

Craig, Iain D., Andrew M. Plume, Marie E. McVeigh, James Pringle, and Mayur Amin. "Do Open Access Articles Have Greater Citation Impact?: A Critical Review of the Literature." Journal of Informetrics 1, no. 3 (2007): 239-248.

David, J. Hardisty, and A. F. Haaga David. "Diffusion of Treatment Research: Does Open Access Matter?" Journal of Clinical Psychology 64, no. 7 (2008): 821-839. http://ssrn.com/abstract=1123829

Davis, Philip M., Bruce V. Lewenstein, Daniel H. Simon, James G. Booth, and Mathew J. L. Connolly. "Open Access Publishing, Article Downloads, and Citations: Randomised Controlled Trial." BMJ 337 (2008). http://www.bmj.com/cgi/content/abstract/337/jul31_1/a568

Doug, Way. "The Open Access Availability of Library and Information Science Literature." College & Research Libraries 71, no. 4 (2010): 302-309.

Dulle, Frankwell W., and M. K. Minishi-Majanja. "Fostering Open Access Publishing in Tanzanian Public Universities: Policy Makers' Perspectives." Agricultural Information Worldwide 2, no. 3 (2009): 129-136. http://journals.sfu.ca/iaald/index.php/aginfo/article/view/130

Greyson, Devon, Kumiko Vézina, Heather Morrison, Donald Taylor, and Charlyn Black. "University Supports for Open Access: A Canadian National Survey." Canadian Journal of Higher Education 39, no. 3 (2009): 1-32. http://ojs.library.ubc.ca/index.php/cjhe/article/view/472

Gul, Sumeer, Tariq Ahmad Shah, and Tariq Ahmad Baghwan. "Culture of Open Access in the University of Kashmir: A Researcher's Viewpoint." Aslib Proceedings 62, no. 2 (2010): 210-222.

Hajjem, Chawki, Stevan Harnad, and Yves Gingras. "Ten-Year Cross-Disciplinary Comparison of the Growth of Open Access and How it Increases Research Citation Impact." IEEE Data Engineering Bulletin 28, no. 4 (2005): 39-47. http://sites.computer.org/debull/A05dec/hajjem.pdf

Harnad, Stevan, Tim Brody, François Vallières, Les Carr, Steve Hitchcock, Yves Gingras, Charles Oppenheim, Chawki Hajjem, and Eberhard R. Hilf. "The Access/Impact Problem and the Green and Gold Roads to Open Access: An Update." Serials Review 34, no. 1 (2008): 36-40. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/15852/

Hood, Anna K. Open Access Resources, SPEC Kit 300. Washington: DC: Association of Research Libraries, 2007. http://www.arl.org/bm~doc/spec300web.pdf

Hyekyong, Hwang, Choi Heeyoon, Seo Tae-Sul, and Lee Soo-Sang. "Patterns of Research Output Produced by Scholarly Communities in Korea." The Grey Journal2, no. 1 (2006): 43-49.

Joint, Nicholas. "Does the 'Open Access' Advantage Exist? A Librarian's Perspective." Library Review 58, no. 7 (2009): 477-481.

Kennan, Mary Anne. "Academic Authors, Scholarly Publishing, and Open Access in Australia." Learned Publishing 20 (2007): 138-146. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2007/00000020/00000002/art00007

Kousha, Kayvan. "Characteristics of Open Access Scholarly Publishing a Multidisciplinary Study." Aslib Proceedings 61, no. 4 (2009): 394-406.

Norris, Michael. "The Citation Advantage of Open Access Articles." Ph.D. dissertation, Loughborough University, 2008. http://hdl.handle.net/2134/4089

Michael, Norris, Oppenheim Charles, and Rowland Fytton. "The Citation Advantage of Open-Access Articles." Journal of the American Society for Information Science and Technology 59, no. 12 (2008): 1963-1972. http://hdl.handle.net/2134/4083

Pain, Elisabeth. "Minds Closed to Open Access." Science 315, no. 5818 (2007): 1479-1479.

Palmer, Kristi L., Emily Dill, and Charlene Christie. "Where There's a Will There’s a Way?: Survey of Academic Librarian Attitudes about Open Access." College & Research Libraries 70, no. 4 (2009): 315-335. http://hdl.handle.net/1805/1716

Rowland, Fytton, Alma Swan, Paul Needham, Steve Probets, Adrienne Muir, Charles Oppenheim, Ann O'Brien, and Rachel Hardy. "Delivery, Management and Access Model for and Open Access Journals." Serials Review 30, no. 4 (2004): 298-303.

Rowlands, Ian, Dave Nicholas, and Paul Huntingdon. Scholarly Communication in the Digital Environment: What Do Authors Want? Findings of an International Survey of Author Opinion: Project Report. London: Centre for Information Behaviour and the Evaluation of Research, Department of Information Science, City University, 2004. http://www.ucl.ac.uk/ciber/ciber-pa-report.pdf

Sánchez-Tarragó, Nancy, andJ. Carlos Fernández-Molina. "The Open Access Movement and Cuban Health Research Work: An Author Survey." Health Information & Libraries Journal 27, no. 1 (2010): 66-74.

Swan, Alma. "Authors and Open Access Publishing." Learned Publishing 17, no. 3 (2004): 219-224. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2004/00000017/00000003/art00007

———. "'What Authors Want': The ALPSP Research Study on the Motivations and Concerns of Contributors to Learned Journals." Learned Publishing 12, no. 3 (1999): 170-172. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/1999/00000012/00000003/art00001

Swan, Alma P., and Sheridan N. Brown. JISC/OSI Journal Authors Survey Report. London: JISC, 2004. http://www.jisc.ac.uk/uploaded_documents/JISCOAreport1.pdf

Utulu, Samuel C. Avemaria, and Omolara Bolarinwa. "Open Access Initiatives Adoption by Nigerian Academics." Library Review 58, no. 9 (2009): 660-669.

Willinsky, John. "Policymakers' Online Use of Academic Research." Education Policy Analysis Archives 11, no. 2 (2003). http://epaa.asu.edu/epaa/v11n2/

Zuccala, Alesia. "Open Access and Civic Scientific Information Literacy." Information Research: An International Electronic Journal 15, no. 1 (2010). http://informationr.net/ir/15-1/paper426.html

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

1.6 Other

Banks, Marcus. "Connections between Open Access Publishing and Access to Gray Literature." Journal of the Medical Library Association 92, no. 2 (2004): 164-166. http://www.pubmedcentral.gov/picrender.fcgi?artid=385294&action=stream&blobtype=pdf

Bargheer, Margo, and Birgit Schmidt. "Göttingen University Press: Publishing Services in an Open Access Environment." Information Services and Use 28, no. 2 (2008): 133-139.

Brody, Tim, Les Carr, Yves Gingras, Chawki Hajjem, Stevan Harnad, and Alma Swan. "Incentivizing the Open Access Research Web Publication-Archiving, Data-Archiving and Scientometrics." CTWatch Quarterly 3, no. 3 (2007). http://eprints.ecs.soton.ac.uk/14418/

Dayton, Andrew. "beyond Open Access: Open Discourse, the Next Great Equalizer." Retrovirology 3, no. 1 (2006). http://www.retrovirology.com/content/3/1/55

Esanu, Julie M., and Paul F. Uhlir, eds. Open Access and the Public Domain in Digital Data and Information for Science: Proceedings of an International Symposium. Washington, DC: The National Academies Press, 2004. http://www.nap.edu/catalog.php?record_id=11030

Fernandez, Leila. "New Alliances in Scholarly Publishing." Feliciter 49, no. 6 (2003): 290-292. http://hdl.handle.net/10315/1151

Galvin, Jeanne. "The Next Step in Scholarly Communication: Is the Traditional Journal Dead?" Electronic Journal of Academic and Special Librarianship 5, no. 1 (2004). http://southernlibrarianship.icaap.org/content/v05n01/galvin_j01.htm

Gargiulo, Paola. "Open Access in Italy: Achievements and Future Prospects." International Journal of Legal Information 34, no. 2 (2006). http://scholarship.law.cornell.edu/ijli/vol34/iss2/13/

Ginsparg, Paul. "Can Peer Review Be Better Focused?" Science & Technology Libraries 22, no. 3/4 (2002): 5-17. http://arxiv.org/blurb/pg02pr.html

———. "Scholarly Information Architecture, 1989-2015." Data Science Journal 3 (2004): 29-37. http://www.jstage.jst.go.jp/article/dsj/3/0/3_29/_article

Guédon, Jean-Claude. "The Budapest Initiative for Open Access." Information Services & Use 23, no. 2/3 (2003): 171-173.

Guillope, Laurent. "Mathematics and Databases: Open Access." Information Services & Use 23, no. 2/3 (2003): 127-131.

Heath, Malcolm, Michael Jubb, and David Robey. "E-publication and Open Access in the Arts and Humanities in the UK." Ariadne, no. 54 (2008). http://www.ariadne.ac.uk/issue54/heath-et-al/

Hedlund, Turid, and Ingegerd Rabow. "Scholarly Publishing and Open Access in the Nordic Countries." Learned Publishing 22, no. 3 (2009): 177-186. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2009/00000022/00000003/art00003

Kling, Rob, Lisa Spector, and Geoff McKim. "Locally Controlled Scholarly Publishing via the Internet: The Guild Model." The Journal of Electronic Publishing 8, no. 1 (2002). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0008.101

Law, Derek. "Delivering Open Access: From Promise to Practice." Ariadne, no. 46 (2006). http://www.ariadne.ac.uk/issue46/law/

McKiernan, Gerry. "ResearchIndex: Autonomous Citation Indexing on the Web." International Journal on Grey Literature 1, no. 1 (2000): 41-46.

Mercieca, Paul, and Peter Macauley. "A New Era of Open Access?" Australian Academic & Research Libraries 39, no. 4 (2008): 243-252.

Morgan, Peter. "Alive and Kicking: A Progress Report on Open Access, Institutional Repositories, and Health Information." He@lth Information on the Internet 58, no. 1 (2007): 6-8. http://www.dspace.cam.ac.uk/handle/1810/195215

Murray-Rust, Peter. "OpenData in Science." Serials Review 34, no. 1 (2008): 52-64. http://www.dspace.cam.ac.uk/handle/1810/194892

Romero, Michelle. "Open Access and the Case for Public Good: The Scientists' Perspective." ONLINE 27, no. 4 (2003): 32-33. http://www.infotoday.com/online/jul03/romero.shtml

Schöpfel, Joachim, and Hélène Prost. "Document Supply of Grey Literature and Open Access: An Update." Interlending & Document Supply 77, no. 4 (2009): 181-191. http://archivesic.ccsd.cnrs.fr/docs/00/46/00/86/PDF/ILDS_37.5.pdf

Serva, Sandy. "Free For All? The Science of Publishing Research Online." EContent 27, no. 6 (2004): 11-12. http://www.ecmag.net/Articles/ArticleReader.aspx?ArticleID=6611&IssueID=208

Solomon, David J. "Talking Past Each Other: Making Sense of the Debate over Electronic Publication." First Monday 7, no. 8 (2002). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/978

Suber, Peter. "BerlinDeclaration." SPARC Open Access Newsletter, no. 67 (2003). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/11-02-03.htm#berlin

———. "The Budapest Open Access Initiative." Free Online Scholarship Newsletter, 14 February 2001. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/02-14-02.htm

———. "The Open Access Tracking Project (OATP)." SPARC Open Access Newsletter, no. 133 (2009). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/05-02-09.htm#oatp

———. "Problems and Opportunities (Blizzards and Beauty)." SPARC Open Access Newsletter, no. 111 (2007). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/07-02-07.htm#problems

———. "Thoughts on First and Second-Order Scholarly Judgments." Free Online Scholarship Newsletter, 8 April 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/04-08-02.htm

———. "University Actions against High Journal Prices." SPARC Open Access Newsletter, no. 72 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/04-02-04.htm#actions

———. "When Public Laws Are in the Public Domain, and When They Are Not." Free Online Scholarship Newsletter, 25 June 2001. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/06-25-01.htm

Tananbaum, Greg. "Of Wolves and Boys: The Scholarly Communication Crisis." Learned Publishing 16, no. 4 (2003): 285-289. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2003/00000016/00000004/art00007

Willinsky, John. "Access to Power." Harvard International Review 28, no. 2 (2006): 54-57. http://hir.harvard.edu/index.php?page=article&id=1555

———. "Education and Democracy: The Missing Link May Be Ours." Harvard Educational Review 72, no. 3 (2002): 367-392. http://pkp.sfu.ca/files/Democracy.pdf

———. "Unacknowledged Convergence of Open Source, Open Access, and Open Science." First Monday 10, no. 8 (2005). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1265

———. "What Open Access Research Can Do for Wikipedia." First Monday 12, no. 3 (2007). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1624/1539

2.1 Copyright General Works

Case, Mary M. "Promoting Open Access: Developing New Strategies for Managing Copyright and Intellectual Property." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 220 (2002): 1-5. http://www.arl.org/bm~doc/access-2.pdf

Cornish, Graham P. "Copyright and Open Access—Contradictory or Complementary?" LOGOS: The Journal of the World Book Community 16 (2005): 187-192.

Covey, Denise Troll. Acquiring Copyright Permission to Digitize and Provide Open Access to Books. Washington, DC: Council on Library and Information Resources and Digital Library Federation, 2005. http://www.clir.org/pubs/abstract/pub134abst.html

Denicola, R. C. "Copyright and Open Access: Reconsidering University Ownershipof Faculty Research." Nebraska Law Review 85, no. 2 (2006): 351-382.

Edwards, Richard, and David Shulenburger. "The High Cost of Scholarly Journals (and What to Do about It)." Change 35, no. 6 (2003): 10-19.

Ewing, John. "Copyright and Authors." First Monday 8, no. 10 (2003). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1081

Gorman, Robert A. "Intellectual Property: The Rights of Faculty as Creators and Users." Academe 84, no. 3 (1998): 14-18.

Harper, Georgia K. "OA and IP: Open Access, Digital Copyright and Marketplace Competition." Learned Publishing 22, no. 4 (2009): 283-288.

Hugenholtz, P. Bernt. "Copyright vs. Freedom of Scientific Communication." Learned Publishing 13, no. 2 (2000): 77-81. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2000/00000013/00000002/art00003

Lastowka, F. Gregory. "Free Access and the Future of Copyright." Rutgers Computer & Technology Law Journal 27, no. 2 (2001): 293-331. http://ssrn.com/abstract=913989

Lynch, Clifford A. "Life after Graduation Day: beyond the Academy's Digital Walls." EDUCAUSE Review 38, no. 5 (2003): 12-13. http://www.educause.edu/ir/library/pdf/erm0356.pdf

Suber, Peter. "Copyleft for Science?" Free Online Scholarship Newsletter, 6 February 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/02-06-02.htm

———. "Not Napster for Science." SPARC Open Access Newsletter, no. 66 (2003). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/10-02-03.htm#notnapster

———. "Removing Barriers to Research: An Introduction to Open Access for Librarians." College & Research Libraries News 64, no. 2 (2003): 92-94, 113. http://www.ala.org/ala/mgrps/divs/acrl/publications/crlnews/2003/feb/removingbarriers.cfm

———. "Thoughts on Commercial Use of FOS." Free Online Scholarship Newsletter, 30 January 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/01-30-02.htm

Willinsky, John. "Copyright Contradictions in Scholarly Publishing." First Monday 7, no. 11 (2002). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1006

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

2.2 Author Rights

Bennett, Scott. "Author's Rights." The Journal of Electronic Publishing 5, no. 2 (1999). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0005.203

———. "Copyright and Innovation in Electronic Publishing: A Commentary." The Journal of Academic Librarianship 19, no. 2 (1993): 87-91.

Anita, Coleman. "Self-Archiving and the Copyright Transfer Agreements of ISI-Ranked Library and Information Science Journals." Journal of the American Society for Information Science and Technology 58, no. 2 (2007): 286-296.

Duranceau, Ellen. "Author-Rights Language in Library Content Licenses." Research Library Issues, no. 263 (2009): 33-37. http://www.arl.org/bm~doc/rli-263-author-rights.pdf

Fisher, Janet H. "Copyright: The Glue of the System." The Journal of Electronic Publishing 1 (January 1995). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0001.107

Frankel, Mark S. "Seizing the Moment: Scientists' Authorship Rights in the Digital Age." Learned Publishing 16, no. 3 (2003): 123-128. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2003/00000016/00000002/art00007

Friend, Frederick J. "Zwolle's Contribution to Good Copyright Relationships." Serials 17, no. 2 (2004): 196-199.

Gasaway, Laura N. "Scholarly Publication and Copyright in Networked Electronic Publishing." Library Trends 43, no. 4 (1995): 679-700. http://www.ideals.illinois.edu/handle/2142/7997

Grillot, Ben. "PubMed Central Deposit and Author Rights: Agreements between 12 Publishers and the Authors Subject to the NIH Public Access Policy." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 259 (2008): 1-7. http://www.arl.org/bm~doc/arl-br-259-pubmed.pdf

Henry, Geneva. "On-Line Publishing in the 21st Century: Challenges and Opportunities." D-Lib Magazine 9, no. 10 (2003). http://www.dlib.org/dlib/october03/henry/10henry.html

Hirtle, Peter B. "Author Addenda: An Examination of Five Alternatives." D-Lib Magazine 12, no. 11 (2006). http://www.dlib.org/dlib/november06/hirtle/11hirtle.html

Hughes, Carol Ann. "The Case for Scholars' Management of Author Rights." portal: Libraries and the Academy 6, no. 2 (2006): 123-126.

Jacobson, Michael W. "Biomedical Publishing and the Internet: Evolution or Revolution?" The Journal of the American Medical Informatics Association 7, no. 3 (2000): 230-233. http://www.pubmedcentral.nih.gov/articlerender.fcgi?artid=61425

Law, D. G., R. L. Weedon, and M. R. Sheen. "Universities and Article Copyright." Learned Publishing 13, no. 3 (2000): 141-150. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2000/00000013/00000003/art00002

Long, Maurice. "Authors and Their Rights." Learned Publishing 11, no. 1 (1998): 3-4. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/1998/00000011/00000001/art00001

Morris, Sally. "Scholarship-Friendly Publishing." LIBER Quarterly 14, no. 1 (2004). http://liber.library.uu.nl/publish/articles/000046/article.pdf

Ober, John. "Facilitating Open Access: Developing Support for Author Control of Copyright." College & Research Libraries News 67, no. 4 (2006): 219-221. http://crln.acrl.org/content/67/4/219.full.pdf+html

Okerson, Ann. "Whose Work Is It Anyway? Perspectives on the Stakeholders and the Stakes in the Current Copyright Scene." The Serials Librarian 28, no. 1/2 (1996): 69-87.

———. "With Feathers: Effects of Copyright and Ownership on Scholarly Publishing." College & Research Libraries 52, no. 5 (1991): 425-438. http://www.library.yale.edu/~okerson/feathers.html

Scholze, Frank. "Internationalisation of Information Services for Publishers' Open Access Policies: The DINI Multilingual Integration Layer." Philosophy, Ethics, and Humanities in Medicine 3, no. 1 (2008). http://www.peh-med.com/content/3/1/19

Smith, Kevin L. "Managing Copyright for NIH Public Access: Strategies to Ensure Compliance." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues & Actions, no. 258, (2008): 1-5. http://www.arl.org/bm~doc/arl-br-258-copyright.pdf

———. "Open Access and Authors' Rights Management: A Possibility for Theology?" Theological Librarianship 2, no. 1 (2009): 45-56.

Suber, Peter. "Advice to a Student." SPARC Open Access Newsletter, no. 68 (2003). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/12-02-03.htm#advice

———. "Balancing Author and Publisher Rights." SPARC Open Access Newsletter, no. 110 (2007). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/06-02-07.htm#balancing

———. "Elsevier Permits Postprint Archiving." SPARC Open Access Newsletter, no. 74 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/06-02-04.htm#elsevier

———. "Elsevier's New Postprint Archiving Policy, Continued." SPARC Open Access Newsletter, no. 75 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/07-02-04.htm#elsevier

Thatcher, Sanford G. "On the Author's Addendum." Journal of Scholarly Publishing 40, no. 1 (2008): 97-115.

TRLN Copyright Policy Task Force. "Model University Policy Regarding Faculty Publication in Scientific and Technical Scholarly Journals: A Background Paper and Review of the Issues." The Public-Access Computer Systems Review 4, no. 4 (1993): 4-25. http://epress.lib.uh.edu/pr/v4/n4/trln.4n4

Wirth, Andrea A., and Faye A. Chadwell. "Rights Well: An Authors' Rights Workshop for Librarians." portal: Libraries and the Academy 10, no. 3 (2010): 337-354.

2.3 Copyright Research Studies

Fitzgerald, Anne, and Amanda Long. A Review and Analysis of Academic Publishing Agreements and Open Access Policies. Brisbane: OAK Law Project, 2008. http://www.oaklist.qut.edu.au/files/OAK_Law_Review_and_Analysis_v1_20080212.pdf

Gadd, Elizabeth. "IPR Issues Facing Open Access." Serials 16, no. 3 (2003): 261-263. http://hdl.handle.net/2134/4304

Gadd, Elizabeth, Charles Oppenheim, and Steve Probets. "The Intellectual Property Rights Issues Facing Self-Archiving: Key Findings of the RoMEO Project." D-Lib Magazine 9, no. 9 (2003). http://www.dlib.org/dlib/september03/gadd/09gadd.html

———. "The RoMEO Project: Protecting Metadata in an Open Access Environment." Ariadne, no. 36 (2003). http://www.ariadne.ac.uk/issue36/romeo/

———. "RoMEO Studies 1: The Impact of Copyright Ownership on Academic Author Self-Archiving." Journal of Documentation 59, no. 3 (2003): 243-277.

———. "RoMEO Studies 2: How Academics Want to Protect Their Open-Access Research Papers." Journal of Information Science 29, no. 5 (2003): 333-356. http://eprints.rclis.org/archive/00001426/

———. "RoMEO Studies 3: How Academics Expect to Use Open-Access Research Papers." Journal of Librarianship and Information Science 35, no. 3 (2003): 171-187. http://eprints.rclis.org/archive/00001427/

———. "RoMEO Studies 4: An Analysis of Journal Publishers' Copyright Agreements." Learned Publishing 16, no. 4 (2003): 293-308. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2003/00000016/00000004/art00009

———. "RoMEO Studies 5: IPR Issues Facing OAI Data and Service Providers." The Electronic Library 22, no. 2 (2004): 121-138. http://eprints.rclis.org/archive/00001429/

———. "RoMEO Studies 6: Rights Metadata for Open Archiving." Program: Electronic Library & Information Systems 38, no. 1 (2004): 5-14. http://eprints.rclis.org/archive/00001431/

Griffey, Jason M. "The Perils of Strong Copyright: The American Library Association and Free Culture." Masters Thesis, University of North Carolina at Chapel Hill, 2004. http://www.jasongriffey.net/copyright/jason_griffey_perils_of_copyright.pdf

Hoorn, Esther, and Maurits van der Graaf. "Copyright Issues in Open Access Research Journals: The Authors' Perspective." D-Lib Magazine 12, no. 2 (2006). http://www.dlib.org/dlib/february06/vandergraaf/02vandergraaf.html

Jenkins, Celia, Charles Oppenheim, Steve Probets, and Bill Hubbard. "RoMEO Studies 7: Creation of a Controlled Vocabulary to Analyse Copyright Transfer Agreements." Journal of Information Science 34, no. 3 (2008): 290-307.

3.1 Open Access Journal General Works

Anderson, Byron. "Open Access Journals." Behavioral & Social Sciences Librarian 22, no. 2 (2004): 93-99.

Bailey, Charles W., Jr. "Network-Based Electronic Serials." Information Technology and Libraries 11 (March 1992): 29-35. http://www.digital-scholarship.org/cwb/ital11n1.htm

Carver, Martin. "Archaeology Journals, Academics and Open Access." European Journal of Archaeology 10, no. 2/3 (2007): 135-148.

Chesler, Adam. "Open Access: A Review of an Emerging Phenomenon." Serials Review 30, no. 4 (2004): 292-297.

Elbeck, Matthew, and Jean Mandernach. "Expanding the Value of Scholarly, Open Access E-journals." Library & Information Science Research 30, no. 4 (2008): 237-241.

Falk, Howard. "Journal Publishing Is Ripe for Change." The Electronic Library 21, no. 2 (2003): 165-168.

Koohang, Alex, and Keith Harman. "The Academic Open Access E-journal: Platform and Portal." Informing Science Journal 9 (2006): 71-81. http://www.inform.nu/Articles/Vol9/v9p071-081Koohang71.pdf

Kumari, G. Lalitha. "Global Access to Indian Research: Indian STM Journals Online." Issues in Science and Technology Librarianship, no. 42 (2005). http://www.istl.org/05-spring/article3.html

McCullough, B. D. "Open Access Economics Journals and the Market for Reproducible Economic Research." Economic Analysis and Policy 39, no. 1 (2009): 117-126. http://www.eap-journal.com.au/download.php?file=695

Norris, Michael, Charles Oppenheim, and Fytton Rowland. "Finding Open Access Articles Using Google, Google Scholar, OAIster and OpenDOAR." Online Information Review 32, no. 6 (2008): 709-715. http://hdl.handle.net/2134/4084

Prosser, David C. "From Here to There: A Proposed Mechanism for Transforming Journals from Closed to Open Access." Learned Publishing 16, no. 3 (2003): 163-166. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2003/00000016/00000003/art00001

Sathyanarayana, N. V. "Open Access and Open J-Gate." DESIDOC Journal of Library and Information Technology 28, no. 1 (2008). http://publications.drdo.gov.in/ojs/index.php/djlit/article/view/153

Solomon, David J. Developing Open Access Electronic Journals: A Practical Guide. Oxford: Chandos Publishing, 2007.

Suber, Peter. "More on the Big Koan: Open-Access Journals." Free Online Scholarship Newsletter, 23 May 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/05-23-02.htm

———."Nine Questions for Hybrid Journal Programs." SPARC Open Access Newsletter, no. 101 (2006). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/09-02-06.htm#hybrid

———. "Open Access and Quality." DESIDOC Journal of Library and Information Technology 28, no. 1 (2008). http://publications.drdo.gov.in/ojs/index.php/djlit/article/view/152

———. "Open Access and Quality." SPARC Open Access Newsletter, no. 102 (2006). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/10-02-06.htm#quality

———. "Ten Challenges for Open-Access Journals." SPARC Open Access Newsletter, no. 138 (2009). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/10-02-09.htm#challenges

Waaijers, Leo. "Publish and Cherish with Non-proprietary Peer Review Systems." Ariadne, no. 59 (2009). http://www.ariadne.ac.uk/issue59/waaijers/

Wagner, A. Ben. "A&I, Full Text, and Open Access: Prophecy from the Trenches." Learned Publishing 22, no. 1 (2009): 73-74. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2009/00000022/00000001/art00012

Weller, Ann C. "Electronic Scientific Information, Open Access, and Editorial Peer Review—Changes on the Horizon?" Science & Technology Libraries 26, no. 1 (2005): 89-108.

Willinsky, John. "Open Journal Systems: An Example of Open Source Software for Journal Management and Publishing." Library Hi Tech 23, no. 4 (2006): 504-519. http://pkp.sfu.ca/node/433

Willinsky, John, Sally Murray, Claire Kendall, and Anita Palepu. "Doing Medical Journals Differently: Open Medicine, Open Access, and Academic Freedom." Canadian Journal of Communication 32, no. 3 (2007): 595-612. http://www.cjc-online.ca/index.php/journal/article/view/1952

Willinsky, John, and Larry Wolfson. "The Indexing of Scholarly Journals: A Tipping Point for Publishing Reform?" The Journal of Electronic Publishing 7, no. 2 (2001). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0007.202

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

3.2 Open Access Journal Economic Issues

Abad, María Francisca. "Financial Aspects of Open Access Journals." Contributions to Science 5, no. 1 (2009): 107–114. http://publicacions.iec.cat/repository/pdf/00000087%5C00000003.pdf

Bird, Claire. "Continued Adventures in Open Access: 2009 Perspective." Learned Publishing 23, no. 2 (2010): 107-116.

———."Oxford Journals' Adventures in Open Access." Learned Publishing 21, no. 3 (2008): 200-208. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2008/00000021/00000003/art00006

Björk, Bo-Christer, and Turid Hedlund. "Two Scenarios for How Scholarly Publishers Could Change Their Business Model to Open Access." The Journal of Electronic Publishing 12, no. 1 (2009). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0012.102

Chang, Chen Chi. "Business Models for Open Access Journals Publishing." Online Information Review 30, no. 6 (2006): 699-713.

Clarke, Roger. "The Cost Profiles of Alternative Approaches to Journal Publishing." First Monday 12, no. 12 (2007). http://www.uic.edu/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/2048/1906

Cockerill, Matthew. "The Economics of Open Access Publishing." Information Services & Use 26, no. 2 (2006): 151-157.

———. "Establishing a Central OpenAccess Fund." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 25, no. 1 (2009): 43-46.

———. "Pricing, Business Models and Open Access: Status Quo vs. Apocalypse." Information Services & Use 27, no. 4 (2007): 235-238.

Conley, John P., and Myrna Wooders. "But What Have You Done for Me Lately? Commercial Publishing, Scholarly Communication, and Open-Access." Economic Analysis and Policy 39, no. 1 (2009): 71-87. http://www.eap-journal.com.au/download.php?file=692

de Kemp, Arnoud, Rolf-Dieter Heuer, Annette Holtkamp, and Salvatore Mele. "Innovation in Scholarly Communication: Vision and Projects from High-Energy Physics." Information Services & Use 28, no. 2 (2008): 83-96. http://arxiv.org/abs/0805.2739

Dominguez, Magaly Báscones. "Economics of Open Access Publishing." Serials 19, no. 1 (2006): 52-60.

Douglas, Kimberly. "Exploring the SCOAP3 Model for High Energy Physics: A New Innovation in Open Access." College & Research Libraries News 70, no. 6 (2009): 348-376. http://crln.acrl.org/content/70/6/348.short

Dryburgh, Alastair. "Alternative Futures for Academic and Professional Publishing." Learned Publishing 16, no. 4 (2003): 265-270. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2003/00000016/00000004/art00004

———. "Open-Access Journals—Nice Idea, Shame about the Numbers?" Learned Publishing 16, no. 1 (2003): 75-76. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2003/00000016/00000001/art00012

Eckman, Charles D., and Beth T. Weil. "Institutional Open Access Funds: Now Is the Time." PLoS Biology 6, no. 5. http://www.ncbi.nlm.nih.gov/pmc/articles/PMC2876045/

Esposito, Joseph J. "The Devil You Don’t Know: The Unexpected Future of Open Access Publishing." First Monday 9, no. 8 (2004). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1163

Fisher, Julian H. "Fixing the Broken Toaster: Scholarly Publishing Re-imagined." Science & Technology Libraries 27, no. 4 (2007): 63-76.

Frantsvåg, Jan Erik. "The Role of Advertising in Financing Open Access Journals." First Monday 15, no. 3 (2010). http://www.uic.edu/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/2777

Gass, Andy. "Paying to Free Science: Costs of Publication as Costs of Research." Serials Review 31, no. 2 (2005): 103-106.

Graham, Slobodanka. "Open Access to Open Publish: National Library of Australia." First Monday 12, no. 10 (2007). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1960/1837

Harnad, Stevan. "Electronic Scholarly Publication: Quo Vadis?" Serials Review 21, no. 1 (1995): 78-80. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/3356/

Hindawi, Ahmed. "2020: A Publishing Odyssey: Based on a Paper Presented at the 32nd UKSG Conference, Torquay, March/April 2009." Serials: The Journal for the Serials Community 22, no. 2 (2009): 99 -103

Holmström, Jonas. "The Cost per Article Reading of Open Access Articles." D-Lib Magazine 10, no. 1 (2004). http://www.dlib.org/dlib/january04/holmstrom/01holmstrom.html

Imboden, Dieter M. "Scientific Publishing: The Dilemma of Research Funding Organisations." European Review 17, no. 1 (2009): 23-31. http://journals.cambridge.org/action/displayFulltext?type=1&fid=4324632&jid=&volumeId=&issueId=01&aid=4324624&bodyId=&membershipN umber=&societyETOCSession=

Joint, Nicholas. "The 'Author Pays' Model of Open Access and UK-Wide Information Strategy." Library Review 58, no. 9 (2009): 630-637.

King, Donald W. "An Approach to Open Access Author Payment." D-Lib Magazine 16, no. 3/4 (2010). http://www.dlib.org/dlib/march10/king/03king.html

———. "Should Commercial Publishers Be Included in the Model for Open Access through Author Payment?" D-Lib Magazine 10, no. 6 (2004). http://www.dlib.org/dlib/june04/king/06king.html

Kurek, Kasia, Peter A. Th. M. Geurts, and Hans E. Roosendaal. "The Split between Availability and Selection: Business Models for Scientific Information, and the Scientific Process?" Information Services & Use 26, no. 4 (2006): 271-282.

Mele, Salvatore. "Open Access Publishing in High-Energy Physics." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 25, no. 1 (2009): 20-34.

Mele, Salvatore, Heather Morrison, Dan D'Agostino, and Sharon Dyas-Correia. "SCOAP3 and Open Access." Serials Review 35, no. 4 (2009): 264-271.

Mills, Michael D., Robert J. Esterhay, and Judah Thornewill. "Using a Tetradic Network Technique and a Transaction Cost Economic Analysis to Illustrate an Economic Model for an Open Access Medical Journal." First Monday 12, no. 10 (2007). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1964/1840

Moskovkin, V. M. "Open Access Hybrid Journals." Scientific and Technical Information Processing 35, no. 6 (2008): 260-262.

Navin, John C., and Jay Starratt. "Does Open Access Really Make Sense? A Closer Look at Chemistry, Economics, and Mathematics." College and Research Libraries 68, no. 4 (2007): 323-327. http://crl.acrl.org/content/68/4/323.full.pdf+html

Peters, Paul. "Redefining Scholarly Publishing as a Service Industry." The Journal of Electronic Publishing 10, no. 3 (2007). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0010.309

Pinfield, Stephen. "Paying for Open Access? Institutional Funding Streams and OA Publication Charges." Learned Publishing 23, no. 1 (2010): 39-52. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2010/00000023/00000001/art00008

Prosser, David. "On the Transition of Journals to Open Access." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 227 (2003): 1-3. http://www.arl.org/bm~doc/openaccess-2.pdf

Rae, Victoria, and Fytton Rowland. "Is There a Viable Business Model for Commercial Open Access Publishing?" Serials: The Journal for the Serials Community 19, no. 3 (2006): 188-194.

Schroter, Sara, Leanne Tite, and Ahmed Kassem. "Financial Support at the Time of Paper Acceptance: A Survey of Three MedicalJournals." Learned Publishing 19, no. 4 (2006): 291-297. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2006/00000019/00000004/art00008

Suber, Peter. "BNP Paribas Concludes That Open Access Threatens Elsevier." SPARC Open Access Newsletter, no. 67 (2003). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/11-02-03.htm#paribas

———. "The Credit Suisse Report." SPARC Open Access Newsletter, no. 73 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/05-03-04.htm#creditsuisse

———. "Dissemination Fees, Access Fees, and the Double Payment Problem." Free Online Scholarship Newsletter, 1 January 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/01-01-02.htm

———. Flipping a Journal to Open Access." SPARC Open Access Newsletter, no. 114 (2007). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/10-02-07.htm#flip

———."Good Facts, Bad Predictions." SPARC Open Access Newsletter, no. 98 (2006). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/06-02-06.htm#facts

———. "Objection-Reply: Do Journal Processing Fees Exclude the Poor?" SPARC Open Access Newsletter, no. 67 (2003). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/11-02-03.htm#objreply

———. "Objection-Reply: Whether the Upfront Payment Model Corrupts Peer Review at Open-Access Journals." SPARC Open Access Newsletter, no. 71 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/03-02-04.htm#objreply

———. "Public Funding, Public Knowledge, Publication." Serials 16, no. 2 (2003): 169-174.

———. "Two Societies Show How to Profit by Providing Free Access." Learned Publishing 15, no. 4 (2002): 279-284. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2002/00000015/00000004/art00006

———. "What Do You Think of Author Fees?" Free Online Scholarship Newsletter, 6 September 2001. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/09-06-01.htm

———. "Will FOS Do Harm? More Harm Than Good?" Free Online Scholarship Newsletter, 12 October 2001. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/10-12-01.htm

Velterop, Jan. "Should Scholarly Journals Embrace Open Access (or Is It the Kiss of Death)?" Learned Publishing 16, no. 3 (2003): 167-169. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2003/00000016/00000003/art00002

Walters, William, H. "Institutional Journal Costs in an Open Access Environment " Journal of the American Society for Information Science and Technology 58, no. 1 (2007): 108-120.

Walters, William H., and Esther Isabelle Wilder. "The Cost Implications of Open-Access Publishing in the Life Sciences." Bioscience 57, no. 7 (2007): 619-625. http://www.bioone.org/doi/pdf/10.1641/B570709

Willinsky, John. "Scholarly Associations and the Economic Viability of Open Access Publishing." Journal of Digital information 4, no. 2 (2003). http://journals.tdl.org/jodi/article/view/104

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

3.3 Open Access Journal Publishers and Archives

3.3.1 Public Library of Science

3.3.2 PubMed Central

3.3.3 Other

3.3.1 Public Library of Science

Doyle, Helen J. "The Public Library of Science—Open Access from the Ground Up." College & Research Libraries News 65, no. 3 (2004): 134-136.

Medeiros, Norm. "Of Budgets and Boycotts: The Battle over Open Access Publishing." OCLC Systems & Services 20, no. 1 (2004): 7-10.

Ojala, Marydee. "Intro to Open Access: The Public Library of Science." EContent 26, no. 10 (2003): 11-12. http://www.econtentmag.com/Articles/ArticleReader.aspx?ArticleID=5552&Query=intro%20open

Twyman, Nick. "Launching PLoS BiologySix Months in the Open." Serials 17, no. 2 (2004): 127-131.

3.3.2 PubMed Central

Burke, Marianne. "PubMed Central: Be Careful What You Ask For." College & Research Libraries News 61, no. 1 (2000): 21-23.

Day, Michael. "The Scholarly Journal in Transition and the PubMed Central Proposal." Ariadne, no. 21 (1999). http://www.ariadne.ac.uk/issue21/pubmed/

Homan, J. Michael, and Linda A. Watson. "STM Publishing Meets NIH Digital Archive: Librarian Service on the PubMed Central National Advisory Committee." Reference Services Review 32, no. 1 (2004): 83-88.

Kling, Rob, Lisa B. Spector, and Joanna Fortuna. "The Real Stakes of Virtual Publishing: The Transformation of E-Biomed into PubMed Central." Journal of the American Society for Information Science and Technology 55, no. 2 (2004): 127-148.

Pope, Liz. "PubMed Central: A Barrier-Free Repository for the Life Sciences." The Serials Librarian 40, no. 1/2 (2001): 183-190.

———. "PubMed Central—Three Years Old and Growing Stronger." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 228 (2003): 5-9. http://www.arl.org/bm~doc/pubmed.pdf

Turner, Judith Axler. "PubMed Central: A Good Idea." The Journal of Electronic Publishing 5, no. 3 (2000). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0005.306

3.3.3 Other

Gradmann, Stefan. "Figaro and Open Access to Electronic Information Objects." Information Services & Use 23, no. 2/3 (2003): 175-177.

Misek, Marla. "HighWire Press: Keeping the Scholars in Scholarly Publishing." EContent 27, no. 7/8 (2004): 44-45.

Peters, Paul. "Going All the Way: How Hindawi Became an Open Access Publisher." Learned Publishing 20, no. 3 (2007): 191-195. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2007/00000020/00000003/art00007

Savenije, Bas. "The FIGARO Project: A New Approach Towards Academic Publishing." Learned Publishing 16, no. 3 (2003): 183-188. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2003/00000016/00000003/art00005

Schroeder, Robert, and Gretta E. Siegel. "A Cooperative Publishing Model for Sustainable Scholarship." Journal of Scholarly Publishing 37, no. 2 (2006): 86-98.

Suber, Peter. "Elsevier Offers Hybrid Journals." SPARC Open Access Newsletter, no. 98 (2006). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/06-02-06.htm#elsevier

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

3.4 Open Access Journal Case Studies

Adair, James R. "TC: A Journal of Biblical Textual Criticism: A Modern Experiment in Studying the Ancients." The Journal of Electronic Publishing 3, no. 1 (1997). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0003.108

Anderson, Terry, and Brigette McConkey. "Development of Disruptive Open Access Journals." Canadian Journal of Higher Education 39, no. 3 (2009): 71-87. http://ojs.library.ubc.ca/index.php/cjhe/article/view/477/pdf_2

Arroyo, Cristina Márquez, Laura Munoa, Fernando A.Navarro, María Verónica Saladrigas, and Karen Shashok. "Panace@—A Successful Open Access Journal from the STM Translation Community." Learned Publishing 18, no. 4 (2005): 258-269. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2005/00000018/00000004/art00004

Bailey, Charles W., Jr. "Electronic (Online) Publishing in Action . . . The Public-Access Computer Systems Review and Other Electronic Serials." ONLINE 15, no. 1 (1991): 28-35.

Björk, Bo-Christer, and ZigaTurk. "Electronic Journal of Information Technology in Construction (ITcon): An Open Access Journal Using an Un-paid, Volunteer-Based Organization." Information Research 11, no. 3 (2006). http://informationr.net/ir/11-3/paper255.html

Brown, Genevieve, and Beverly J. Irby. "Fourteen Lessons: Initiating and Editing an Online Professional Refereed Journal." The Journal of Electronic Publishing 8, no. 1 (2002). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0008.106

Collins, Mauri P., and Zane L. Berge. "IPCT Journal: A Case Study of an Electronic Journal on the Internet." Journal of the American Society for Information Science 45, no. 10 (1994): 771-776.

Coulter, Gerry. "Launching (and Sustaining) a Scholarly Journal on the Internet: The International Journal of Baudrillard Studies." Journal of Electronic Publishing 13,no. 1 (2010). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0013.104

Ensor, Pat, and Thomas Wilson. "Public-Access Computer Systems Review: Testing the Promise." The Journal of Electronic Publishing 3, no. 1 (1997). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0003.106

Friedlander, Amy. "D-LIB Magazine: Publishing as the Honest Broker." The Serials Librarian 33, no. 1/2 (1998): 1-20.

Haggerty, Kevin D. "Taking the Plunge: Open Access at the Canadian Journal of Sociology." Information Research: An International Electronic Journal 13, no. 1 (2008). http://informationr.net/ir/13-1/paper338.html

Hardy, I. Trotter. "Starting an Electronic Journal in Law." The Journal of Information, Law and Technology, no. 3 (1996). http://www2.warwick.ac.uk/fac/soc/law/elj/jilt/1996_3/hardy/

Haschak,Paul G. "The 'Platinum Route' to Open Access: A Case Study of E-JASL: The Electronic Journal of Academic and Special Librarianship." Information Research: An International Electronic Journal 12, no. 4 (2007). http://informationr.net/ir/12-4/paper321.html

Haynes, John. "New Journal of Physics: A Web-Based and Author-Funded Journal." Learned Publishing 12, no. 4 (1999): 265-269. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/1999/00000012/00000004/art00005

Henshaw, Robin, and Edward J. Valauskas. "Metadata as Catalyst: Experiments with Metadata and Search Engines in the Internet Journal, First Monday." Libri 51, no. 2 (2001): 86-101.

Holling, C. S. (Buzz). "Lessons for Sustaining Ecological Science and Policy through the Internet." The Journal of Electronic Publishing 5, no. 4 (2000). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0005.401

Hugo, Jane, and Linda Newell. "New Horizons in Adult Education: The First Five Years (1987-1991)." The Public-Access Computer Systems Review 2, no. 1 (1991): 77-90. http://epress.lib.uh.edu/pr/v2/n1/hugo.2n1

Jankowska, Maria Anna. "A Library's Contribution to Scholarly Communication and Environmental Literacy: The Case of an Open-Access Environmental Journal. " The Serials Librarian 49, no. 4 (2006): 117-124.

Jennings, Edward M. "EJournal: An Account of the First Two Years." The Public-Access Computer Systems Review 2, no. 1 (1991): 91-110. http://epress.lib.uh.edu/pr/v2/n1/jennings.2n1

Jul, Erik. "Present at the Beginning." Computers in Libraries 12 (April 1992): 44-45.

Kirriemuir, John. "The Professional Web-zine and Parallel Publishing: Ariadne: The Web Version." D-Lib Magazine (February 1997). http://www.dlib.org/dlib/february97/ariadne/02kirriemuir.html

McKiernan, Gerry. "Perspectives in Electronic Publishing: An Open Access-Dynamic-Virtual Electronic Journal." Library Hi Tech News 18, no. 9 (2001): 19-27. http://www.public.iastate.edu/~gerrymck/PeP.pdf

Nadasdy, Zoltan. "Electronic Journal of Cognitive and Brain Sciences: A Truly All-Electronic Journal: Let Democracy Replace Peer Review." The Journal of Electronic Publishing 3, no. 1 (1997). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0003.103

Pöschl, Ulrich. "Documenta Mathematica: A Community-Driven Scientific Journal." High Energy Physics Libraries Webzine, no. 8 (2003). http://library.cern.ch/HEPLW/8/papers/3/

———. "Interactive Journal Concept for Improved Scientific Publishing and Quality Assurance." Learned Publishing 17, no. 2 (2004): 105-113. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2004/00000017/00000002/art00005

Robison, Elwin C. "Architecture, Graphics, and the Net: A Short History of Architronic, a Peer-Reviewed E-journal." The Public-Access Computer Systems Review 7, no. 3 (1996): 5-12. http://epress.lib.uh.edu/pr/v7/n3/robi7n3.html

Roel, Eulalia. "Electronic Journal Publication: A New Library Contribution to Scholarly Communication Two Years On." College & Research Libraries News 65, no. 1 (2004): 23-26.

Savage, Lon. "The Journal of the International Academy of Hospitality Research." The Public-Access Computer Systems Review 2, no. 1 (1991): 54-66. http://epress.lib.uh.edu/pr/v2/n1/savage.2n1

Shum, Simon Buckingham, and Tamara Sumner. "JIME: An Interactive Journal for Interactive Media." First Monday 6, no. 2 (2001). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/836

Solomon, David J. "Medical Education Online: A Case Study of an Open Access Journal in Health Professional Education." Information Research: An International Electronic Journal 12, no. 2 (2007). http://informationr.net/ir/12-2/paper301.html

Sumner, Tamara, and Simon Buckingham Shum. "Open Peer Review & Argumentation: Loosening the Paper Chains on Journals." Ariadne, no. 5 (1996). http://www.ariadne.ac.uk/issue5/jime/

Turner, Judith Axler. "Mickey, Judy, Colin, and Me." First Monday 3, no. 1 (1998). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/571

Valauskas, Edward J. "Waiting for Thomas Kuhn: First Monday and the Evolution of Electronic Journals." The Journal of Electronic Publishing 3, no. 1 (1997). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0003.104

Ward, Kevin. "The Katharine Sharp Review." Ariadne, no. 5 (1996). http://www.ariadne.ac.uk/issue5/katharine-sharp/

Wheary, Jennifer, and Bernard F. Schutz. "Living Reviews in Relativity: Making an Electronic Journal Live." The Journal of Electronic Publishing 3, no. 1 (1997). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0003.105

Wheary, Jennifer, Lee Wild, Bernard Schutz, and Christina Weyher. "Living Reviews in Relativity: Thinking and Developing Electronically." The Journal of Electronic Publishing 4, no. 2 (1998). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0004.205

Widzinski, Lori J. "The Evolution of MC Journal : A Case Study in Producing a Peer-Reviewed Electronic Journal." Serials Review 23, no. 2 (1997): 59-72.

———. "MC Journal: The Journal of Academic Media Librarianship." Ariadne, no. 5 (1996). http://www.ariadne.ac.uk/issue5/academic-media/

Willinsky, John, and Ranjini Mendis. "Open Access on a Zero Budget: A Case Study of Postcolonial Text." Information Research: An International Electronic Journal 12, no. 3 (2007). http://informationr.net/ir/12-3/paper308.html

Wilson, Bonita, and Allison L. Powell. "A Tenth Anniversary for D-Lib Magazine." D-Lib Magazine 11, no. 7/8 (2005). http://www.dlib.org/dlib/july05/wilson/07wilson.html

Wilson, T. D. "Information Research: A Case Study in the Free Electronic Publication of Research." Vine, no. 111 (1998): 10-16.

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

3.5 Open Access Journal Research Studies

Antelman, Kristin. "Do Open-Access Articles Have a Greater Research Impact?" College & Research Libraries 65, no. 5 (2004): 372-382. http://crl.acrl.org/content/65/5/372.full.pdf+html

Asemi, Asefeh. "A Citation Analysis of Iranian Journals to Open Access (OA) Articles and Journals." Scientometrics 82, no. 3 (2010): 487-494.

Ball, Katharine. "The Indexing of Scholarly Open Access Business Journals." The Electronic Journal of Academic and Special Librarianship 10, no. 3 (2009). http://southernlibrarianship.icaap.org/content/v10n03/ball_k01.html

Bhat, Mohammad Hanief. "Open Access Publishing in Indian Premier Research Institutions." Information Research: An International Electronic Journal 14, no. 3 (2009). http://informationr.net/ir/14-3/paper409.html

Björk, Bo-Christer, Annikki Roos, and Mari Lauri. "Scientific Journal Publishing: Yearly Volume and Open Access Availability." Information Research: An International Electronic Journal 14, no. 1 (2009). http://informationr.net/ir/14-1/paper391.html

Bornmann, Lutz, Werner Marx, Hermann Schier, Andreas Thor, and Hans-Dieter Daniel. "From Black Box to White Box at Open Access Journals: Predictive Validity of Manuscript Reviewing and Editorial Decisions at Atmospheric Chemistry and Physics." Research Evaluation 19 (2010): 105-118.

Byrd, Gary D., Shelley A. Bader, and Anthony J. Mazzaschi. "The Status of Open Access Publishing by Academic Societies." Journal of the Medical Library Association 93, no. 4 (2005): 423-424. http://www.ncbi.nlm.nih.gov/pmc/articles/PMC1250315/

Chaudhuri, Jayati, and Mariyam Thohira. "Usage of Open-Access Journals: Findings from Eleven Top Science and Medical Journals." Serials Librarian 58, no. 1-4 (2010): 97-105.

Cheng, Weihong, and Shengli Ren. "Evolution of Open Access Publishing in Chinese Scientific Journals." Learned Publishing 21, no. 2 (2008): 140-152. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2008/00000021/00000002/art00009

Cho, Soo-Ryun. "New Evaluation Indexes for Articles and Authors' Academic Achievements Based on Open Access Resources." Scientometrics 77, no. 1 (2008): 91-112.

Clauson, Kevin A., Michael A. Veronin, Nile M. Khanfar, and Jennie Q. Lou. "Open-Access Publishing for Pharmacy-Focused Journals." American Journal of Health-System Pharmacy 65, no. 16 (2008): 1539-1544.

Collins, Cheryl S., and William H. Walters. "Open Access Journals in College Library Collections." Serials Librarian 59, no. 2 (2010): 194-214.

Crawford, Walt. "Free Electronic Refereed Journals: Getting Past the Arc of Enthusiasm." Learned Publishing 15, no. 2 (2002): 117-123. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2002/00000015/00000002/art00007

Davis, Philip M. "Author-Choice Open-Access Publishing in the Biological and Medical Literature: A Citation Analysis." Journal of the American Society for Information Science and Technology 60, no. 1 (2009): 3-8. http://arxiv.org/abs/0808.2428

Eysenbach, Gunther. "Citation Advantage of Open Access Articles." PLoS Biology 4, no. 5 (2006). http://www.ncbi.nlm.nih.gov/pmc/articles/PMC1459247/

Fosmire, Michael, and Elizabeth Young. "Free Scholarly Electronic Journals: What Access Do College and University Libraries Provide?" College & Research Libraries 61, no. 6 (2000): 500-508. http://crl.acrl.org/content/61/6/500.full.pdf+html

Fosmire, Michael, and Song Yu. "Free Scholarly Electronic Journals: How Good Are They?" Issues in Science and Technology Librarianship, no. 27 (2000). http://www.library.ucsb.edu/istl/00-summer/refereed.html

Frandsen, Tove Faber. "Attracted to Open Access Journals: A Bibliometric Author Analysis in the Field of Biology." Journal of Documentation 65, no. 1 (2009): 58-82.

———. "The Integration of Open Access Journals in the Scholarly Communication System: Three Science Fields." Information Processing & Management 54, no. 1 (2009): 131-141. http://www.hprints.org/hprints-00326285/en/

Hajar, Sotudeh, and Horri Abbas. "The Citation Performance of Open Access Journals: A Disciplinary Investigation of Citation Distribution Models." Journal of the American Society for Information Science and Technology 58, no. 13 (2007): 2145-2156.

———. "Countries Positioning in Open Access Journals System: An Investigation of Citation Distribution Patterns." Scientometrics 81, no. 1 (2009): 7-31.

———. "Tracking Open Access Journals Evolution: Some Considerations in Open Access Data Collection Validation." Journal of the American Society for Information Science and Technology 58, no. 11 (2007): 1578-1585.

Harnad, Stevan, and Tim Brody. "Comparing the Impact of Open Access (OA) vs. Non-OA Articles in the Same Journals." D-Lib Magazine 10, no. 6 (2004). http://www.dlib.org/dlib/june04/harnad/06harnad.html

Harter, Stephen P. "The Impact of Electronic Journals on Scholarly Communication: A Citation Analysis." The Public-Access Computer Systems Review 7, no. 5 (1996): 5-34. http://epress.lib.uh.edu/pr/v7/n5/hart7n5.html

———. "Scholarly Communication and Electronic Journals: An Impact Study." Journal of the American Society for Information Science 49, no. 6 (1998): 507-516.

Harter, Stephen P., and Charlotte E. Ford. "Web-Based Analyses of E-journal Impact: Approaches, Problems, and Issues." Journal of the American Society for Information Science 51 (November 2000): 1159-1176.

Hedlund, Turid, Tomas Gustafsson, and Bo-Christer Björk. "The Open Access Scientific Journal: An Empirical Study." Learned Publishing 17, no. 3 (2004): 199-209. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2004/00000017/00000003/art00005

Hernández-Borges, Angel A., Raúl Cabrera-Rodríguez, Abián Montesdeoca-Melián, Begoña Martínez-Pineda, Maria Luisa Torres-Álvarez de Arcaya, and Alejandro Jiménez-Sosa. "Awareness and Attitude of Spanish Medical Authors to Open Access Publishing and the 'Author Pays' Model for Electronic Content." Journal of the Medical Library Association 94, no. 4 (2006): 449-451. http://www.pubmedcentral.nih.gov/articlerender.fcgi?artid=1629440

Holmström, Jonas. "The Return on Investment of Electronic Journals—It Is a Matter of Time." D-Lib Magazine 10, no. 4 (2004). http://www.dlib.org/dlib/april04/holmstrom/04holmstrom.html

Kavanagh, Kevin. T. "Distribution of Medical Research Articles on the World Wide Web." Journal of Health & Social Policy 16, no. 3 (2003): 1-5. http://www.entusa.com/pdf_downloads/WWW-WAME.pdf

Kousha, Kayvan. "Characteristics of Open Access Scholarly Publishing: A Multidisciplinary Study." Aslib Proceedings 61, no. 4 (2009): 394-406.

Kousha, Kayvan, and Mike Thelwall. "The Web Impact of Open Access Social Science Research." Library & Information Science Research 29, no. 4 (2007): 495-507.

Lansingh, Van C., and Marissa J. Carter. "Does Open Access in Ophthalmology Affect How Articles Are Subsequently Cited in Research?" Ophthalmology 116, no. 8 (2009): 1425-1431.

Matsubayashi, Mamiko, Keiko Kurata, Yukiko Sakai, Tomoko Morioka, Shinya Kato, Shinji Mine, and Shuichi Ueda. "Status of Open Access in the Biomedical Field in 2005." Journal of the Medical Library Association 97, no. 1 (2009): 4-11. http://www.pubmedcentral.nih.gov/articlerender.fcgi?artid=2605039

McVeigh, Marie E., and James K. Pringle. "Open Access to the Medical Literature: How Much Content Is Available in Published Journals?" Serials 18, no. 1 (2005): 45-50.

Mukherjee, Bhaskar. "Evaluating E-contents beyond Impact Factor—A Pilot Study Selected Open Access Journals in Library and Information Science." Journal of Electronic Publishing 10, no. 2 (2007). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0010.208

———. "The Hyperlinking Pattern of Open-Access Journals in Library and Information Science: A Cited Citing Reference Study." Library & Information Science Research 31, no. 2 (2009): 113-125.

———. "Open Access Scholarly Publishing in Library and Information Science." Annals of Library and Information Studies 55, no. 3 (2008): 212-223. http://nopr.niscair.res.in/handle/123456789/2444

———. "Scholarly Research in LIS Open Access Electronic Journals: A Bibliometric Study." Scientometrics 80, no. 1 (2009): 167-194.

Mukherjee, Bhaskar, and Uttar Pradesh Aranasi. "Do Open-Access Journals in Library and Information Science Have Any Scholarly Impact? A Bibliometric Study of Selected Open-Access Journals Using Google Scholar." Journal of the American Society for Information Science and Technology 60, no. 3 (2009): 581-594.

Nagaraja, Aragudige, and Kevin A. Clauson. "Database Coverage and Impact Factor of Open Access Journals in Pharmacy." Journal of Electronic Resources in Medical Libraries 6, no. 2 (2009): 138-145.

Nicholas, David, Paul; Huntington, and Hamid R. Jamali. "The Impact of Open Access Publishing (and Other Access Initiatives) on Use and Users of Digital Scholarly Journals." Learned Publishing 20, no. 1 (2007): 11-15. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2007/00000020/00000001/art00004

———. "Open Access in Context: A User Study." Journal of Documentation 63, no. 6 (2007): 853-878.

Nicholas, David, Paul Huntington, and Ian Rowlands. "Open Access Journal Publishing: The Views of Some of the World's Senior Authors." Journal of Documentation 61, no. 4 (2005): 497-519.

Norris, Michael, Charles Oppenheim, and Fytton Rowland. "The Citation Advantage of Open-Access Articles." Journal of the American Society for Information Science and Technology 59, no. 12 (2008): 1963-1972. http://hdl.handle.net/2134/4083

Nowick, Elaine A. "Academic Rank of Authors Publishing in Open Access Journals." Agricultural Information Worldwide 1, no. 2 (2008). http://journals.sfu.ca/iaald/index.php/aginfo/article/view/17

Park, Ji-Hong. "Factors Influencing the Adoption of Open Access Publishing." Ph.D. dissertation, Syracuse University, 2007.

Park, Ji-Hong, and Jian Qin. "Exploring the Willingness of Scholars to Accept Open Access: A Grounded Theory Approach." Journal of Scholarly Publishing 38, no. 2 (2007): 55-84.

Park, Taemin Kim. "D-Lib Magazine: Its First 13 Years " D-Lib Magazine 16, no. 1/2 (2010). http://www.dlib.org/dlib/january10/park/01park.html

Peterson, Elaine. "Librarian Publishing Preferences and Open-Access Electronic Journals." E-JASL: The Electronic Journal of Academic and Special Librarianship 7, no. 2 (2006). http://southernlibrarianship.icaap.org/content/v07n02/peterson_e01.htm

Philip, M. Davis. "Author-Choice Open-Access Publishing in the Biological and Medical Literature: A Citation Analysis " Journal of the American Society for Information Science and Technology 60, no. 1 (2009): 3-8. http://arxiv.org/abs/0808.2428

Poor, Nathaniel. "Global Citation Patterns of Open Access Communication Studies Journals: Pushing beyond the Social Science Citation Index." International Journal of Communication 3 (2009). http://ijoc.org/ojs/index.php/ijoc/article/view/568

Savage, Caroline J., and Andrew J. Vickers. "Empirical Study of Data Sharing by Authors Publishing in PLoS Journals." PLoS ONE 4, no. 9 (2009). http://dx.doi.org/10.1371%2Fjournal.pone.0007078

Sawant, Sarika. "The Current Scenario of Open Access Journal Initiatives in India." Collection Building 28, no. 4 (2009): 159-163.

Schroter, Sara, and Leanne Tite. "Open Access Publishing and Author-Pays Business Models: A Survey of Authors' Knowledge and Perceptions." Journal of the Royal Society of Medicine 99, no. 3 (2006): 141-148. http://jrsm.rsmjournals.com/cgi/content/full/99/3/141

Schroter, Sara, Leanne Tite, and Richard Smith. "Perceptions of Open Access Publishing: Interviews with Journal Authors." BMJ 330 (2005). http://www.bmj.com/cgi/content/abstract/330/7494/756

Shao, Xiaorong. "Perceptions of Open Access Publishing among Academic Journal Editors in China." Serials Review 33, no. 2 (2007): 114-121.

Soong, Samson C. "Measuring Citation Advantages of Open Accessibility." D-Lib Magazine 15, no. 11/12 (2009). http://www.dlib.org/dlib/november09/soong/11soong.html

Sotudeh, Hajar, and Abbas Horri. "The Citation Performance of Open Access Journals: A Disciplinary Investigation of Citation Distribution Models." Journal of the American Society for Information Science and Technology 58, no. 13 (2007): 2145-2156.

———. "Tracking Open Access Journals Evolution: Some Considerations in Open Access Data Collection Validation." Journal of the American Society for Information Science and Technology 58, no. 11 (2007): 1578-1585.

Suber, Peter, and Caroline Sutton. "Society Publishers with Open Access Journals." SPARC Open Access Newsletter, no. 115 (2007). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/11-02-07.htm#list

Taler, Izabella. "LIS Open Access E-journal—Where Are You?" Webology 5, no. 4 (2008). http://www.webology.ir/2008/v5n4/a62.html

Thorn, Sue, Sally Morris, and Ron Fraser. "Learned Societies and Open Access: Key Results from Surveys of Bioscience Societies and Researchers." Serials: The Journal for the Serials Community 22, no. 1 (2009): 39-48.

Turk, Nana. "Citation Impact of Open Access Journals." New Library World 109, no. 1/2 (2008): 65-74.

Umstattd, Laura J., Marcus A. Banks, Jeffrey I. Ellis, and Robert P. Dellavalle. "Open Access Dermatology Publishing: No Citation Advantage Yet." Open Dermatology Journal 2 (2008): 69-72. http://www.bentham-open.org/pages/content.php?TODJ/2008/00000002/00000001/69TODJ.SGM

Verspoor, Karin, K Bretonnel Cohen, and Lawrence Hunter. "The Textual Characteristics of Traditional and Open Access Scientific Journals Are Similar." BMC Bioinformatics 10, no. 1 (2009). http://www.biomedcentral.com/1471-2105/10/183

Vlachaki, Assimina, and Christine Urquhart. "Use of Open Access Journals in Biomedicine in Greece." Library Management 31, no. 1/2 (2010): 19-26.

Warlick, Stefanie E, and K. T. L. Vaughan. "Factors Influencing Publication Choice: Why Faculty Choose Open Access." Biomedical Digital Libraries 4 (2007). http://www.bio-diglib.com/content/4/1/1

Wren, Jonathan D. "Open Access and Openly Accessible: A Study of Scientific Publications Shared via the Internet." BMJ 330 (2005). http://www.bmj.com/cgi/content/full/330/7500/1128

Xia, Jingfeng. "A Longitudinal Study of Scholars Attitudes and Behaviors toward Open-Access Journal Publishing." Journal of the American Society for Information Science and Technology 61, no. 3 (2010): 615-624.

Zhang, Yanjun. "The Effect of Open Access on Citation Impact: A Comparison Study Based on Web Citation Analysis." Libri 56, no. 3 (2006): 145-156. http://www.librijournal.org/pdf/2006-3pp145-156.pdf

4.1 E-print General Works

Boyce, Peter B. "For Better or for Worse: Preprint Servers Are Here to Stay." College & Research Libraries News 61, no. 5 (2000): 404-407, 414.

Caplan, Priscilla. "You Can't Get There from Here: and the Library." The Public-Access Computer Systems Review 5, no. 1 (1994): 20-24. http://epress.lib.uh.edu/pr/v5/n1/caplan.5n1

Day, Michael. "E-print Services and Long-Term Access to the Record of Scholarly and Scientific Research." Ariadne, no. 28 (2001). http://www.ariadne.ac.uk/issue28/metadata/

Garner, Jane, Lynne Horwood, and Shirley Sullivan. "The Place of Eprints in Scholarly Information Delivery." Online Information Review 25, no. 4 (2001): 250-256. http://eprints.unimelb.edu.au/archive/00000200/

Ginsparg, Paul. "Electronic Research Archives for Physics." In The Impact of Electronic Publishing on the Academic Community: An International Workshop Organized by the Academia Europaea and the Wenner-Gren Foundation, edited by I. Butterworth, 32-43. London: Portland Press, 1998.

———. "First Steps towards Electronic Research Communication." Computers in Physics 8, no. 4 (1994): 390-396.

Guy, Marieke, Andy Powell, and Michael Day. "Improving the Quality of Metadata in Eprint Archives." Ariadne, no. 38 (2004). http://www.ariadne.ac.uk/issue38/guy/

Harnad, Stevan, Les Carr, Tim Brody, and Charles Oppenheim. "Mandated Online RAE CVs Linked to University Eprint Archives: Enhancing UK Research Impact and Assessment." Ariadne, no. 35 (2003). http://www.ariadne.ac.uk/issue35/harnad/

Hu, Changping, Yaokun Zhang, and Guo Chen. "Exploring a New Model for Preprint Server: A Case Study of CSPO." Journal of Academic Librarianship 36, no. 3 (2010): 257-262.

Kling, Rob. "The Internet and Unrefereed Scholarly Publishing." In Annual Review of Information Science and Technology, vol. 38, edited by Blaise Cronin, 591-631. Medford, NJ: Information Today, Inc., 2003. http://hdl.handle.net/2022/166

Lim, Edward. "Preprint Servers: A New Model for Scholarly Publishing?" Australian Academic & Research Libraries 27 (March 1996): 21-30.

Luzi, Daniela. "E-print Archives: A New Communication Pattern for Grey Literature." Interlending & Document Supply 26, no. 3 (1998): 130-139.

Pinfield, Stephen, and Hamish James. "The Digital Preservation of ." D-Lib Magazine 9, no. 9 (2003). http://www.dlib.org/dlib/september03/pinfield/09pinfield.html

Smith, Arthur P. "The Journal as an Overlay on Preprint Databases." Learned Publishing 13, no. 1 (2000): 43-48. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2000/00000013/00000001/art00006

Suber, Peter. "More on the Big Koan: Self-Archiving." Free Online Scholarship Newsletter, 23 May 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/05-23-02.htm

Tomaiuolo, Nicholas G., and Joan G. Packer. "Preprint Servers: Pushing the Envelope of Electronic Scholarly Publishing." Searcher 8, no. 9 (2000): 53-61. http://www.infotoday.com/searcher/oct00/tomaiuolo&packer.htm

4.2 E-print History

Carriveau, Kenneth L. "A Brief History of and the Opportunities They Open for Science Librarians." Science & Technology Libraries 20, no. 2/3 (2001): 73-82.

Jackson, Allyn. "From Preprints to : The Rise of Electronic Preprint Servers in Mathematics." Notices of the American Mathematical Society 49, no. 1 (2002): 23-31. http://www.ams.org/notices/200201/fea-preprints.pdf

Till, James E. "Predecessors of Preprint Servers." Learned Publishing 14, no. 1 (2001): 7-13. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2001/00000014/00000001/art00002

Tompson, Sara R. "A Tale of Two Worlds: High-Energy Physics Preprints in the 1990s." Science & Technology Libraries 19, no. 2 (2001): 43-51.

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

4.3 E-print Research Studies

Andrew, Theo. "Trends in Self-Posting of Research Material Online by Academic Staff." Ariadne, no. 37 (2003). http://www.ariadne.ac.uk/issue37/andrew/

Brody, Timothy David. "Evaluating Research Impact through Open Access to Scholarly Communication." Ph.D. dissertation, University of Southampton, 2006. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/13313/

Brown, Cecelia. "The Coming of Age of in the Literature of Physics." Issues in Science and Technology Librarianship, no. 31 (2001). http://www.istl.org/01-summer/refereed.html

———. "The E-volution of Preprints in the Scholarly Communication of Physicists and Astronomers." Journal of the American Society for Information Science and Technology 52, no. 3 (2001): 187-200.

———. "The Role of Electronic Preprints in Chemical Communication: Analysis of Citation, Usage, and Acceptance in the Journal Literature." Journal of the American Society for Information Science and Technology 54, no. 5 (2003): 362-371.

Carr, Les, Steve Hitchcock, Wendy Hall, and Stevan Harnad. "A Usage Based Analysis of CoRR." Journal of Computer Documentation 24 (2000): 54-59. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/2859/

Correia, Ana Maria Ramalho, and Miguel de Castro Neto. "The Role of Eprint Archives in the Access to, and Dissemination of, Scientific Grey Literature: LIZA—A Case Study by the National Library of Portugal." Journal of Information Science 28, no. 3 (2002): 231-241.

Davis, Philip, and Michael Fromerth. "Does the arXiv Lead to Higher Citations and Reduced Publisher Downloads for Mathematics Articles?" Scientometrics 71, no. 2 (2007): 203-215. http://arxiv.org/abs/cs.DL/0603056

Evans, James A., and Jacob Reimer. "Open Access and Global Participation in Science." Science 323, no. 5917 (2009): 1025.

Fosmire, Michael. "Physics Conference Proceedings and the Electronic Environment—An Investigation of New Dissemination Patterns." Collection Management, 26, no. 1 (2001): 25-33. http://docs.lib.purdue.edu/lib_research/42/

Frandsen, Tove Faber. "The Effects of Open Access on Un-published Documents: A Case Study of Economics Working Papers." Journal of Informetrics 3, no. 2 (2009): 124-133. http://www.hprints.org/hprints-00352359_v2/

Goodman, David, Sarah Dowson, and Jean Yaremchuk. "Open Access and Accuracy: Author-Archived Manuscripts vs. Published Articles." Learned Publishing 20, no. 3 (2007): 203-215. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2007/00000020/00000003/art00009

Greyson, Devon, Steven Morgan, and Desy Wahyuni Gillian Hanley. "Open Access Archiving and Article Citations within Health Services and Policy Research." Journal of the Canadian Health Libraries Association30, no. 2 (2009): 51-58. http://pubservices.nrc-cnrc.ca/rp-ps/absres.jsp?jcode=jchla&ftl=c09-014&lang=eng

Haque, Asif-ul, and Paul Ginsparg. "Positional Effects on Citation and Readership in arXiv." Journal of the American Society for Information Science and Technology 60, no. 11 (2009): 2203-2218. http://arxiv.org/abs/0907.4740

Harter, Stephen, and Taemin Kim Park. "Impact of Prior Electronic Publication on Manuscript Consideration Policies of Scholarly Journals." Journal of the American Society for Information Science 51, no. 10 (2000): 940-948.

Hartley, James. "On Requesting R Electronically." Journal of Information Science 30, no. 3 (2004): 280-284.

Henk, F. Moed. "The Effect of 'Open Access' on Citation Impact: An Analysis ofArXiv's Condensed Matter Section." Journal of the American Society for Information Science and Technology 58, no. 13 (2007): 2047-2054. http://arxiv.org/abs/cs/0611060

Henneken, Edwin A., Michael J. Kurtz, Guenther Eichhorn, Alberto Accomazzi, Carolyn S. Grant, Donna Thompson, Elizabeth Bohlen, Stephen S. Murray, Paul Ginsparg, and Simeon Warner. " and Journal Articles in Astronomy: A Productive Co-Existence." Learned Publishing 20, no. 1 (2007): 16-22. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2007/00000020/00000001/art00005

Henneken, Edwin A., Michael J. Kurtz, Guenther Eichhorn, Alberto Accomazzi, Carolyn Grant, Donna Thompson, and Stephen S. Murray. "Effect of E-printing on Citation Rates in Astronomy and Physics." Journal of Electronic Publishing 9, no. 2 (2006). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0009.202

Lawal, Ibironke. "Scholarly Communication: The Use and Non-use of E-print Archives for the Dissemination of Scientific Information." Issues in Science and Technology Librarianship, no. 36 (2002). http://www.istl.org/02-fall/article3.html

Metcalfe, Travis. "The Citation Impact of Digital Preprint Archives for Solar Physics Papers." Solar Physics 239, no. 1 (2006): 549-553. http://arxiv.org/abs/astro-ph/0607079

Manuel, Kate. "The Place of in the Publication Patterns of Physical Scientists." Science & Technology Libraries 20, no. 1 (2001): 59-85.

Nelson, Michael L., and B. Danette Allen. "Object Persistence and Availability in Digital Libraries." D-Lib Magazine 8, no. 1 (2002). http://www.dlib.org/dlib/january02/nelson/01nelson.html

Shepherd, Peter T., and Julia M. Wallace. "PEER: A European Project to Monitor the Effects of Widespread Open Access Archiving of Journal Articles: Based on a Presentation Given at the UKSG Seminar 'Mandating and the Scholarly Journal Article: Attracting Interest on Deposits?', London, 29 October 2008." Serials: The Journal for the Serials Community 22, no. 1 (2009): 19-23.

Soong, Samson C. "Measuring Citation Advantages of Open Accessibility." D-Lib Magazine 15, no. 11/12 (2009). http://www.dlib.org/dlib/november09/soong/11soong.html

Warr, Wendy A. "Evaluation of an Experimental Chemistry Preprint Server." Journal of Chemical Information and Computer Sciences 43, no. 2 (2003): 362-373.

Youngen, Gregory K. "Citation Patterns to Traditional and Electronic Preprints in the Published Literature." College & Research Libraries 59, no. 5 (1998): 448-456.

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

5.1 Disciplinary Archive General Works

Dallman, D., M. Draper, and S. Schwarz. "Electronic Pre-publishing for Worldwide Access: The Case of High Energy Physics." Interlending & Document Supply 22, no. 2 (1994): 3-7.

Dessy, Ray. "Chemical E-preprints: The Ostriches." Trends in Analytical Chemistry 19, no. 10 (2000): 587-592.

McCulloch, Emma. "Taking Stock of Open Access: Progress and Issues." Library Review 55, no. 6 (2006): 337-343. http://eprints.rclis.org/6205/

Mili, Fethy. "Trends in Publishing Academic Grey Literature: Examples from Economics." International Journal on Grey Literature 1, no. 4 (2000): 157-166.

Solla, Leah. "Building Digital Archives for Scientific Information." Issues in Science and Technology Librarianship, no. 36 (2002). http://www.istl.org/02-fall/article2.html

Town, William G., Bryan A. Vickery, Jan Kuras, and James R. Weeks. "Chemical E-journals, Chemical E-preprints." Online Information Review 26, no. 3 (2002): 164-171.

Traylor, Terry Dennis. "The PrePRINT Network: A New Dynamic in Information Access from the U.S. Department of Energy." Journal of Government Information 28, no. 3 (2001): 249-266.

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

5.2 Specific Disciplinary Archives and Projects

5.2.1 arXiv

5.2.2 NASA Astrophysics Data System

5.2.3 RePEc

5.2.4 Other

5.2.1 arXiv

Ginsparg, Paul. "Winners and Losers in the Global Research Village." The Serials Librarian 30, no. 3/4 (1997): 83-95.

Halpern, Joseph Y. "A Computing Research Repository." D-Lib Magazine (November 1998). http://www.dlib.org/dlib/november98/11halpern.html

———. "CoRR: A Computing Research Repository." Journal of Computer Documentation 24, no. 2 (2000): 41-48. http://arxiv.org/abs/cs.DL/0005003

Luce, Richard E. " Intersect the Digital Library: Inside the Los Alamos arXiv." Issues in Science and Technology Librarianship, no. 29 (2001). http://www.istl.org/01-winter/article3.html

McKiernan, Gerry. "arXiv.org: The Los Alamos National Laboratory E-print Server." The International Journal on Grey Literature 1, no. 3 (2000): 127-138. http://www.public.iastate.edu/~gerrymck/arXiv.org.pdf

Pinfield, Stephen. "How Do Physicists Use an E-print Archive? Implications for Institutional E-print Services." D-Lib Magazine 7, no. 12 (2001). http://www.dlib.org/dlib/december01/pinfield/12pinfield.html

Quigley, Brian. "Physics Databases and the Los Alamos E-print Archive." EContent 23, no. 5 (2000): 22-26.

5.2.2 NASA Astrophysics Data System

Accomazzi, Alberto, Guenther Eichhorn, Michael J. Kurtz, Carolyn S. Grant, and Stephen S. Murray. "The NASA Astrophysics Data System: Architecture." Astronomy and Astrophysics Supplement Series 143 (2000): 85-109. http://aas.aanda.org/index.php?option=com_article&access=doi&doi=10.1051/aas:2000172&Itemid=129

Eichhorn, Guenther, Alberto Accomazzi, Carolyn S. Grant, Michael J. Kurtz, and Stephen S. Murray. "The NASA Astrophysics Data System: Free Access to the Astronomical Literature On-Line and through Email." High Energy Physics Libraries Webzine, no. 5 (2001). http://library.web.cern.ch/library/Webzine/5/papers/1/

Eichhorn, Guenther, Michael J. Kurtz, Alberto Accomazzi, Carolyn S. Grant, and Stephen S. Murray. "The NASA Astrophysics Data System: The Search Engine and Its User Interface." Astronomy and Astrophysics Supplement Series 143 (2000): 61-83. http://aas.aanda.org/index.php?option=com_article&access=doi&doi=10.1051/aas:2000171&Itemid=129

Grant, Carolyn S., Alberto Accomazzi, Guenther Eichhorn, Michael J. Kurtz, and Stephen S. Murray. "The NASA Astrophysics Data System: Data Holdings." Astronomy and Astrophysics Supplement Series 143 (2000): 111-135. http://aas.aanda.org/index.php?option=com_article&access=doi&doi=10.1051/aas:2000173&Itemid=129

Kurtz, Michael J., Guenther Eichhorn, Alberto Accomazzi, Carolyn S. Grant, Markus Demleitner, and Stephen S. Murray. "The NASA ADS Abstract Service and the Distributed Astronomy Digital Library." D-Lib Magazine 5, no. 11 (1999). http://www.dlib.org/dlib/november99/11kurtz.html

Kurtz, Michael J., Guenther Eichhorn, Alberto Accomazzi, Carolyn S. Grant, Stephen S. Murray, and Joyce M. Watson. "The NASA Astrophysics Data System: Overview." Astronomy and Astrophysics Supplement Series 143 (2000): 41-59. http://aas.aanda.org/index.php?option=com_article&access=doi&doi=10.1051/aas:2000170&Itemid=129

McKiernan, Gerry. "The NASA Astrophysics Data System Abstract Service: Astronomy." Library Hi Tech News 18, no. 7 (2001): 30-38. http://www.public.iastate.edu/~gerrymck/NADSASA.pdf

5.2.3 RePEc

Chu, Heting, and Thomas Krichel. "NEP: Current Awareness Service of the RePEc Digital Library." D-Lib Magazine 9, no. 12 (2004). http://www.dlib.org/dlib/december03/chu/12chu.html

Cruz, José Manuel Barrueco, and Thomas Krichel. "Cataloging Economics Preprints: An Introduction to the RePEc Project." Journal of Internet Cataloging 3, no. 2/3 (2000): 227-241. http://openlib.org/home/krichel/papers/shankari.html

Karlsson, Sune, and Thomas Krichel. "RePEc and S-WoPEc: Internet Access to Electronic Preprints in Economics." In Electronic Publishing '99: Redefining the Information Chain: New Ways and Voices, Ronneby, Sweden 10th-12th May 1999, 204-214. Washington, DC: International Council for Computer Communication, 1999.

McKiernan, Gerry. "RePEc: An Open Library for Economics." Library Hi Tech News 18, no. 3 (2001): 21-31. http://www.public.iastate.edu/~gerrymck/RePEc.pdf

Novarese, Marco. "Heterodox Economics and Dissemination of Research through the Internet: The Experience of RePEc and NEP." On the Horizon 16, no. 4 (2008): 198-204. http://EconPapers.repec.org/RePEc:uct:uconnp:2008-17

5.2.4 Other

Brooks, Travis C. "Organizing a Research Community with SPIRES: Where Repositories, Scientists and Publishers Meet." Information Services & Use 29, no. 2/3 (2009): 91-96.

Chapman, Karen, and Lee Pike. "Working Papers and Scholarly Research in Finance." Behavioral & Social Sciences Librarian 21, no. 1 (2002): 29-35.

Charnay, Daniel. "The Centre for Direct Scientific Communication." Information Services & Use 23, no. 2-3 (2003): 133-137.

Cruz, José Manuel Barrueco, and Imma Subirats Coll. "Documents in Information Science: A Free Space for Our Profession on the Internet." Serials 16, no. 2 (2003): 211-214.

Dillon, Cy. "Philpapers Breaks New Ground for Discipline Based Repositories." College & Undergraduate Libraries 17, no. 1 (2010): 121-126.

Fleming, Dan. "The Garden of Forking Paths—Forms of Scholarship and the 'Formations' Pre-print System for Cultural Studies and Related Fields." Computers and the Humanities 32, no. 4 (1998): 303-322.

Guillopé, Laurent. "Mathematics and Databases: Open Access." Information Services & Use 23, no. 2/3 (2003): 127-131.

Hilf, E., M. Hohlfeld, T. Severiens, and K. Zimmermann. "Distributed Information Services in Physics." High Energy Physics Libraries Webzine, no. 4 (2001). http://library.cern.ch/HEPLW/4/papers/2/index.html

Jost, Michael, and Hans J. Becker. "EULER—A Real Virtual Library for Mathematics." High Energy Physics Libraries Webzine, no. 9 (2004). http://library.cern.ch/HEPLW/9/papers/5/

McKiernan, Gerry. "eConf: The SLAC Electronic Conference Proceedings Archive." Library Hi Tech News 18, no. 5 (2001): 16-23. http://www.public.iastate.edu/~gerrymck/eCONF.pdf

Nentwich, Michael. "The European Research Papers Archive: Quality Filters in Electronic Publishing." The Journal of Electronic Publishing 5, no. 1 (1999). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0005.109

O'Connell, Heath B. "Physicists Thriving with Paperless Publishing." High Energy Physics Libraries Webzine, no. 6 (2002). http://library.cern.ch/HEPLW/6/papers/3/

Santillan-Aldana, Julio. "The Open Access Movement and the Library World Seen from the Experience of the E-LIS Project." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 25, no. 2 (2009): 135-147.

Severiens, Thomas, Michael Hohlfeld, Kerstin Zimmermann, and Eberhard R. Hilf. "PhysDoc—A Distributed Network of Physics Institutions Documents: Collecting, Indexing, and Searching High Quality Documents by Using Harvest." D-Lib Magazine 6, no. 12 (2000). http://www.dlib.org/dlib/december00/severiens/12severiens.html

Weeks, James R., Jan Kuras, William G. Town, and Bryan A. Vickery. "The Chemistry Preprint Server: An Experiment in Scientific Communication." Journal of Chemical Information and Computer Sciences 42, no. 3 (2002): 765-766.

6.1 Institutional Repository General Works

Anderson, Byron. "Open Access and Institutional Repositories." Behavioral & Social Sciences Librarian 23, no. 1 (2004): 97-101.

Ayris, Paul. "Open Archives: Institutional Issues." Vine, no. 125 (2001): 34-37.

Bailey, Charles W., Jr. Institutional Repository Bibliography. Houston: Digital Scholarship, 2009-2010. http://digital-scholarship.org/irb/irb.html

Bankier, Jean-Gabriel, Connie Foster, and Glen Wiley. "Institutional Repositories—Strategies for the Present and Future." The Serials Librarian 56 1-4 (2009): 109–115. http://works.bepress.com/connie_foster/4/

Bankier, Jean-Gabriel, and Irene Perciali. "The Institutional Repository Rediscovered: What Can a University Do for Open Access Publishing?" Serials Review 34, no. 1 (2008): 21-26. http://works.bepress.com/jean_gabriel_bankier/1/

Blankenship, Lisa, and Annette Haines. "The Institutional Repository: Storing and Sharing Digital Scholarship." Art Documentation: Bulletin of the Art Libraries Society of North America 27, no. 2 (2008): 22-25.

Blythe, Erv, and Vinod Chachra. "The Value Proposition in Institutional Repositories." EDUCAUSE Review 40, no. 5 (2005): 76-77. http://www.educause.edu/ir/library/pdf/ERM0559.pdf

Burris, Brigitte. "Institutional Repositories and Faculty Participation: Encouraging Deposits by Advancing Personal Goals." Public Services Quarterly 5, no. 1 (2009): 69-79.

Chan, Leslie. "Supporting and Enhancing Scholarship in the Digital Age: The Role of Open Access Institutional Repository " Canadian Journal of Communication 29, no. 3 (2004). http://eprints.rclis.org/archive/00002590/

Crow, Raym. The Case for Institutional Repositories: A SPARC Position Paper. Washington, DC: The Scholarly Publishing and Academic Resources Coalition, 2002. http://www.arl.org/sparc/bm~doc/ir_final_release_102.pdf

DiLauro, Tim. "Choosing the Components of a Digital Infrastructure." First Monday 9, no. 5 (2004). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1144

Dhiman, Anil Kumar, and Hemant Sharma. "Accessing Scholarly Information in Networked Environment through Institutional Repositories." Pakistan Journal of Library & Information Science, no. 9 (2008): 97-111.

Dobratz, Susanne, and Frank Scholze. "DINI Institutional Repository Certification and beyond." Library Hi Tech 24, no. 4 (2006): 583-594. http://eprints.rclis.org/archive/00009150/

Feijen, Martin, and Annemiek van der Kuil. "A Recipe for Cream of Science: Special Content Recruitment for Dutch Institutional Repositories." Ariadne, no. 45 (2005). http://www.ariadne.ac.uk/issue45/vanderkuil/

Gandel, Paul B., Richard N. Katz, and Susan E. Metros. "The 'Weariness of the Flesh': Reflections on the Life of the Mind in an Era of Abundance." EDUCAUSE Review 39, no. 2 (2004): 40-51. http://www.educause.edu/ir/library/pdf/erm0423.pdf

Gibbons, Susan. "Establishing an Institutional Repository." Library Technology Reports 40, no. 4 (2004).

Gierveld, Heleen. "Considering a Marketing and Communications Approach for an Institutional Repository." Ariadne, no. 49 (2006). http://www.ariadne.ac.uk/issue49/gierveld/

Goodyear, Marilu, and Richard Fyffe. "Institutional Repositories: An Opportunity for CIO Campus Impact." EDUCAUSE Review 41, no. 2 (2006): 10–11. http://www.educause.edu/ir/library/pdf/ERM0626.pdf

Green, Ann G., and Myron P. Gutmann. "Building Partnerships among Social Science Researchers, Institution-Based Repositories and Domain Specific Data Archives." OCLC Systems & Services 23, no. 1 (2007): 35-53. http://hdl.handle.net/2027.42/41214

Hanson, Laura. "Institutional Repositories: The Next Phase." The International Journal of the Book 5, no. 3 (2008): 33-44.

Harris, Evan. "Institutional Repositories: Is the Open Access Door Half Open or Half Shut?" Learned Publishing 18, no. 2 (2005): 85-90. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2005/00000018/00000002/art00002

Helwig, Ruth M. "Implementing an Institutional Repository at Central Michigan University." MLA Forum 7, no. 1 (2009). http://www.mlaforum.org/volumeVII/article1.html

Hitchcock, Steve. "Metalist of Open Access E-print Archives: The Genesis of Institutional Archives and Independent Services." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 227 (2003): 4-11. http://www.arl.org/bm~doc/metalist.pdf

Hixson, Carol, and Linda Cracknell. "How to Implement an Institutional Repository." The Serials Librarian 52, no. 1/2 (2007): 37-54.

Jeffery, Keith. "Institutional Repositories and Current Research Information Systems." New Review of Information Networking 14, no. 2 (2008): 71-83 http://epubs.cclrc.ac.uk/work-details?w=51773

Johnson, Richard K. "Institutional Repositories: Partnering with Faculty to Enhance Scholarly Communication." D-Lib Magazine 8, no. 11 (2002). http://www.dlib.org/dlib/november02/johnson/11johnson.html

Joint, Nicholas. "Current Research Information Systems, Open AccessRepositories and Libraries." Library Review 57, no. 8 (2008): 570-575.

Jones, Catherine. Institutional Repositories: Content and Culture in an Open Access Environment. Oxford: Chandos Publishing, 2007.

Jones, Richard, Theo Andrew, and John MacColl. The Institutional Repository. Oxford: Chandos Publishing, 2006.

Kennan, Mary Anne, and Concepción Wilson. "Institutional Repositories: Review and an Information Systems Perspective." Library Management 27, no. 4/5 (2006): 236-248. http://eprints.rclis.org/13145/

Llona, Eileen. "What Slavic Scholars Need to Know about Archiving Digital Materials in Institutional Repositories." Slavic & East European Information Resources 9, no. 1 (2008): 30-42.

Lynch, Clifford A. "Institutional Repositories: Essential Infrastructure for Scholarship in the Digital Age." portal: Libraries and the Academy 3, no. 2 (2003): 327-336.

———. "Institutional Repositories: Essential Infrastructure for Scholarship in the Digital Age." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 226 (2003): 1-7. http://www.arl.org/resources/pubs/br/br226/br226ir.shtml

Madieha, Ida, and Abdul Ghani Azmi. "Institutional Repositories in Malaysia: The Copyright Issues." International Journal of Law and Information Technology 17, no. 3 (2009): 268-281.

McKay, Dana. "Institutional Repositories and Their 'Other' Users: Usability beyond Authors." Ariadne, no. 52 (2007). http://www.ariadne.ac.uk/issue52/mckay/

Medeiros, Norm. ", Institutional Archives, and Metadata: Disseminating Scholarly Literature to the Masses." OCLC Systems & Services 19, no. 2 (2003): 51-53.

Mondoux, Julie, and Ali Shiri. "Institutional Repositories in Canadian Post-secondary Institutions: User Interface Features and Knowledge Organization Systems." Aslib Proceedings 61, no. 4 (2009): 436-458.

Morgan, Peter. "Alive and Kicking: A Progress Report on Open Access, Institutional Repositories, and Health Information " Health Information on the Internet 58, no. 1 (2007): 6-8. http://hii.rsmjournals.com/cgi/content/abstract/58/1/6

Morris, Sally. "Will the Parasite Kill the Host? Are Institutional Repositories a Fact of Life—and Does It Matter?" Serials: The Journal for the Serials Community 20, no. 3 (2007): 172-179.

Nabe, Jonathan A. Starting, Strengthening, and Managing Institutional Repositories: A How-to-Do-It-Manual. New York: Neal-Schuman Publishers, 2009.

Parker, Carol A. "Institutional Repositories and the Principle of Open Access: Changing the Way We Think about Legal Scholarship." New Mexico Law Review 37, no. 2 (2007): 1-46. http://works.bepress.com/carol_parker/1/

Peters, Thomas A. "Digital Repositories: Individual, Discipline-Based, Institutional, Consortial, or National?" The Journal of Academic Librarianship 28, no. 6 (2002): 414-417.

Pinfield, Stephen. "Creating Institutional E-print Repositories." Serials 15, no. 3 (2002): 261-264. http://eprints.nottingham.ac.uk/archive/00000064/

———. "Journals and Repositories: An Evolving Relationship?" Learned Publishing 22, no. 3 (2009): 165-175. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2009/00000022/00000003/art00002

Pinfield, Stephen, Mike Gardner, and John MacColl. "Setting Up an Institutional E-print Archive." Ariadne, no. 31 (2002). http://www.ariadne.ac.uk/issue31/eprint-archives/

Prosser, David. "Institutional Repositories and Open Access: The Future of Scholarly Communication." Information Services & Use 23, no. 2/3 (2003): 167-170.

Rieger, Oya Y. "Opening Up Institutional Repositories: Social Construction of Innovation in Scholarly Communication." Journal of Electronic Publishing 11, no. 3 (2008). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0011.301

Rieh, Soo Young, and Kevin Smith. "All Universities Should Have an Institutional Repository." Bulletin of the American Society for Information Science and Technology 35, no. 4 (2009): 12-16. http://www.asis.org/Bulletin/Apr-09/AprMay09_Rieh-Smith.pdf

Robertson, R. John, Mahendra Mahey, and Phil Barker. "A Bug's Life?: How Metaphors from Ecology Can Articulate the Messy Details of Repository Interactions." Ariadne, no. 57 (2008). http://www.ariadne.ac.uk/issue57/robertson-et-al/

Robinson, Michael. "Promoting the Visibility of Educational Research through an Institutional Repository." Serials Review 35, no. 3 (2009): 133-137. http://repository.ied.edu.hk/dspace/handle/2260.2/9485

Rogers-Urbanek, Jenica P. "Closing the Repository Gap at Small Institutions." Portal: Libraries and the Academy 8, no. 1 (2008): 91-94.

Roosendaal, Hans E. "Driving Change in the Research and HE Information Market." Learned Publishing 17, no. 1 (2004): 11-16. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2004/00000017/00000001/art00003

Royster, Paul. "Publishing Original Content in an Institutional Repository." Serials Review 34, no. 1 (2008): 27-30. http://digitalcommons.unl.edu/libraryscience/126/

Salo, Dorothea. "Innkeeper at the Roach Motel." Library Trends 57, no. 2 (2008): 98-123. http://digital.library.wisc.edu/1793/22088

Schmitz, Dawn. The Seamless Cyberinfrastructure: The Challenges of Studying Users of Mass Digitization and Institutional Repositories. Washington, DC: Council on Library and Information Resources, 2008. http://www.clir.org/pubs/archives/schmitz.pdf

Sefton, Peter. "Re-discovering Repository Architecture: Adding Discovery as a Key Service." New Review of Information Networking 14, no. 2 (2008): 84-101.

Swan, Alma, and Leslie Carr. "Institutions, Their Repositories and the Web." Serials Review 34, no. 1 (2008): 31-35. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/14965/

Swanepoel, Marinus. "Digital Repositories: All Hype and No Substance?" New Review of Information Networking 11, no. 1 (2005): 13-25.

Thomas, Gwenda. "Evaluating the Impact of the Institutional Repository, or Positioning Innovation between a Rock and a Hard Place." New Review of Information Networking 13, no. 2 (2007): 133-146. http://dx.doi.org/10.1080/13614570802105992

Soichi Tokizane. "Open Access and Digital Article Repositories." The Journal of Information Science and Technology Association 55, no. 10 (2005): 421-427.

———. "Open Access and Institutional Repository—From Where to Where. (II) Institutional Repositories and Research Funding Agencies." The Journal of Information Science and Technology Association 57, no. 5 (2007): 249-255.

Ware, Mark. "Institutional Repositories and Scholarly Publishing." Learned Publishing 17, no. 2 (2004): 115-124. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2004/00000017/00000002/art00006

Xia, Jingfeng. "Library Publishing as a New Model of Scholarly Communication." Journal of Scholarly Publishing 40, no. 4 (2009): 370-383.

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

6.2 Country and Regional Institutional Repository Surveys

Alexander, Martha Latika, and J. N. Gautam. "Institutional Repositories for Scholarly Communication: Indian Initiatives." Serials: The Journal for the Serials Community 19, no. 3 (2006): 195-201.

Bailey, Charles W., Jr., Karen Coombs, Jill Emery, Anne Mitchell, Chris Morris, Spencer Simons, and Robert Wright. Institutional Repositories. SPEC Kit 292. Washington, DC: Association of Research Libraries, 2006. http://www.arl.org/bm~doc/spec292web.pdf

Bravo, Blanca Rodríguez, and Ma Luisa Alvite Díez. "E-science and Open Access Repositories in Spain." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 4 (2007): 363-371.

Chan, Diana L. H. "An Integrative View of the Institutional Repositories in Hong Kong: Strategies and Challenges." Serials Review 35, no. 3 (2009): 119-124.

Chantavaridou, Elisavet. "Open Access and Institutional Repositories in Greece: Progress so Far." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 25, no. 1 (2009): 47-59.

Kennan, Mary Anne, and Danny A. Kingsley. "The State of the Nation: A Snapshot of Australian Institutional Repositories." First Monday 14, no. 2 (2009). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/2282

Lynch, Clifford A., and Joan K. Lippincott. "Institutional Repository Deployment in the United States as of Early 2005." D-Lib Magazine 11, no. 9 (2005). http://www.dlib.org/dlib/september05/lynch/09lynch.html

Markey, Karen, Soo Young Rieh, Beth St. Jean, Jihyun Kim, and Elizabeth Yakel. Census of Institutional Repositories in the United States: MIRACLE Project Research Findings. Washington, DC: Council on Library and Information Resources, 2007. http://www.clir.org/pubs/abstract/pub140abst.html

Markey, Karen, Beth St. Jean, Young Rieh Soo, Elizabeth Yakel, and Jihyun Kim. "Institutional Repositories: The Experience of Master's and Baccalaureate Institutions." portal: Libraries and the Academy 8, no. 2 (2008): 157-173. http://miracle.si.umich.edu/publications/Article_Submitted_to_Portal_2008.pdf

Markey, Karen, Beth St. Jean, Soo Young Rieh, Elizabeth Yakel, Jihyun Kim, and Yong-Mi Kim. "Nationwide Census of Institutional Repositories: Preliminary Findings." Journal of Digital Information 8, no. 2 (2007). http://journals.tdl.org/jodi/article/view/194/170

Matsuura, Katherine. "Japan's Institutional Repositories: Where Did They Come from and Where Are They Headed?" Master's theses, University of North Carolina at Chapel Hill, 2008.

McDowell, Cat S. "Evaluating Institutional Repository Deployment in American Academe Since Early 2005: Repositories by the Numbers, Part 2." D-Lib Magazine 13, no. 9/10 (2007). http://www.dlib.org/dlib/september07/mcdowell/09mcdowell.html

Mondoux, Julie, and Ali Shiri. "Institutional Repositories in Canadian Post-secondary Institutions: User Interface Features and Knowledge Organization Systems." Aslib Proceedings 61, no. 5 (2009): 436-458.

Murakami, Yuko, and Jun Adachi. "Institutional Repositories in Japan." In Lecture Notes in Computer Science 4312 (2006): 540-549. https://www.nii.ac.jp/irp/en/event/pdf/ICADL_2006.pdf

Nazima, Mohammad, and Maya Devib. "Open Access Journals and Institutional Repositories: Practical Need and Present Trends in India." Annals of Library and Information Studies 55, no. 1 (2008): 27-34. http://nopr.niscair.res.in/handle/123456789/825

Pinfield, Stephen. "Open Archives and UK Institutions: An Overview." D-LIB Magazine 9, no. 3 (2003). http://www.dlib.org/dlib/march03/pinfield/03pinfield.html

Primary Research Group. The International Survey of Institutional Digital Repositories. New York: Primary Research Group, 2008.

Rabow, Ingegerd. Research Information Systems in the Nordic Countries: Infrastructure, Concepts and Organization. Copenhagen: Nordbib, 2009. http://www.nordbib.net/Initiatives---Reports/Reports/CRIS-status.aspx

Rieh, Soo Young, Karen Markey, Beth St. Jean, Elizabeth Yakel, and Jihyun Kim. "Census of Institutional Repositories in the U.S.: A Comparison Across Institutions at Different Stages of IR Development." D-Lib Magazine 13, no. 11/12 (2007). http://www.dlib.org/dlib/november07/rieh/11rieh.html

Rieh, Soo Young, Beth St. Jean, Elizabeth Yakel, Karen Markey, and Jihyun Kim. "Perceptions and Experiences of Staff in the Planning and Implementation of Institutional Repositories." Library Trends 57, no. 2 (2008): 168-190. http://miracle.si.umich.edu/publications/rieh_LibTrends2008.pdf

Shearer, Kathleen. "The CARL Institutional Repositories Project: A Collaborative Approach to Addressing the Challenges of IRs in Canada." Library Hi Tech 24, no. 2 (2006): 165-172.

Tsudzuki, Ichirou. "Recent Trends of Institutional Repositories in U.K.: Focusing on Electronic Theses and Dissertations Projects." The Journal of Information Science and Technology Association 55, no. 10 (2005): 428-432.

Van der Graaf, Maurits The European Research Repository Landscape 2008: Inventory of Digital Repositories for Research Output. Amsterdam: Amsterdam University Press, 2009. http://dare.uva.nl/aup/nl/record/316871

Van der Graaf, Maurtis, and Kwame van Eijndhoven. The European Repository Landscape. Amsterdam: Amsterdam University Press, 2008. http://www.surffoundation.nl/en/publicaties/Pages/The-European-Repository-Landscape.aspx

———. The European Repository Landscape: Inventory Study into Present Type and Level of OAI Compliant Digital Repository Activities in the EU. Amsterdam: Amsterdam University Press, 2007. http://dare.uva.nl/document/93725

Van Westrienen, Gerard. Academic Institutional Repositories: A Country Update. Utrecht: SURF Foundation, 2005. http://www.surffoundation.nl/en/publicaties/Pages/Academic-Institutional-Repositories-A-country-update.aspx

Van Westrienen, Gerard, and Clifford A. Lynch. "Academic Institutional Repositories: Deployment Status in 13 Nations as of Mid 2005." D-Lib Magazine 11, no. 9 (2005). http://www.dlib.org/dlib/september05/westrienen/09westrienen.html

Vernooy-Gerritsen, Marjan, Gera Pronk, and Maurits van der Graaf. "Three Perspectives on the Evolving Infrastructure of Institutional Research Repositories in Europe." Ariadne, no. 59 (2009). http://www.ariadne.ac.uk/issue59/vernooy-gerritsen-et-al/

Weenink, Kasja, Leo Waaijers, and Karen van Godtsenhoven, eds. A DRIVER's Guide to European Repositories. Amsterdam: Amsterdam University Press, 2007. http://dare.uva.nl/document/93898

Yakel, Elizabeth, Soo Young Rieh, Beth St. Jean, Karen Markey, and Jihyun Kim. "Institutional Repositories and the Institutional Repository: College and University Archives and Special Collections in an Era of Change." American Archivist 71, no. 2 (2008): 323-349. http://miracle.si.umich.edu/publications/American_Archivist_IRs.pdf

6.3 Multiple-Institution Repositories

Baruch, Pierre. "Open Access Developments in France: The HAL Open Archives System." Learned Publishing 20, no. 4 (2007). http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2007/00000020/00000004/art00005

Estlund, Karen, and Anna Neatrour. "Utah Digital Repository Initiative: Building a Support System for Institutional Repositories." D-Lib Magazine 13, no. 11/12 (2007). http://www.dlib.org/dlib/november07/neatrour/11neatrour.html

Graham, John-Bauer, Bethany Latham Skaggs, and Kimberly Weatherford Stevens. "Digitizing a Gap: A State-Wide Institutional Repository Project." Reference Services Review 33, no. 3 (2005): 337-345.

Hulse, Bruce, Joan F. Cheverie, and Claire T. Dygert. "ALADIN Research Commons: A Consortial Institutional Repository." OCLC Systems & Services 23, no. 2 (2007): 158-169.

Joki, Sverre Magnus Elvenes. "PEPIA: A Norwegian Collaborative Effort for Institutional Repositories." OCLC Systems & Services 23, no. 2 (2007): 204-209.

Krevit, Leah, and Linda Crays. "Herding Cats: Designing DigitalCommons @ The Texas Medical Center, a Multi-institutional Repository." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 2 (2007): 116-124.

Maslov, Alexey, James Creel, Adam Mikeal, Scott Phillips, John Leggett, and Mark McFarland. "Adding OAI-ORE Support to Repository Platforms." JODI: Journal of Digital Information 11, no. 1 (2010). http://journals.tdl.org/jodi/article/view/749

Mircea, Gabriela. "Ozone: A Shared Institutional Repository Service." New Review of Information Networking 11, no. 2 (2005): 201-211.

Shin, Eun-Ja. "Implementing a Collaborative Digital Repository: The dCollection Experience in South Korea." Interlending & Document Supply 34, no. 4 (2006): 160-163.

6.4 Specific Institutional Repositories

6.4.1 eScholarship

6.4.2 MIT

6.4.3 OSU Knowledge Bank

6.4.4 Other

6.4.1 eScholarship

Candee, Catherine H. "The California Digital Library and the eScholarship Program." Journal of Library Administration 35, no. 1/2 (2001): 37-59.

———. "eScholarship at the University of California: A Case Study in Sustainable Innovation for Open Access." New Library World 105, no. 3/4 (2004): 118-124.

Huwe, Terence K. "Social Sciences Come of Age: The California Digital Library's Working Paper Repository." ONLINE 26, no. 5 (2002): 38-42.

Misek, Marla. "eScholars of the World, Unite! The University of California Revolutionizes Publishing Paradigm." EContent 27, no. 3 (2004): 36-40.

Soehner, Catherine. "The eScholarship Repository: A University of California Response to the Scholarly Communication Crisis." Science & Technology Libraries 22, no. 3/4 (2002): 29-37.

6.4.2 MIT

Barton, Mary R., and Julie Harford Walker. "Building a Business Plan for DSpace, MIT Libraries' Digital Institutional Repository." Journal of Digital Information 4, no. 2 (2003). http://journals.tdl.org/jodi/article/view/99

Baudoin, Patsy, and Margret Branschofsky. "Implementing an Institutional Repository: The DSpace Experience at MIT." Science & Technology Libraries 24, no. 1/2 (2003): 31-45. http://hdl.handle.net/1721.1/26699

Duranceau, Ellen Finnie. "The 'Wealth of Networks' and Institutional Repositories: MIT, DSpace, and the Future of the Scholarly Commons." Library Trends 57, no. 2 (2008): 244-261.

6.4.3 OSU Knowledge Bank

Branin, Joseph. "Knowledge Management in Academic Libraries: Building the Knowledge Bank at the Ohio State University." Journal of Library Administration 39, no. 4 (2003): 41-56. http://hdl.handle.net/1811/187

Rogers, Sally A. "Developing an Institutional Knowledge Bank at Ohio State University: From Concept to Action Plan." portal: Libraries and the Academy 3, no. 1 (2003): 125-136. http://hdl.handle.net/1811/188

6.4.4 Other

Afshari, Fereshteh, and Richard Jones. "Developing an Integrated Institutional Repository at Imperial College London." Program: Electronic Library and Information Systems 41, no. 4 (2007): 338-352. http://hdl.handle.net/10044/1/493

Barwick, Joanna. "Building an Institutional Repository at Loughborough University: Some Experiences." Program: Electronic Library and Information Systems 41, no. 2 (2007): 113-123. http://hdl.handle.net/2134/2640

Beier, Gerhard, and Theresa Velden. "The eDoc-Server Project: Building an Institutional Repository for the Max Planck Society." High Energy Physics Libraries Webzine, no. 9 (2004). http://library.web.cern.ch/library/Webzine/9/papers/4/

Bevan, Simon J. "Developing an Institutional Repository: Cranfield QUEprints—A Case Study." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 2 (2007): 170-182.

Bilder, Geoffrey. "Ingenta's Economic and Technical Models for Providing Institutional OA Archives." Information Services & Use 23, no. 2/3 (2003): 111-112.

Breytenbach, Amelia, and Ria Groenewald. "The African Elephant: A Digital Collection of Anatomical Sketches as Part of the University of Pretoria's Institutional Repository—A Case Study." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 24, no. 4 (2008): 240-251. http://hdl.handle.net/2263/9917

Buehler, Marianne A., and Marcia S. Trauernicht. "From Digital Library to Institutional Repository: A Brief Look at One Library's Path." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 4 (2007): 382-394. http://hdl.handle.net/1850/5378

Charnay, Daniel. "The Centre for Direct Scientific Communication." Information Services & Use 23, no. 2/3 (2003): 133-137.

Chen, Kuang-hua, and Jieh Hsiang. "The Unique Approach to Institutional Repository: Practice of National Taiwan University." The Electronic Library 27, no. 2 (2009): 204-221.

Cohen, Suzanne, and Deborah Schmidle. "Creating a Multipurpose Digital Institutional Repository." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 3 (2007): 287-296. http://works.bepress.com/suzanne_cohen/1/

Daly, Rebecca, and Michael Organ. "Research Online: Digital Commons as a Publishing Platform at the University of Wollongong, Australia." Serials Review 35, no. 3 (2009): 149-153. http://works.bepress.com/morgan/34/

Daniela, Luzi, Di Cesare Rosa, Ruggieri Roberta, and Cerbara Loredana. "Towards an Institutional Repository of the Italian National Research Council: A Survey on Open Access Experiences." The Grey Journal 5, no. 1 (2009): 35-47.

Devakos, Rea. "Towards User Responsive Institutional Repositories: A Case Study." Library Hi Tech 24, no. 2 (2006): 173-182.

Dill, Emily, and Kristi L. Palmer. "What's the Big IDeA? Considerations for Implementing an Institutional Repository." Library Hi Tech News 22, no. 6 (2005): 11-14. http://hdl.handle.net/1805/365

Doctor, Gayatri. "Capturing Intellectual Capital with an Institutional Repository at a Business School in India." Library Hi Tech 26, no. 1 (2008): 110-125.

Fabian, Carole Ann. "UBdigit: A Repository Infrastructure for Digital Collections at the University at Buffalo." RLG DigiNews 10, no. 3 (2006). http://worldcat.org/arcviewer/1/OCC/2007/08/08/0000070511/viewer/file1724.html#article1

Ferreira, Miguel, Eloy Rodrigues, Ana Alice Baptista, and Ricardo Saraiva. "Carrots and Sticks: Some Ideas on How to Create a Successful Institutional Repository." D-Lib Magazine 14, no. 1/2 (2008). http://www.dlib.org/dlib/january08/ferreira/01ferreira.html

Franken, Saskia, Bas Savenije, and Jennifer Smith. "Utrecht University Repository: The Evolution of the Igitur Archive—A Case-Study." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 3 (2007): 269-277. http://igitur-archive.library.uu.nl/DARLIN/2007-0925-200432/evolution-igitur-archive-2007.pdf

Herb, Ulrich, and Matthias Müller. "The Long and Winding Road: Institutional and Disciplinary Repository at Saarland University and State Library." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 24, no. 1 (2008): 22-29. http://eprints.rclis.org/12748/

Hisashi, Gunji. "Construction of the Institutional Repository in Nagoya University." The Journal of Information Science and Technology Association 55, no. 10 (2005): 439-446.

Hixson, Carol. "If We Build It, Will They Come (Eventually)? Scholarly Communication and Institutional Repositories." The Serials Librarian 50, 1/2 (2006): 197-209.

Hyatt, Shirley, and Jeffrey A. Young. "OCLC Research Publications Repository." D-Lib Magazine 11, no. 3 (2005). http://www.dlib.org/dlib/march05/hyatt/03hyatt.html

Iwai, Masashi, and Masato Gokan. "Shinshu University's Strategic Use of Institutional Repository in Coordination with Researcher Directory." The Journal of Information Science and Technology Association 59, no. 1 (2009): 18-22.

Jayakanth, Francis, Filbert Minj, Usha Silva, and Sandhya Jagirdar. "ePrints@IISc: India's First and Fastest Growing Institutional Repository." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 24, no. 1 (2008): 59-70. http://eprints.iisc.ernet.in/13075/

Johnson, Ian M., and Susan M. Copeland. "OpenAIR: The Development of the Institutional Repository at the Robert Gordon University." Library Hi Tech News 25, no. 4 (2008): 1-4.

Kamiya, Satsuki, Yuji Nonaka, and Shigeki Sugita. "Access Path to Institutional Repositories." The Journal of Information Science and Technology Association 58, no. 12 (2009): 610-614.

Kelly, John C. "Creating an Institutional Repository at a Challenged Institution." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 2 (2007): 142-147.

Koopman, Ann, and Dan Kipnis "Feeding the Fledgling Repository: Starting an Institutional Repository at an Academic Health Sciences Library." Medical Reference Services Quarterly 28, no. 2 (2009): 111-122.

Laxminarsaiah, Ashalatha, and Iqbalahmad U. Rajgoli. "Building Institutional Repository: An Overview." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 3 (2007): 278-286.

Mercer, Holly, Brian Rosenblum, and Ada Emmett. "A Multifaceted Approach to Promote a University Repository: The University of Kansas' Experience." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 2 (2007): 190-203. http://hdl.handle.net/1808/1625

Nolan, Christopher W., and Jane Costanza. "Promoting and Archiving Student Work through an Institutional Repository: Trinity University, LASR, and the Digital Commons." Serials Review 32, no. 2 (2006): 92-98. http://digitalcommons.trinity.edu/lib_faculty/6/

Organ, Michael, and Helen Mandl. "Outsourcing Open Access: Digital Commons at the University of Wollongong, Australia." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 4 (2007): 353-362. http://ro.uow.edu.au/asdpapers/65/

Pinfield, Stephen, Mike Gardner, and John MacColl. "Setting Up an Institutional E-print Archive." Ariadne, no. 31 (2002). http://www.ariadne.ac.uk/issue31/eprint-archives/

Piorun, Mary E., Lisa A. Palmer, and Jim Comes. "Challenges and Lessons Learned: Moving from Image Database to Institutional Repository." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 2 (2007): 148-157. http://works.bepress.com/lisa_palmer/2/

Ramachandran, Smitha, and Gayatri Doctor, eds. Digital Institutional Repositories: Case Studies. Hyderabad, India: Icfai University Press, 2008.

Robinson, Michael. "Promoting the Visibility of Educational Research through an Institutional Repository." Serials Review 35, no. 3 (2009): 133-137. http://repository.ied.edu.hk/dspace/handle/2260.2/9485

Royster, Paul. "The Institutional Repository at the University of Nebraska-Lincoln: Its First Year of Operations." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 2 (2007): 183-189. http://digitalcommons.unl.edu/libraryscience/58/

Sefton, Peter. "Towards Scholarly HTML." Serials Review 35, no. 3 (2009): 154-158. http://eprints.usq.edu.au/7052/

Simpson, Pauline, and Jessie Hey. "Repositories for Research: Southampton's Evolving Role in the Knowledge Cycle." Program: Electronic Library and Information Systems 40, no. 3 (2006): 224-231. http://eprints.soton.ac.uk/41240/

Stanger, Nigel, and Graham McGregor. "EPrints Makes its Mark." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 2 (2007): 133-141. http://eprints.otago.ac.nz/565/

Thomas, Charles F., Robert H. McDonald, Anthony D. Smith, and Tyler O. Walters. "The New Frontier of Institutional Repositories: A Common Destination with Different Paths." New Review of Information Networking 11, no. 1 (2005): 65-82.

Walters, Tyler O. "Strategies and Frameworks for Institutional Repositories and the New Support Infrastructure for Scholarly Communications." D-Lib Magazine 12, no. 10 (2006). http://www.dlib.org/dlib/october06/walters/10walters.html

Wise, Marie, Lisa Spiro, Geneva Henry, and Sidney Byrd. "Expanding Roles for the Institutional Repository." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 2 (2007): 216-223.

Wong, Gabrielle K. W. "Exploring Research Data Hosting at the HKUST Institutional Repository." Serials Review 35, no. 3 (2009): 125-132. http://hdl.handle.net/1783.1/6096

6.5 Institutional Repository Preservation Issues

Ball, Alex. Preservation and Curation in Institutional Repositories. Bath, UK: UKOLN, 2010. http://www.dcc.ac.uk/sites/default/files/documents/reports/irpc-report-v1.3.pdf

Caplan, Priscilla. "Repository to Repository Transfer of Enriched Archival Information Packages." D-Lib Magazine 14, no. 11/12 (2008). http://www.dlib.org/dlib/november08/caplan/11caplan.html

Hitchcock, Steve, Tim Brody, Jessie M. N. Hey, and Leslie Carr. "Digital Preservation Service Provider Models for Institutional Repositories: Towards Distributed Services." D-Lib Magazine 13, no. 5/6. http://www.dlib.org/dlib/may07/hitchcock/05hitchcock.html

McGovern, Nancy Y., and Aprille C. McKay. "Leveraging Short-Term Opportunities to Address Long-Term Obligations: A Perspective on Institutional Repositories and Digital Preservation Programs." Library Trends 57, no. 2 (2008): 262-279.

Wheatley, Paul. Institutional Repositories in the Context of Digital Preservation, DPC Technology Watch Series Report. London: Digital Preservation Coalition, 2004. http://www.dpconline.org/docs/DPCTWf4word.pdf

Witt, Michael. "Institutional Repositories and Research Data Curation in a Distributed Environment." Library Trends 57, no. 2 (2008): 191-201. http://docs.lib.purdue.edu/lib_research/104/

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

6.6 Institutional Repository Library Issues

Allard, Suzie, Thura R. Mack, and Melanie Feltner-Reichert. "The Librarian's Role in Institutional Repositories: A Content Analysis of the Literature." Reference Services Review 33, no. 3 (2005): 325-336.

ARL Digital Repository Issues Task Force. The Research Library's Role in Digital Repository Services: Final Report of the ARL Digital Repository Issues Task Force. Washington, DC: Association of Research Libraries, 2009. http://www.arl.org/bm~doc/repository-services-report.pdf

Bailey, Charles W., Jr. "The Role of Reference Librarians in Institutional Repositories." Reference Services Review 33, no. 3 (2005): 259-267. http://digital-scholarship.org/cwb/reflibir.pdf

Bankier, Jean-Gabriel, Connie Foster, and Glen Wiley. "Institutional Repositories—Strategies for the Present and Future." The Serials Librarian 56, no. 1-4 (2009): 109-115. http://works.bepress.com/jean_gabriel_bankier/5/

Bell, Suzanne, Nancy Fried Foster, and Susan Gibbons. "Reference Librarians and the Success of Institutional Repositories." Reference Services Review 33, no. 3 (2005): 283-290. https://urresearch.rochester.edu/handle/1802/1965

Buehler, Marianne A., and Adwoa Boateng. "The Evolving Impact of Institutional Repositories on Reference Librarians." Reference Services Review 33, no. 3 (2005): 291-300. https://ritdml.rit.edu/dspace/handle/1850/1369

Chan, Diana L. H., Catherine S. Y. Kwok, and Steve K. F. Yip. "Changing Roles of Reference Librarians: The Case of the HKUST Institutional Repository." Reference Services Review 33, no. 3 (2005): 268-282. http://repository.ust.hk/dspace/handle/1783.1/2039

Chang, Sheau-Hwang. "Institutional Repositories: The Library's New Role." OCLC Systems & Services 19, no. 3 (2003): 77-79.

Furlough, Mike. "What We Talk about When We Talk about Repositories." Reference & User Services Quarterly; 49, no. 1 (2009): 18-32.

Gaffney, Megan. "Involving the Library and Campus Community in Institutional Repository Projects." The Serials Librarian 55, no. 4 (2008): 568-576.

Genoni, Paul. "Content in Institutional Repositories: A Collection Management Issue." Library Management 25, no. 6 (2004): 300-306. http://espace.library.curtin.edu.au:80/R?func=dbin-jump-full&local_base=gen01-era02&object_id=19655

Jenkins, Barbara, Elizabeth Breakstone, and Carol Hixson. "Content In, Content Out: The Dual Roles of the Reference Librarian in Institutional Repositories." Reference Services Review 33, no. 3 (2005): 312-324. https://scholarsbank.uoregon.edu/dspace/handle/1794/704

Joint, Nicholas. "Institutional Repositories, Self-Archiving and the Role of the Library." Library Review 55, no. 2 (2006): 81-84. http://eprints.cdlr.strath.ac.uk/2367/

———. "Practical Digital Asset Management and the University Library." Library Review 58, no. 2 (2009): 89-96.

Kristick, Laurel. "Using Journal Citation Reports and SHERPA RoMEO to Facilitate Conversations on Institutional Repositories." Collection Management 34, no. 1 (2009): 49-52. http://hdl.handle.net/1957/11003

Ottaviani, Jim, and Carolyn Hank. "Topic 2: Libraries Should Lead the Institutional Repository Initiative and Development at Their Institutions." Bulletin of the American Society for Information Science and Technology 35, no. 4 (2009): 17-21. http://www.asis.org/Bulletin/Apr-09/AprMay09_Ottaviani-Hank.pdf

Phillips, Holly, Richard Carr, and Janis Teal. "Leading Roles for Reference Librarians in Institutional Repositories: One Library's Experience." Reference Services Review 33, no. 3 (2005): 301-311. http://hdl.handle.net/1928/464

Read, Malcolm. "Libraries and Repositories." New Review of Academic Librarianship 14, no. 1/2 (2008): 71-78.

Schmidt, Krista D., Pongracz Sennyey, and Timothy V. Carstens. "New Roles for a Changing Environment: Implications of Open Access for Libraries." College & Research Libraries 66, no. 5 (2005): 407-416. http://crl.acrl.org/content/66/5/407.full.pdf+html

Smith, Plato L., II. "Where IR You?: Using 'Open Access' to Extend the Reach and Richness of Faculty Research within a University." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 24, no. 3 (2008): 174-184.

Spivey, William L., and Paul Wrynn. "Developing an Open Access Class for Authors." Journal of Electronic Resources in Medical Libraries 2, no. 2 (2005): 49-57.

Walters, Tyler O. "Reinventing the Library—How Repositories Are Causing Librarians to Rethink Their Professional Roles." portal: Libraries and the Academy 7, no. 2 (2007): 213-225. http://smartech.gatech.edu/handle/1853/14421

Watterworth, Melissa. "Planting Seeds for a Successful Institutional Repository: Role of the Archivist as Manager, Designer, and Policymaker." Journal of Archival Organization 7, no. 1/2 (2009): 24-32.

6.7 Institutional Repository Metadata Issues

Averkamp, Shawn, and Joanna Lee. "Repurposing ProQuest Metadata for Batch Ingesting ETDs into an Institutional Repository." Code4Lib Journal, no. 7 (2009). http://journal.code4lib.org/articles/1647

Bell, Jonathan, and Stuart Lewis. "Using OAI-PMH and METS for Exporting Metadata and Digital Objects between Repositories." Program: Electronic Library and Information Systems 40, no. 3 (2006): 268-276. http://cadair.aber.ac.uk/dspace/handle/2160/203

Boock, Michael, and Sue Kunda. "Electronic Thesis and Dissertation Metadata Workflow at Oregon State University Libraries." Cataloging & Classification Quarterly 47, no. 3/4 (2009): 297-308. http://hdl.handle.net/1957/11396

Brownlee, Rowan. "Research Data and Repository Metadata: Policy and Technical Issues at the University of Sydney Library." Cataloging & Classification Quarterly 47, no. 3/4 (2009): 370-379. http://hdl.handle.net/2123/4996

Bueno-de-la-Fuente, Gema, Tony Hernández-Pérez, David Rodríguez-Mateos, Eva M. Méndez-Rodríguez, and Bonifacio Martín-Galán. "Study on the Use of Metadata for Digital Learning Objects in University Institutional Repositories (MODERI)." Cataloging & Classification Quarterly 47, no. 3/4 (2009): 262-285. http://hdl.handle.net/10016/3260

Burk, Alan, Muhammad Al-Digeil, Dominic Forest, and Jennifer Whitney. "New Possibilities for Metadata Creation in an Institutional Repository Context." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 4 (2007): 403-410.

Chapman;, John W., David Reynolds, and Sarah A. Shreeves. "Repository Metadata: Approaches and Challenges." Cataloging & Classification Quarterly 47, no. 3/4 (2009): 309-325. http://hdl.handle.net/2142/13968

Colati, Jessica Branco, Robin Dean, and Keith Maull. "Describing Digital Objects: A Tale of Compromise." Cataloging & Classification Quarterly 47, no. 3/4 (2009): 326-369.

Costanza, Jane, R. Cecilia Knight, and Hsianghui Liu-Spencer. "Metadata Implementation for Building Cross-Institutional Repositories: Lessons Learned from the Liberal Arts Scholarly Repository (LASR)." Journal of Library Metadata 9 no. 1/2 (2009): 153–166.

Deng, Sai, and Terry Reese. "Customized Mapping and Metadata Transfer from DSpace to OCLC to Improve ETD Work Flow." New Library World 110, no. 5/6 (2009): 249-264.

Dunsire, Gordon. "Collecting Metadata from Institutional Repositories." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 24, no. 1 (2008): 51-58. http://strathprints.strath.ac.uk/6034/

Efron, Miles. "Metadata Use in OAI-Compliant Institutional Repositories." Journal of Digital Information 8, no. 2 (2007). http://journals.tdl.org/jodi/article/view/196

Greenberg, Jane. "Theoretical Considerations of Lifecycle Modeling: An Analysis of the Dryad Repository Demonstrating Automatic Metadata Propagation, Inheritance, and Value System Adoption." Cataloging & Classification Quarterly 47, no. 3/4 (2009): 380-402.

Guy, Marieke, Andy Powell, and Michael Day. "Improving the Quality of Metadata in Eprint Archives." Ariadne, no. 38 (2004). http://www.ariadne.ac.uk/issue38/guy/

Ma, Jianxia, Yuanming Wang, Zhongming Zhu, Runhuan Tang. "An Attempt of Data Exchange between the Institutional Repository and the Information Environment for the Management of Scientific Research—ARP." Library Collections, Acquisitions, and Technical Services 33, no. 1 (2009): 1-50.

Morrow, Anne, and Allyson Mower. "University Scholarly Knowledge Inventory System: A Workflow System for Institutional Repositories." Cataloging & Classification Quarterly 47, no. 3/4 (2009): 286-296. http://eprints.rclis.org/16118/

Nichols, David M., Gordon W. Paynter, Chu-Hsiang Chan, David Bainbridge, Dana Mckay, Michael B. Twidale, and Ann Blandford. "Experiences in Deploying Metadata Analysis Tools for Institutional Repositories." Cataloging & Classification Quarterly 47, no. 3/4 (2009): 229-248. http://hdl.handle.net/10289/2107

NISO I2 Working Group. Institutional Identifiers in Repositories: A Survey Report for the NISO I2 Workgroup. Washington, DC: NISO, 2009. http://www.niso.org/apps/group_public/document.php?document_id=2773

Park, Jung-Ran. "Metadata Quality in Digital Repositories: A Survey of the Current State of the Art." Cataloging & Classification Quarterly 47, no. 3/4 (2009): 213-228

Salo, Dorothea. "Name Authority Control in Institutional Repositories." Cataloging & Classification Quarterly 47, no. 3/4 (2009): 249-261. http://digital.library.wisc.edu/1793/31735

Swan, Alma, and Leslie Carr. "Institutions, Their Repositories and the Web." Serials Review 34, no. 1 (2008): 31-35. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/14965/

6.8 Institutional Open Access Mandates and Policies

Baker, Gavin. "Open Access: Advice on Working with Faculty Senates." College & Research Libraries News 71, no. 1 (2010): 21-24. http://crln.acrl.org/content/71/1/21.full.pdf+html

Cochrane, Tom G., and Paula A. Callan. "Making a Difference: Implementing the Eprints Mandate at QUT." International Digital Library Perspectives 23, no. 3 (2007): 262-268. http://eprints.qut.edu.au/6916/

Creaser, Claire. "Open Access to Research Output—Institutional Policies and Researchers' Views: Results from Two Complementary Surveys." New Review of Academic Librarianship 16, no. 1 (2010): 4-25.

Hackman, Tim. "What's The Opposite of a Pyrrhic Victory? Lessons Learned from an Open Access Defeat." College & Research Libraries News 70, no. 9 (2009). http://crln.acrl.org/content/70/9/518.full.pdf+html

Haddow, Gaby. "Self-Archiving to Institutional Repositories Is Improved by Assisted and Mandated Deposit; Disciplinary Culture Is Not a Factor." Evidence Based Library and Information Practice 3, no. 2 (2008). http://ejournals.library.ualberta.ca/index.php/EBLIP/article/view/1486

Harnad, Stevan. "Waking OA's 'Slumbering Giant': The University's Mandate to Mandate Open Access." New Review of Information Networking 14, no. 1 (2008): 51-68. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/17298/

Harnad, Stevan, Les Carr, Alma Swan, Arthur Sale, and Hélène Bosc. "Open Access Repositories—Maximizing and Measuring Research Impact through University and Research-Funder Open-Access Self-Archiving Mandates." Wissenschaftsmanagement 4, no. 4 (2009): 36-41. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/16616/

Harnad, Stevan, and Nancy McGovern. "Topic 4: Institutional Repository Success is Dependent Upon Mandates." Bulletin of the American Society for Information Science and Technology 35, no. 4 (2009): 27-31. http://www.asis.org/Bulletin/Apr-09/AprMay09_Harnad-McGovern.pdf

Moskovkin, V. M. "Institutional Policies for Open Access to the Results of Scientific Research." Scientific and Technical Information Processing 35, no. 8 (2008): 269-273.

Sale, Arthur. "The Acquisition of Open Access Research Articles." First Monday 11, no. 10 (2006). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1409

———. "Comparison of Content Policies for Institutional Repositories in Australia." First Monday 11, no. 4 (2006). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1324

———. "The Impact of Mandatory Policies on ETD Acquisition." D-Lib Magazine 12, no. 4 (2006). http://www.dlib.org/dlib/april06/sale/04sale.html

———. "The Patchwork Mandate." D-Lib Magazine 13, no. 1/2 (2007). http://www.dlib.org/dlib/january07/sale/01sale.html

Shulenburger, David. "University Public-Access Mandates Are Good for Science." PLoS Biology 7, no. 11 (2009). http://dx.doi.org/10.1371%2Fjournal.pbio.1000237

Suber, Peter. "Lessons from Maryland." SPARC Open Access Newsletter, no. 134 (2009). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/06-02-09.htm#maryland

———."The Open Access Mandate at Harvard." SPARC Open Access Newsletter, no. 119 (2008). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/03-02-08.htm#harvard

———. "Open Access Policy Options for Funding Agencies and Universities." SPARC Open Access Newsletter, no. 130 (2009). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/02-02-09.htm#choicepoints

———. "Three Principles for University Open Access Policies." SPARC Open Access Newsletter, no. 120 (2008). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/04-02-08.htm#principles

6.9 Institutional Repository R&D Projects

6.9.1 ARROW

6.9.2 DAEDALUS

6.9.3 DARE

6.9.4 DRIVER

6.9.5 Hydra/REMAP/RepoMMan

6.9.6 SHERPA

6.9.7 Other

6.9.1 ARROW

Groenewegen, David, and Andrew Treloar. "ARROW and the RQF: Meeting the Needs of the Research Quality Framework Using an Institutional Research Repository." Ariadne, no. 52 (2007). http://www.ariadne.ac.uk/issue52/groenewegen-treloar/

———. "The ARROW Project: A Consortial Institutional Repository Solution, Combining Open Source and Proprietary Software." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 24, no. 1 (2008): 30-39.

Treloar, Andrew, and David Groenewegen. "ARROW, DART and ARCHER: A Quiver Full of Research Repository and Related Projects." Ariadne, no. 51 (2007). http://www.ariadne.ac.uk/issue51/treloar-groenewegen/

Whitehead, Derek. "Repositories: What is the Target? An Arrow Perspective." New Review of Information Networking 11, no. 1 (2005): 123-134.

6.9.2 DAEDALUS

Ashworth, Susan. "The DAEDALUS Project." Serials 16, no. 3 (2003): 249-253. http://hdl.handle.net/1905/149

Ashworth, Susan, Morag Mackie, and William J. Nixon. "The DAEDALUS Project, Developing Institutional Repositories at Glasgow University: The Story So Far." Library Review 53, no. 5 (2004): 259-264. http://eprints.gla.ac.uk/archive/00000408/

Greig, Morag. "Achieving an 'Enlightened' Publications Policy at the University of Glasgow: Based on a Presentation Given at the UKSG Seminar 'Mandating and the Scholarly Journal Article: Attracting Interest on Deposits?', London, 29 October 2008." Serials: The Journal for the Serials Community 22, no. 1 (2009): 7-11. http://eprints.gla.ac.uk/5119/

Greig, Morag, and William J. Nixon. "DAEDALUS: Delivering the Glasgow ePrints Service." Ariadne, no. 45 (2005). http://www.ariadne.ac.uk/issue45/greig-nixon/

Mackie, Morag. "Filling Institutional Repositories: Practical Strategies from the DAEDALUS Project." Ariadne, no. 39 (2004). http://www.ariadne.ac.uk/issue39/mackie/

Nixon, William J. "DAEDALUS: Freeing Scholarly Communication at the University of Glasgow." Ariadne, no. 34 (2003). http://www.ariadne.ac.uk/issue34/nixon/

———. "DAEDALUS: Initial Experiences with EPrints and DSpace at the University of Glasgow." Ariadne, no. 37 (2003). http://www.ariadne.ac.uk/issue37/nixon/

———. "The Evolution of an Institutional Archive at the University Of Glasgow." Ariadne, no. 32 (2002). http://www.ariadne.ac.uk/issue32/eprint-archives/

6.9.3 DARE

Van der Kuil, Annemiek, and Martin Feijen. "The Dawning of the Dutch Network of Digital Academic Repositories (DARE): A Shared Experience." Ariadne, no. 41 (2004). http://www.ariadne.ac.uk/issue41/vanderkuil/

Waaijers, Leo. "The DARE Chronicle: Open Access to Research Results and Teaching Material in the Netherlands." Ariadne, no. 53 (2007). http://www.ariadne.ac.uk/issue53/waaijers/

6.9.4 DRIVER

Lossau, Norbert, and Dale Peters. "DRIVER: Building a Sustainable Infrastructure of European Scientific Repositories." Liber Quarterly: The Journal of European Research Libraries 18, no. 3/4 (2008): 437-448. http://liber.library.uu.nl/publish/articles/000267/article.pdf

Martin Feijen, Wolfram Horstmann, Paolo Manghi, Mary Robinson, and Rosemary Russell. "DRIVER: Building the Network for Accessing Digital Repositories across Europe." Ariadne, no. 53 (2007). http://www.ariadne.ac.uk/issue53/feijen-et-al/

Van der Graaf, Maurits. "DRIVER: Seven Items on a European Agenda for Digital Repositories." Ariadne, no. 52 (2007). http://www.ariadne.ac.uk/issue52/vandergraf/

6.9.5 Hydra/REMAP/RepoMMan

Green, Richard, and Chris Awre. "The REMAP Project: Steps towards a Repository-Enabled Information Environment." Ariadne, no. 59 (2009). http://www.ariadne.ac.uk/issue59/green-awre/

———. "RepoMMan: Delivering Private Repository Space for Day-to-Day Use." Ariadne, no. 54 (2008). http://www.ariadne.ac.uk/issue54/green-awre/

———. "Towards a Repository-Enabled Scholar's Workbench: RepoMMan, REMAP and Hydra." D-Lib Magazine 15, no. 5/6 (2009). http://www.dlib.org/dlib/may09/green/05green.html

Green, Richard, Ian Dolphin, Chris Awre, and Robert Sherratt. "The RepoMMan Project: Automating Workflow and Metadata for an Institutional Repository." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 2 (2007): 210-215. http://edocs.hull.ac.uk/muradora/objectView.action?pid=hull:98

6.9.6 SHERPA

Allinson, Julie, and Elizabeth Harbord. "SHERPA to YODL-ING: Digital Mountaineering at York." Ariadne, no. 60 (2009). http://www.ariadne.ac.uk/issue60/allinson-harbord/

Hubbard, Bill. "SHERPA and Institutional Repositories." Serials 16, no. 3 (2003): 243-247. http://eprints.nottingham.ac.uk/archive/00000095/

Johnson, Gareth J. "In The Kingdom of the Blind: Successfully Implementing Institutional Repositories in the United Kingdom and the Sherpa Partnership Experience." New Review of Academic Librarianship 13, no. 1/2 (2008): 13-33.

MacColl, John, and Stephen Pinfield. "Climbing the Scholarly Publishing Mountain with SHERPA." Ariadne, no. 33 (2002). http://www.ariadne.ac.uk/issue33/sherpa/

Moyle, Martin, Rebecca Stockley, and Suzanne Tonkin. "SHERPA-LEAP: A Consortial Model for the Creation and Support of Academic Institutional Repositories." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 2 (2007): 125-132. http://eprints.ucl.ac.uk/2663/

6.9.7 Other

Allinson, Julie, Sebastien François, and Stuart Lewis. "SWORD: Simple Web-Service Offering Repository Deposit." Ariadne, no. 54 (2008). http://www.ariadne.ac.uk/issue54/allinson-et-al/

Androulakis, Steve, Ashley M Buckle, Ian Atkinson, David Groenewegen, Nick Nicholas, Andrew Treloar, and Anthony Beitz. "ARCHER—e-Research Tools for Research Data Management." International Journal of Digital Curation 4, no. 1 (2009). http://www.ijdc.net/index.php/ijdc/article/view/99

Awre, Chris. "The JISC's FAIR Programme: Disclosing and Sharing Institutional Assets." Learned Publishing 17, no. 2 (2004): 151-156. http://eprints.rclis.org/archive/00001331/

Awre, Chris, and Christine Baldwin. "Focus on Access to Institutional Resources: A Synthesis of the JISC Fair Programme." New Review of Information Networking 11, no. 2 (2005): 137-158.

Darby;, R. M., C. M. Jones;, L. D. Gilbert, and S. C. Lambert. "Increasing the Productivity of Interactions between Subject and Institutional Repositories." New Review of Information Networking 14, no. 2 (2008): 117-135.

Drury, Caroline. "Building Institutional Repository Infrastructure in Regional Australia." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 4 (2007): 395-402. http://eprints.usq.edu.au/3838/

Gray, Andrew. "Institutional Repositories for Creative and Applied Arts Research: The Kultur Project." Ariadne, no. 60 (2009). http://www.ariadne.ac.uk/issue60/gray/

Hey, Jessie. "Targeting Academic Research with Southampton's Institutional Repository." Ariadne, no. 40 (2004). http://www.ariadne.ac.uk/issue40/hey/

Jacobs, Neil, Amber Thomas, and Andrew McGregor. "Institutional Repositories in the UK: The JISC Approach." Library Trends 57, no. 2 (2008): 124-141.

Lewis, Stuart, Leonie Hayes, Vanessa Newton-Wade, Antony Corfield, Richard Davis, Tim Donohue, and Scott Wilson. "If SWORD Is the Answer, What Is the Question?: Use of the Simple Web-Service Offering Repository Deposit Protocol." Program: Electronic Library and Information Systems 43, no. 4 (2009): 407-418. http://hdl.handle.net/2292/5315

Lyon, Liz. "eBank UK: Building the Links between Research Data, Scholarly Communication and Learning." Ariadne, no. 36 (2003). http://www.ariadne.ac.uk/issue36/lyon/intro.html

Martin, Ruth. "ePrints UK: Developing a National Archive." Ariadne, no. 35 (2003). http://www.ariadne.ac.uk/issue35/martin/

Pitman, Lesley. "IPR and Multimedia in Institutional Repositories: Lessons from the MIDESS Project." ALISS Quarterly 3, no. 1 (2007): 24-27.

Van Deventer, Martie, and Heila Pienaar. "South African Repositories: Bridging Knowledge Divides." Ariadne, no. 55 (2008). http://www.ariadne.ac.uk/issue55/vandeventer-pienaar/

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

6.10 Institutional Repository Research Studies

Aguillo, Isidro, José Ortega, Mario Fernández, and Ana Utrilla. "Indicators for a Webometric Ranking of Open Access Repositories." Scientometrics 82, no. 3 (2010): 477-486.

Allen, James. "Interdisciplinary Differences in Attitudes towards Deposit in Institutional Repositories." Master's theses, Manchester Metropolitan University, 2005. http://eprints.rclis.org/archive/00005180/

Amin, Mayur. "Article Repositories and Journal Subscription—Future Scenarios." Information Services & Use 27, no. 4 (2007): 173-177.

Andrew, Theo. "Trends in Self-Posting of Research Material Online by Academic Staff." Ariadne, no. 37 (2003). http://www.ariadne.ac.uk/issue37/andrew/

Awre, Chris, and Alma Swan. "Linking Repositories: Scoping the Development of Cross-Institutional User-Oriented Services." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 23, no. 4 (2007): 372-381. http://eprints.ecs.soton.ac.uk/13962/

Bonilla-Calero, A. I. "Scientometric Analysis of a Sample of Physics-Related Research Output Held in the Institutional Repository Strathprints (2000-2005)." Library Review 57, no. 9 (2008): 700-721.

Boock, Michael. "Improving DSpace@OSU with a Usability Study of the ET/D Submission Process." Ariadne, no. 45 (2005).

Campbell-Meier, Jennifer. "Case Studies on Institutional Repository Development: Creating Narratives for Project Management and Assessment." Ph.D. dissertation, University of Hawaii at Manoa, 2008. http://hdl.handle.net/10125/4177

Carr, Leslie, and Tim Brody. "Size Isn't Everything: Sustainable Repositories as Evidenced by Sustainable Deposit Profiles." D-Lib Magazine 13, no. 7/8 (2007). http://www.dlib.org/dlib/july07/carr/07carr.html

Covey, Denise Troll. "Self-Archiving Journal Articles: A Case Study of Faculty Practice and Missed Opportunity." portal: Libraries and the Academy 9, no. 2 (2009): 223-251. http://works.bepress.com/denise_troll_covey/34/

Davis, Philip M., and Matthew J. L. Connolly. "Institutional Repositories: Evaluating the Reasons for Non-use of Cornell University's Installation of DSpace." D-Lib Magazine13, no. 3/4 (2007). http://www.dlib.org/dlib/march07/davis/03davis.html

Dickinson, Lisa Marie. "Subject Access in New Zealand Institutional Repositories: What Is the Best Method with Consideration to the Self-Archiving Author." Master's thesis, Victoria University of Wellington, 2008.

Fernandez, Leila. "Open Access Initiatives in India—An Evaluation." Partnership: The Canadian Journal of Library and Information Practice and Research 1, no. 1 (2006). http://journal.lib.uoguelph.ca//index.php/perj/article/view/110/171

Foulonneau, Muriel, and Francis André. Investigative Study of Standards for Digital Repositories and Related Services. Amsterdam: Amsterdam University Press, 2008. http://dare.uva.nl/aup/nl/record/260226

Foster, Nancy Fried, and Susan Gibbons. "Understanding Faculty to Improve Content Recruitment for Institutional Repositories." D-Lib Magazine 11, no. 1 (2005). http://www.dlib.org/dlib/january05/foster/01foster.html

Henty, Margaret. "Ten Major Issues in Providing a Repository Service in Australian Universities." D-Lib Magazine 13, no. 5/6 (2007). http://www.dlib.org/dlib/may07/henty/05henty.html

Jantz, Ronald C., and Myoung C. Wilson. "Institutional Repositories: Faculty Deposits, Marketing, and the Reform of Scholarly Communication." The Journal of Academic Librarianship 34, no. 3 (2008): 186-195.

Kim, Hyun Hee, and Yong Ho Kim. "Usability Study of Digital Institutional Repositories." The Electronic Library 26, no. 6 (2008): 863-881.

Kim, Jihyun. "Motivating and Impeding Factors Affecting Faculty Contribution to Institutional Repositories." Journal of Digital Information 8, no. 2 (2007). http://journals.tdl.org/jodi/article/viewArticle/193/177

Kingsley, Danny. "Those Who Don't Look Don't Find: Disciplinary Considerations in Repository Advocacy." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 24, no. 4 (2008): 204-218. http://dspace.anu.edu.au/handle/1885/46229

Kuchma, Iryna, and Brian Rosenblum. Report on Open Repository Development in Developing and Transition Countries. Utrecht: eIFL-OA Program, 2010. http://www.eifl.net/cps/sections/services/eifl-oa/docs/report-on-open/downloadFile/file/Evaluation_report_on_IRs_June.pdf?nocache=1278427046.97

Lercher, Aaron. "A Survey of Attitudes about Digital Repositories among Faculty at Louisiana State University at Baton Rouge." The Journal of Academic Librarianship 34, no. 5 (2008): 408-415.

Maness, Jack M., Tomasz Miaskiewicz, and Tamara Sumner. "Using Personas to Understand the Needs and Goals of Institutional Repositories." D-Lib Magazine 14, no. 9/10 (2008). http://www.dlib.org/dlib/september08/maness/09maness.html

Mittal, Rekha, and G. Mahesh. "Digital Libraries and Repositories in India: An Evaluative Study." Program: Electronic Library and Information Systems 42, no. 3 (2008): 286-302.

Organ, Michael. "Download Statistics—What Do They Tell Us? The Example of Research Online, the Open Access Institutional Repository at the University of Wollongong, Australia." D-Lib Magazine 12, no. 11 (2006). http://www.dlib.org/dlib/november06/organ/11organ.html

Palmer, Carole L., Lauren C. Teffeau, and Mark P. Newton. Identifying Factors of Success in CIC Institutional Repository Development: Final Report. Urbana-Champaign: Center for Informatics Research in Science and Scholarship, University of Illinois at Urbana-Champaign. http://www.ideals.illinois.edu/handle/2142/8981

———. "Strategies for Institutional Repository Development: A Case Study of Three Evolving Initiatives." Library Trends 57, no. 2 (2008): 142-167. http://docs.lib.purdue.edu/lib_research/106/

Probets, Steve, and Celia Jenkins. "Documentation for Institutional Repositories." Learned Publishing 19, no. 1 (2006): 57-71. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2006/00000019/00000001/art00006

Reid, Stephanie Frances. "An Investigation into the Motivating Factors behind the Use or Non Use of Institutional Repositories by Selected University Academics." Master's thesis, Victoria University of Wellington, 2008.

Rodríguez-Armentia, Nerea, and Carlos B. Amat. "Is It Worth Establishing Institutional Repositories? The Strategies for Open Access to Spanish Peer-Reviewed Articles." Learned Publishing 23 (2010): 193-203.

Smith, Kathlin. "Institutional Repositories and E-journal Archiving: What Are We Learning?" Journal of Electronic Publishing 11, no. 1 (2008). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0011.107

Thomas, Chuck, and Robert H. McDonald. "Measuring and Comparing Participation Patterns in Digital Repositories: Repositories by the Numbers, Part 1." D-Lib Magazine 13, no. 9/10 (2007). http://www.dlib.org/dlib/september07/mcdonald/09mcdonald.html

Wani, Zahid Ashraf, Sumeer Gul, and Javeed Ahmad Rah. "Open Access Repositories: A Global Perspective with an Emphasis on Asia." Chinese Librarianship: an International Electronic Journal, no. 27 (2009). http://www.white-clouds.com/iclc/cliej/cl27WGR.htm

Watson, Sarah. "Authors' Attitudes to, and Awareness and Use of, a University Institutional Repository." Serials: The Journal for the Serials Community 20, no. 3 (2007): 225-230. http://hdl.handle.net/1826/2017

Wells, Paul. "Institutional Repositories: Investigating User Groups and Comparative Evaluation Using Link Analysis." Master's thesis, University of the West of England, 2009. http://eprints.rclis.org/16519/

Westell, Mary. "Institutional Repositories: Proposed Indicators of Success." Library Hi Tech 24, no. 2 (2006): 211-226.

Wong, Gabrielle K. W. "Exploring Research Data Hosting at the HKUST Institutional Repository." Serials Review 35, no. 3 (2009): 125-132. http://repository.ust.hk/dspace/handle/1783.1/6096

Wust, Markus Gerhard. "Attitudes of Education Researchers towards Publishing, Open Access and Institutional Repositories." Master's thesis, University of Alberta, 2006.

Xia, Jingfeng. "Assessment of Self-Archiving in Institutional Repositories: Across Disciplines." The Journal of Academic Librarianship 33, no. 6 (2007): 647-654.

———. "A Comparison of Subject and Institutional Repositories in Self-Archiving Practices." The Journal of Academic Librarianship 34, no. 6 (2008): 489-495.

———. "Personal Name Identification in the Practice of Digital Repositories." Program: Electronic Library and Information Systems 40, no. 3 (2006): 256-267.

Xia, Jingfeng, and Li Sun. "Assessment of Self-Archiving in Institutional Repositories: Depositorship and Full-Text Availability." Serials Review 22, no. 1 (2007): 14-21.

———. "Factors to Assess Self-Archiving in Institutional Repositories." Serials Review 33, no. 2 (2007): 73-80.

Xu, Hong. "The Theory Analysis of Faculty Participation in Institutional Repositories." CALA Occasional Paper Series no. 1 (2008): 2-15. http://www.cala-web.org/files/ops/OPSMarch08.pdf

Zuber, Peter A. "A Study of Institutional Repository Holdings by Academic Discipline." D-Lib Magazine 14, no. 11/12 (2008). http://www.dlib.org/dlib/november08/zuber/11zuber.html

Zuccala, Alesia, Charles Oppenheim, and Rajveen Dhiensa. "Managing and Evaluating Digital Repositories." Information Research: An International Electronic Journal 13, no. 1 (2008). http://informationr.net/ir/13-1/paper333.html

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

6.11 Institutional Repository Software

6.11.1 General

6.11.2 DSpace

6.11.3 Fedora

6.11.4 Other

6.11.1 General

Crow, Raym. A Guide to Institutional Repository Software. 2nd ed. New York: Open Society Institute, 2004. http://www.soros.org/openaccess/pdf/OSI_Guide_to_Institutional_Repository_Software_v2.pdf

Marill, Jennifer L., and Edward C. Luczak. "Evaluation of Digital Repository Software at the National Library of Medicine." D-Lib Magazine 15, no. 5/6 (2009). http://www.dlib.org/dlib/may09/marill/05marill.html

Prudlo, Marion. "E-archiving: An Overview of Some Repository Management Software Tools." Ariadne, no. 43 (2005). http://www.ariadne.ac.uk/issue43/prudlo/

Ware, Mark. Pathfinder Research on Web-Based Repositories. London: Publisher and Library/Learning Solutions, 2004. http://mrkwr.files.wordpress.com/2006/11/pals-report-on-institutional-repositories.pdf

6.11.2 DSpace

Baptista, Ana Alice, and Miguel Ferreira. "Tea for Two: Bringing Informal Communication to Repositories." D-Lib Magazine 13, no. 5/6 (2007). http://www.dlib.org/dlib/may07/baptista/05baptista.html

Celeste, Eric, and Margret Branschofsky. "Building DSpace to Enhance Scholarly Communication." In E-Serials: Publishers, Libraries, Users and Standards, 2nd ed., ed. by Wayne Jones, 239-247. New York: Haworth Press, 2002. http://hdl.handle.net/1721.1/26704

Chudnov, Daniel. "DSpace: Durable Digital Documents." Serials 14, no. 3 (2001): 284-285. http://hdl.handle.net/1721.1/26702

Jones, Paul, Michael Day, and Alexander Ball. "Topic 3: Institutional Repositories Should Be Built on Open Source Software." Bulletin of the American Society for Information Science and Technology 35, no. 4 (2009): 22-26. http://www.asis.org/Bulletin/Apr-09/AprMay09_Jones-Day-Ball.pdf

Phillips, Scott, Cody Green, Alexey Maslov, Adam Mikeal, and John Leggett. "Manakin: A New Face for DSpace." D-Lib Magazine 13, no. 11/12 (2007). http://www.dlib.org/dlib/november07/phillips/11phillips.html

Ribaric, Tim. "Automatic Preparation of ETD Material from the Internet Archive for the DSpace Repository Platform." The Code4Lib Journal, no. 8 (2009). http://journal.code4lib.org/articles/2152

Smith, MacKenzie. "DSpace: An Institutional Repository from the MIT Libraries and Hewlett Packard Laboratories." Lecture Notes in Computer Science 2458 (2002): 543-549. http://hdl.handle.net/1721.1/26706

———. "DSpace for E-print Archives." High Energy Physics Libraries Webzine, no. 9 (2004). http://library.web.cern.ch/library/Webzine/9/papers/3/

Smith, MacKenzie, Mary Barton, Mick Bass, Margret Branschofsky, Greg McClellan, Dave Stuve, Robert Tansley, and Julie Harford Walker. "DSpace: An Open Source Dynamic Digital Repository." D-Lib Magazine 9, no. 1 (2003). http://www.dlib.org/dlib/january03/smith/01smith.html

Smith, MacKenzie, Richard Rodgers, Julie Walker, and Robert Tansley. "DSpace: A Year in the Life of an Open Source Digital Repository System." Lecture Notes in Computer Science 3232 (2004): 38-44. http://dspace.mit.edu/handle/1721.1/26697

Tansley, Robert, Mick Bass, and MacKenzie Smith. "DSpace as an Open Archival Information System: Current Status and Future Directions." Lecture Notes in Computer Science 2769 (2003): 446-460. http://hdl.handle.net/1721.1/29464

Tansley, Robert, MacKenzie Smith, and Julie Harford Walker. "The DSpace Open Source Digital Asset Management System: Challenges and Opportunities." Lecture Notes in Computer Science 3652 (2005): 242-253. http://hdl.handle.net/1721.1/29462

6.11.3 Fedora

Agnew, Grace, and Yang Yu. "The Rutgers Workflow Management System: Migrating a Digital Object Management Utility to Open Source." The Code4Lib Journal, no. 1 (2007). http://journal.code4lib.org/articles/25

Jantz, Ronald. "Public Opinion Polls and Digital Preservation: An Application of the Fedora Digital Object Repository System." D-Lib Magazine 9, no. 11 (2003). http://www.dlib.org/dlib/november03/jantz/11jantz.html

Johnston, Leslie. "Development and Assessment of a Public Discovery and Delivery Interface for a Fedora Repository." D-Lib Magazine 11, no. 10 (2005). http://www.dlib.org/dlib/october05/johnston/10johnston.html

———. "An Overview of Digital Library Repository Development at the University of Virginia Library." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 20, no. 4 (2004): 170-173.

Lagoze, Carl, Sandy Payette, Edwin Shin, and Chris Wilper. "Fedora: An Architecture for Complex Objects and Their Relationships." International Journal on Digital Libraries 6, no. 2 (2006): 124-138. http://arxiv.org/abs/cs.DL/0501012

Manafy, Michelle. "This Fedora's Big Enough for Any DAM Project." EContent 26, no. 10 (2003): 9-11. http://www.econtentmag.com/Articles/ArticleReader.aspx?ArticleID=5553&IssueID=192

Manepalli, Giridhar, Henry Jerez, and Michael L. Nelson. "FeDCOR: An Institutional CORDRA Registry " D-Lib Magazine 12, no. 2 (2006). http://www.dlib.org/dlib/february06/manepalli/02manepalli.html

Payette, Sandra, and Carl Lagoze. "Flexible and Extensible Digital Object and Repository Architecture (FEDORA)." Lecture Notes in Computer Science 1513 (1998): 41-60. http://www.cs.cornell.edu/payette/papers/ECDL98/FEDORA.html

———. "Value Added Surrogates for Distributed Content: Establishing a Virtual Control Zone." D-Lib Magazine 6, no. 6 (2000). http://www.dlib.org/dlib/june00/payette/06payette.html

Payette, Sandra, and Thornton Staples. "The Mellon Fedora Project: Digital Library Architecture Meets XML and Web Services." Lecture Notes in Computer Science 2458 (2002): 406-421.

Staples, Thornton, and Ross Wayland. "Virginia Dons FEDORA: A Prototype for a Digital Object Repository." D-Lib Magazine 6, no. 7/8 (2000). http://www.dlib.org/dlib/july00/staples/07staples.html

Staples, Thornton, Ross Wayland, and Sandra Payette. "The Fedora Project: An Open-Source Digital Object Repository Management System." D-Lib Magazine 9, no. 4 (2003). http://www.dlib.org/dlib/april03/staples/04staples.html

6.11.4 Other

Benjelloun, Rida. "Archimède: A Canadian Solution for Institutional Repository." Library Hi Tech 23, no. 4 (2006): 481-489.

Gumpenberger, Christian. "The EPrints Story: Southampton as the Cradle of Institutional Self-Archiving " Arbeitsgemeinschaft für Medizinisches Bibliothekswesen 9, no. 1 (2009). http://www.egms.de/static/en/journals/mbi/2009-9/mbi000138.shtml

Morrow, Anne, and Allyson Mower. "University Scholarly Knowledge Inventory System: A Workflow System for Institutional Repositories." Cataloging & Classification Quarterly 47, no. 3/4 (2009): 286-296. http://eprints.rclis.org/16118/

6.12 Electronic Theses and Dissertations in Institutional Repositories

Asner, Haya, and Tsviya Polani. "Electronic Theses at Ben-Gurion University: Israel as Part of the Worldwide ETD Movement." portal: Libraries and the Academy 8, no. 2 (2008): 121-139.

Averkamp, Shawn, and Joanna Lee. "Repurposing ProQuest Metadata for Batch Ingesting ETDs into an Institutional Repository." Code4Lib Journal, no. 7 (2009). http://journal.code4lib.org/articles/1647.

Bailey, Charles W., Jr. Electronic Theses and Dissertations Bibliography. Houston: Digital Scholarship, 2005-2010. http://www.digital-scholarship.org/etdb/etdb.htm

Bevan, Simon J. "Electronic Thesis Development at Cranfield University." Program: Electronic Library & Information Systems 39, no. 2 (2005): 100-111. https://dspace.lib.cranfield.ac.uk/handle/1826/1353

Boock, Michael, and Sue Kunda. "Electronic Thesis and Dissertation Metadata Workflow at Oregon State University Libraries." Cataloging & Classification Quarterly 47, no. 3/4 (2009): 297-308. http://ir.library.oregonstate.edu/jspui/handle/1957/11396

Chang, Sheau-Hwang. "Electronic Theses and Dissertations (ETD)." OCLC Systems & Services 18, no. 3 (2002): 109-111.

Copeland, Susan. "Electronic Theses and Dissertations: Promoting 'Hidden' Research." Policy Futures in Education 6, no. 1 (2008): 87-96. http://www.wwwords.co.uk/pdf/freetoview.asp?j=pfie&vol=6&issue=1&year=2008&article=9_Copeland_PFIE_6_1_web

Copeland, Susan, and Andrew Penman. "The Developmentand Promotion of Electronic Theses and Dissertations (ETDs) within the UK." New Review of Information Networking 10, no. 1 (2004): 19-32. https://openair.rgu.ac.uk/handle/10059/46

Copeland, Susan, Andrew Penman, and Richard Mime. "Electronic Theses: The Turning Point." Program: Electronic Library & Information Systems 39, no. 3 (2005): 185-197. https://openair.rgu.ac.uk/handle/10059/40

Deng, Sai, and Terry Reese. "Customized Mapping and Metadata Transfer from DSpace to OCLC to Improve ETD Work Flow." New Library World 110, no. 5/6 (2009): 249-264.

Dos Santos Pacheco, Roberto Carlos, Vinicius Medina Kern, and Paulo Henrique S. Bermejo. "Interoperability and Information Integration in an Early Online Academic Digital Library of Theses and Dissertations: The Case of BTD." The International Information & Library Review 35, no. 2-4 (2003): 319-333.

Greig, Morag. "Implementing Electronic Theses at the University of Glasgow: Cultural Challenges." Library Collections, Acquisitions, & Technical Services 29, no. 3 (2005): 326-335. http://eprints.gla.ac.uk/2295/

Jewell, Christine, William Oldfield, and Sharon Reeves. "University of Waterloo Electronic Theses: Issues and Partnerships." Library Hi Tech 24, no. 2 (2006): 183-196.

Jones, Richard. "DSpace vs. ETD-db: Choosing Software to Manage Electronic Theses and Dissertations." Ariadne, no. 38 (2004). http://www.ariadne.ac.uk/issue38/jones/

———. "The Tapir: Adding E-theses Functionality to DSpace." Ariadne, no. 41 (2004). http://www.ariadne.ac.uk/issue41/jones/

Jones, Richard, and Theo Andrew. "Open Access, Open Source and E-theses: The Development of the Edinburgh Research Archive." Program: Electronic Library and Information Systems 39, no. 3 (2005): 198-212. http://hdl.handle.net/1842/811

Lippincott, Joan K. "Institutional Strategies and Policies for Electronic Theses and Dissertations." EDUCAUSE Center for Applied Research Bulletin, no. 13 (2006). http://net.educause.edu/ir/library/pdf/ERB0613.pdf

Park, Eun G., Zou Qing, and David McKnight. "Electronic Thesis Initiative: Pilot Project of McGill University, Montreal." Program: Electronic Library & Information Systems 41, no. 1 (2007): 81-91.

Proceedings of Eighth International Symposium on Electronic Theses and Dissertations. NDLTD Document Archive: 2005. http://snidely.dlib.vt.edu:8081/dspace/handle/2340/6

Proceedings of Fifth International Symposium on Electronic Theses and Dissertations. NDLTD Document Archive: 2002. http://snidely.dlib.vt.edu:8081/dspace/handle/2340/13

Proceedings of Fourth International Symposium on Electronic Theses and Dissertations. NDLTD Document Archive: 2001. http://snidely.dlib.vt.edu:8081/dspace/handle/2340/14

Proceedings of Ninth International Symposium on Electronic Theses and Dissertations. NDLTD Document Archive: 2006. http://snidely.dlib.vt.edu:8081/dspace/handle/2340/5

Proceedings of Seventh International Symposium on Electronic Theses and Dissertations. NDLTD Document Archive: 2004. http://snidely.dlib.vt.edu:8081/dspace/handle/2340/7

Proceedings of Sixth International Symposium on Electronic Theses and Dissertations. NDLTD Document Archive: 2003. http://snidely.dlib.vt.edu:8081/dspace/handle/2340/10

Proceedings of Tenth International Symposium on Electronic Theses and Dissertations. NDLTD Document Archive: 2007. http://snidely.dlib.vt.edu:8081/dspace/handle/2340/217

Proceedings of Third International Symposium on Electronic Theses and Dissertations. NDLTD Document Archive: 2000. http://snidely.dlib.vt.edu:8081/dspace/handle/2340/15

Suber, Peter. "Open Access to Electronic Theses and Dissertations." DESIDOC Journal of Library and Information Technology 28, no. 1 (2008). http://publications.drdo.gov.in/ojs/index.php/djlit/article/view/149

———. "Open Access to Electronic Theses and Dissertations (ETDs)." SPARC Open Access Newsletter, no. 99 (2006). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/07-02-06.htm#etds

Thompson, Larry A. "Electronic Theses and Dissertations at Virginia Tech." Science & Technology Libraries 20, no. 1 (2001): 87-101.

7 Open Archives Initiative and OAI-PMH

Castelli, Donatella. "Open Archive Solutions to Traditional Archive/Library Cooperation." LIBER Quarterly 13, no. 3/4 (2003): 290-298. http://liber.library.uu.nl/publish/articles/000042/article.pdf

Cole, Timothy W. "Using OAI: Innovations in the Sharing of Information." Library Hi Tech 21, no. 2 (2003): 115-117.

Cole, Timothy W., and Muriel Foulonneau. Using the Open Archives Initiative Protocol for Metadata Harvesting. Westport, CT: Libraries Unlimited, 2007.

Hagedorn, Kat. "OAIster: A 'No Dead Ends' OAI Service Provider." Library Hi Tech 21, no. 2 (2003): 170-181. http://hdl.handle.net/2027.42/58772

Hunter, Philip, and Marieke Guy. "Metadata for Harvesting: The Open Archives Initiative, and How to Find Things on the Web." The Electronic Library 22, no. 2 (2004): 168-174. http://homes.ukoln.ac.uk/~lispjh/tel-metadata/metadata-final5.pdf

Lagoze, Carl, and Herbert Van de Sompel. "The Making of the Open Archives Initiative Protocol for Metadata Harvesting." Library Hi Tech 21, no. 2 (2003): 118-128.

Luce, Richard. "The Open Archives Initiative: Interoperable, Interdisciplinary Author Self-Archiving Comes of Age." The Serials Librarian 40, no. 1/2 (2001): 173-182. http://lib-www.lanl.gov/lww/articles/oai_nasig2000.htm

Lynch, Clifford A. "Metadata Harvesting and the Open Archives Initiative." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 217 (2001): 1-9. http://www.arl.org/resources/pubs/br/br217/br217mhp.shtml

Needleman, Mark. "The Open Archives Initiative." Serials Review 28, no. 2 (2002): 156-158.

Powell, Andy. "A Brief Overview of the OAI Protocol and It's Potential Impact." Information Services & Use 23, no. 2-3 (2003): 103-104.

Prom, Christopher J. "Reengineering Archival Access through the OAI Protocols." Library Hi Tech 21, no. 2 (2003).

Rusch-Feja, Diann. "The Open Archives Initiative and the OAI Protocol for Metadata Harvesting: Rapidly Forming a New Tier in the Scholarly Communication Infrastructure." Learned Publishing 15, no. 3 (2002): 179-186. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2002/00000015/00000003/art00004

Shreeves, Sarah L., Joanne S. Kaczmarek, and Timothy W. Cole. "Harvesting Cultural Heritage Metadata Using the OAI Protocol." Library Hi Tech 21, no. 2 (2003): 159-169.

Shreeves, Sarah L., Jenn Riley, and Kat Hagedorn, eds. Best Practices for OAI PMH Data Provider Implementations and Shareable Metadata. Washington, DC: Digital Library Federation, 2007. http://www.diglib.org/pubs/dlf108.pdf

Suber, Peter. "The Case for OAI in the Age of Google." SPARC Open Access Newsletter, no. 73 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/05-03-04.htm#oai-google

Suleman, Hussein, and Edward A. Fox. "A Framework for Building Open Digital Libraries." D-Lib Magazine 7, no. 12 (2001). http://www.dlib.org/dlib/december01/suleman/12suleman.html

———. "The Open Archives Initiative: Realizing Simple and Effective Digital Library Interoperability." Journal of Library Administration 35, no. 1/2 (2001): 125-145. http://www.dlib.vt.edu/projects/OAI/reports/jla_2001_article_oai.pdf

Van de Sompel, Herbert, and Carl Lagoze. "The Santa Fe Convention of the Open Archives Initiative." D-Lib Magazine 6, no. 2 (2000). http://www.dlib.org/dlib/february00/vandesompel-oai/02vandesompel-oai.html

Van de Sompel, Herbert, Jeffrey A. Young, and Thomas B. Hickey. "Using the OAI-PMH . . . Differently." D-Lib Magazine 9, no. 7/8 (2000). http://www.dlib.org/dlib/july03/young/07young.html

Warner, Simeon. " and the Open Archives Initiative." Library Hi Tech 21, no. 2 (2003): 151-158. http://arxiv.org/abs/cs/0307008

8.1 General Library Issues

Bailey, Charles W., Jr. "Open Access and Libraries." Collection Management 32, no. 3/4 (2007): 351-383. http://www.digital-scholarship.org/cwb/OALibraries2.pdf

Bakker, Theodora A., and Marcus A. Banks. "Scholarly Communication Initiatives at Georgetown University: Lessons Learned." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 25, no. 1 (2009): 60-66.

Barnett, Molly C., and Molly W. Keener. "Expanding Medical Library Support in Response to the National Institutes of Health Public Access Policy." Journal of the Medical Library Association 95, no. 4 (2007): 450-453. http://www.pubmedcentral.nih.gov/articlerender.fcgi?artid=2000773

Beall, Jeffrey. "Free Books: Loading Brief MARC Records for Open-Access Books in an Academic Library Catalog." Cataloging & Classification Quarterly 47, no. 5 (2009): 452-463.

Bosc, Hélène, and Stevan Harnad. "In a Paperless World a New Role for Academic Libraries: Providing Open Access." Learned Publishing 18, no. 2 (2005): 95-100. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2005/00000018/00000002/art00004

Bosch, Stephen. "Buy, Build, or Lease: Managing Serials for Scholarly Communications." Serials Review 31, no. 2 (2005): 107-115.

Canepi, Kitti, Andrea Imre, Harold Way, and Christina Torbert. "Open Access and Conscious Selection." Serials Librarian 52, no. 3/4 (2007): 331-334.

Case, Mary M., and Nancy R. John. "Opening Up Scholarly Information at the University of Illinois at Chicago." First Monday 12, no. 10 (2007). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1956/1833

Crawford, Walt. Open Access and Libraries: Essays from Cites &Insights, 2001-2009. Livermore, CA: A Cites & Insights Book, 2010. http://www.lulu.com/product/paperback/open-access-and-libraries/10905732

Ghosh, Maitrayee. "Information Professionals in the Open Access Era: The Competencies, Challenges and New Roles." Information Development 25, no. 1 (2009): 33-42.

Ho, Adrian K., and Daniel R. Lee. "Recognizing Opportunities: Conversational Openings to Promote Positive Scholarly Communication Change." College & Research Libraries News 71, no. 2 (2010): 83-87. http://crln.acrl.org/content/71/2/83.full.pdf+html

Hood, Anna, and Mykie Howard. "Adding Value to the Catalog in an Open Access World." The Serials Librarian 50, no. 3 (2006): 249-252.

Kersting, Anja, and Karlheinz Pappenberger. "Promoting Open Access in Germany as Illustrated by a Recent Project at the Library of the University of Konstanz." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 25, no. 2 (2009): 105-113.

Koehler, Amy E. C. "Some Thoughts on the Meaning of Open Access for University Library Technical Services." Serials Review 32, no. 1 (2006): 17-21.

Krishnamurthy, M. "Open Access, Open Source and Digital Libraries: A Current Trend in University Libraries around the World." Program: Electronic Library and Information Systems 42, no. 1 (2008): 48-55.

Lewis, David W. "Library Budgets, Open Access, and the Future of Scholarly Communication." College & Research Libraries News 69, no. 5 (2008). http://crln.acrl.org/content/69/5/271.full.pdf+html

Lor, Peter Johan. "Libraries in Times of Open Access: Paper Presented at the APE 2007: Academic Publishing in Europe Conference 'Innovation & Publishing', Berlin, 23–24 January 2007." Information Services & Use 27, no. 4 (2007): 193-205.

Martin, Rebecca A. "Finding Free and Open Access Resources: A Value-Added Service for Patrons." Journal of Interlibrary Loan, Document Delivery & Electronic Reserve 20, no. 3 (2010): 189-200.

Mittler, Elma. "Libraries and International Infrastructure for Open Access Services." Information Services & Use 23, no. 2/3 (2003): 117-118.

Morrison, Heather G. "Professional Library & Information Associations Should Rise to the Challenge of Promoting Open Access and Lead by Example." Library Hi Tech News 21, no. 4 (2004): 8-10. http://circle.ubc.ca/handle/2429/956

———. "Rethinking Collections—Libraries and Librarians in an Open Age: A Theoretical View." First Monday 12, no. 10 (2007). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1965/1841

Mullen, Laura Bowering. Open Access and Its Practical Impact on the Work of Academic Librarians: Collection Development, Public Services, and the Library and Information Science Literature. Oxford: Chandos Publishing, 2010.

Nowick, Elaine, and Claudine Arnold Jenda. "Libraries Stuck in the Middle: Reactive vs. Proactive Responses to the Science Journal Crisis." Issues in Science and Technology Librarianship, no. 39 (2004). http://www.istl.org/04-winter/article4.html

Olivieri, Rene. "New Masters, New Rules." Information Services & Use 26, no. 2 (2006): 159-163.

Owen, G. W. Brian, and Kevin Stranack. "The Public Knowledge Project and the Simon Fraser University Library: A Partnership in Open Source and Open Access." The Serials Librarian 55, no. 1 (2008): 140-167.

Phillips, Linda L. "Newfound Press: The Digital Imprint of the University of Tennessee Libraries." First Monday 12, no. 10 (2007). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1968/1843

Pyati, Ajit. "A Critical Theory of Open Access: Libraries and Electronic Publishing." First Monday 12, no. 10 (2007). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1970/1845

Richard, Jennifer, Denise Koufogiannakis, and Pam Ryan. "Librarians and Libraries Supporting Open Access Publishing." Canadian Journal of Higher Education 39, no. 3 (2009): 33-48. http://ojs.library.ubc.ca/index.php/cjhe/article/view/474/500

Schmidt, Krista, and Nancy Newsome. "The Changing Landscape of Serials: Open Access Journals in the Public Catalog." The Serials Librarian 53, no. 1/2 (2007): 119-133.

Schöpfel, Joachim, and Hélène Prost. "Document Supply of Grey Literature and Open Access: An Update." Interlending & Document Supply 37, no. 4 (2009): 181-191.

Thomas, Sarah E. "Publishing Solutions for Contemporary Scholars: The Library as Innovator and Partner." Publishing Research Quarterly 22, no. 2 (2006): 27-37.

Wood, Elizabeth H. "Open Access Publishing—Implications for Libraries." Journal of Electronic Resources in Medical Libraries 2, no. 2 (2005): 1-12.

Young, Philip. "Open Access Dissemination Challenges: A Case Study." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 25, no. 2 (2009): 93-104.

8.2 SPARC

Bachrach, Steven. "SPARC: The View from the Faculty." Serials 14, no. 2 (2001): 137.

Blixrud, Julia C. "SPARC: Setting Sail into the Seas of Competition." The Serials Librarian 40, no. 1/2 (2002): 117-128.

Buckholtz, Alison. "Declaring Independence." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 214 (2001): 1-5. http://www.arl.org/bm~doc/sparc214.pdf

———. "Declaring Independence: Returning Scientific Publishing to Scientists." The Journal of Electronic Publishing 7, no. 1 (2001). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0007.101

———. "Electronic Genesis: E-journals in the Sciences." Academe 85, no. 5 (1999): 65-68.

Case, Mary. "ARL Promotes Competition through SPARC: The Scholarly Publishing & Academic Resources Coalition." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 196 (1998): 1-5. http://www.arl.org/bm~doc/sparc-4.pdf

———. "Igniting Change in Scholarly Communication: SPARC, Its Past, Present, and Future." In Advances in Librarianship, Vol. 26, edited by Frederick C. Lynden, 1-27. San Diego: Academic Press, 2002.

———. "Partners in Knowledge Creation: An Expanded Role for Research Libraries in the Digital Future." Journal of Library Administration 48, no. 2 (2008): 141-156.

Frazier, Ken. "SPARC: Encouraging New Models of Disseminating Knowledge." Collection Building 19, no. 3 (2000): 117-123.

Johnson, Richard K. "Competition: A Unifying Ideology for Change in Scholarly Communications." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 203 (1999): 6-7. http://www.arl.org/bm~doc/competition.pdf

———. "A Question of Access: SPARC, BioOne, and Society-Driven Electronic Publishing." D-Lib Magazine 6, no. 5 (2000). http://www.dlib.org/dlib/may00/johnson/05johnson.html

Joseph, Heather. "The Scholarly Publishing and Academic Resources Coalition: An Evolving Agenda." College & Research Libraries News 67, no. 2 (2006): 84-86. http://crln.acrl.org/content/67/2/84.full.pdf+html

Michalak, Sarah C. "The Evolution of SPARC." Serials Review 26, no. 1 (2000): 10-21.

Oliver, Marina. "SPARC: An Alternative Lifestyle for Academic Libraries." Collection Management 25, no. 1/2 (2000): 37-49.

Rambler, Mark. "Do It Yourself? A New Solution to the Journals Crisis." The Journal of Electronic Publishing 4, no. 3 (1999). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0004.306

9 Conventional Publisher Perspectives

Banks, Peter. "Open Access: A Medical Association Perspective." Learned Publishing 17, no. 2 (2004): 135-142. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2004/00000017/00000002/art00008

———. "Open Access: Marginal or Core Phenomenon? A Commercial Publisher's View." Information Services & Use 23, no. 2/3 (2003): 93-98.

Carim, Lara. "Serial Killers: How Great Is the E-print Threat to Periodicals Literature?" Learned Publishing 15, no. 2 (2002): 153-155. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2002/00000015/00000002/art00012

de Vries, Saskia C. J. "From Sailing Boat to Steamship: The Role of the Publisher in an Open Access Environment." Learned Publishing 20 (2007): 196-201. http://dx.doi.org/10.1087/095315107X206308

Esposito, Joseph J. "Open Access 2.0: Access to Scholarly Publications Moves to a New Phase." Journal of Electronic Publishing 11, no. 2 (2008). http://hdl.handle.net/2027/spo.3336451.0011.203

———. "Open Access 2.0: Scholarly Publications Move to a New Phase Where OA and Traditional Publishing Coexist." LOGOS: The Journal of the World Book Community 19 (2008): 89-97, 97a-97b.

Ewing, John H. "In Defense of Caution." Learned Publishing 15, no. 3 (2002): 231-233. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2002/00000015/00000003/art00012

———. "Predicting the Future of Scholarly Publishing." Mathematical Intelligencer 25, no. 2 (2003): 3-6. http://www.ams.org/ewing/Documents/Predicting25.pdf

Gannon, Frank. "Open Access: Scientists as Paradoxical Consumers." Learned Publishing 19, no. 4 (2005): 295-299. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2005/00000018/00000004/art00009

Gedye, Richard. "Open Access Is Only Part of the Story." Serials Review 30, no. 4 (2004): 271-274.

Lamb, Christine. "Open Access Publishing Models: Opportunity or Threat to Scholarly and Academic Publishers?" Learned Publishing 17, no. 2 (2004): 143-150. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2004/00000017/00000002/art00009

Mabe, Michael A. "CAVEAT AUCTOR: Let the Author Beware! Some Sceptical Thoughts on Open Access." Serials 17, no. 1 (2004): 41-44.

McCabe, Mark J., and Christopher M. Snyder. "Open Access and Academic Journal Quality." American Economic Review 95, no. 2 (2005): 453-459.

Merkel-Sobotta, Eric. "Elsevier and Open Access." Neuroinformatics 3, no. 1 (2005): 5-9.

Morris, Sally. "Open Access: What's All the Fuss about?" LOGOS: The Journal of the World Book Community 18 (2007): 115-123.

———. "Open Publishing." Learned Publishing 16, no. 3 (2003): 171-176. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2003/00000016/00000003/art00003

———. "Open Publishing: How Publishers Are Reacting." Information Services & Use 23, no. 2/3 (2003): 99-101.

Pullinger, David. "Open Access: Evidence-Based Policy or Policy-Based Evidence? The University Press Perspective." Serials 18, no. 1 (2005): 35-37.

Regazzi, John. "The Shifting Sands of Open Access Publishing, a Publisher's View." Serials Review 30, no. 4 (2004): 275-280.

Richardson, Martin. "Open Access and Institutional Repositories: An Evidence-Based Approach." Serials: The Journal for the Serials Community 18, no. 2 (2005): 98-103.

Robinson, Andrew. "Open Access: The View of a Commercial Publisher." Journal of Thrombosis & Haemostasis 4, no. 7 (2006): 1454-1460. http://onlinelibrary.wiley.com/doi/10.1111/j.1538-7836.2006.02009.x/abstract

Rowland, Fytton. "The Royal Society of New Zealand's Journals: How Can They Cope with the Changing Serials Environment?" Serials 17, no. 1 (2004): 69-75.

Singleton, Alan. "Open Access and Learned Societies." Learned Publishing 18, no. 3 (2005): 223-228. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2005/00000018/00000003/art00009

Slowinski, F. Hill, and Patrick Bernuth. "How 'Free Distribution' Impacts Your Business Model: Is It Really Free?" Learned Publishing 14, no. 2 (2001): 144-148. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2001/00000014/00000002/art00010

Suber, Peter. "Elsevier CEO on the Public Library of Science." Free Online Scholarship Newsletter, 6 February 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/02-06-02.htm

———. "FOS Concessions at Elsevier." Free Online Scholarship Newsletter, 30 January 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/01-30-02.htm

———. "Ingenta and FOS." Free Online Scholarship Newsletter, 17 June 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/06-17-02.htm

Thatcher, Sanford G. "The Challenge of Open Access for University Presses." Learned Publishing 20, no. 3 (2007): 165-172. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2007/00000020/00000003/art00002

———. "Learned Society Business Models and Open Access: Overview of a Recent JISC-Funded Study." Learned Publishing 19, no. 1 (2006): 15-30. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2006/00000019/00000001/art00004

Toledano, Kathryn. "Scholarly Communication and OAI—What Are the Issues for Journal Publishers?" Serials 16, no. 3 (2003): 238-242.

Watkinson, Anthony. "Open Access: A Publisher's View." LOGOS: The Journal of the World Book Community 17 (2006): 12-21.

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

10 Open Access Legislation, Government Reviews, Funding Agency Mandates, and Policies

Brazzeala, Bradley, and Patrick L. Carr. "The Potential Impact of 'Public Access' Legislation on Access to Forestry Literature." Serials Review 34, no. 4 (2008): 252-256.

Busby, Lorraine A. "Open Access Brush Off!" The Serials Librarian 57, no. 1 (2009): 1-8.

de Blaaij, Cees. "Public Funded Research and Open Access: Perspectives and Policies." The Grey Journal 2, no. 1 (2006): 7-16.

English, Ray. "Open Access to Federally Funded Research—The Time is Now." portal: Libraries and the Academy 6, no. 3 (2006): 249-252.

English, Ray, and Peter Suber. "Public Access to Federally Funded Research: The Cornyn-Lieberman and CURES Bills." College & Research Libraries News 67, no. 6 (2006): 362-365. http://crln.acrl.org/content/67/6/362.full.pdf+html

Hahn, Karla. "Two New Policies Widen the Path to Balanced Copyright Management: Developments on Author Rights." College & Research Libraries News 69, no. 7 (2008): 398-400. http://crln.acrl.org/content/69/7/398.full.pdf+html

Imboden, Dieter M. "Scientific Publishing: the Dilemma of Research Funding Organisations." European Review 17, no. 1 (2009): 23-31. http://journals.cambridge.org/action/displayFulltext?type=1&fid=4324632&jid=&volumeId=&issueId=01&aid=4324624&bodyId=&membershipNumber=&societyETOCSession =

Joseph, Heather. "Fair to Whom?" College & Research Libraries News 70, no. 4 (2009): 238-239. http://crln.acrl.org/content/70/4/238.full.pdf+html

———. "From Advocacy to Implementation: The NIH Public Access Policy and Its Impact." Journal of Library Administration 48, no. 2 (2008): 207-217.

———. "A Question of Access—Evolving Policies and Practices." Journal of Library Administration 48, no. 1 (2008): 95-106.

Kroth, Philip J., Erinn E. Aspinall, and Holly E. Phillips. "The National Institutes of Health (NIH) Policy on Enhancing Public Access: Tracking Institutional Contribution Rates." Journal of the Medical Library Association 94, no. 3 (2006): 279-283. http://www.pubmedcentral.gov/articlerender.fcgi?artid=1525307

Lawrence, Janna C. "Open Access: Staying Up to Date." Journal of Electronic Resources in Medical Libraries 6, no. 4 (2009): 343-348.

Manikandan, S., and N. Isai Vani. "Restricting Access to Publications from Funded Research: Ethical Issues and Solutions." Journal of Postgraduate Medicine 56, no. 2 (2010): 154-156. http://www.jpgmonline.com/article.asp?issn=0022-3859;year=2010;volume=56;issue=2;spage=154;epage=156;aulast=Manikandan

Medeiros, Norm. "Harvard, NIH, and the Balance of Power in the Open Access Debate." OCLC Systems & Services 24, no. 3 (2008): 137-139.

Okerson, Ann. "The Law Is the True Embodiment of Everything That's Excellent': Mandates—A View from the United States: Based on a Presentation Given at the UKSG Seminar 'Mandating and the Scholarly Journal Article: Attracting Interest on Deposits?', London, 29 October 2008." Serials: The Journal for the Serials Community 22, no. 1 (2009): 12-18.

Pinfield, Stephen. "A Mandate to Self Archive? The Role of Open Access Institutional Repositories." Serials: The Journal for the Serials Community 18, no. 1 (2005): 30-34 http://eprints.nottingham.ac.uk/152/

———. "A Wel(l)come Development: Research Funders and Open Access." Learned Publishing 19 (2006): 219-225. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2006/00000019/00000003/art00009

Prosser, David. "The View from Europe: Creating International Change." College & Research Libraries News 65, no. 5 (2004): 265-268. http://crln.acrl.org/content/65/5/265.full.pdf+html

Roth, Dana L. "FRPAA and NIH Mandate: A Blessing in Disguise for Scientific Society Publishers?" Science & Technology Libraries 28, no. 3 (2008): 247-253.

Shulenburger, David E. "Improving Access to Publicly Funded Research: What's in It for the Institution? Can We Make the Case?" ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 248 (2006): 1-4. http://www.arl.org/bm~doc/arlbr248institution.pdf

Shieber, Stuart M. "Equity for Open-Access Journal Publishing." PLoS Biology 7, no. 8 (2009). http://www.plosbiology.org/article/info:doi/10.1371/journal.pbio.1000165

Steven William, Glover, Webb Anne, and Gleghorn Colette. "Open Access Publishing in the Biomedical Sciences: Could Funding Agencies Accelerate the Inevitable Changes?" Health Information & Libraries Journal 23, no. 3 (2006): 197-202.

Stimson, Nancy F. "National Institutes of Health Public Access Policy Assistance: One Library's Approach." Journal of the Medical Library Association 97, no. 4 (2009): 238-240. http://www.ncbi.nlm.nih.gov/pmc/articles/PMC2759169/

Suber, Peter. "Another OA Mandate: The Federal Research Public Access Act of 2006." SPARC Open Access Newsletter, no. 97 (2006). http://www.earlham.edu/%7Epeters/fos/newsletter/05-02-06.htm#frpaa

———. "A Bill to Overturn the NIH Policy." SPARC Open Access Newsletter, no. 126 (2008). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/10-02-08.htm#nih

———. "FRPAA Introduced in the US House of Representatives." SPARC Open Access Newsletter, no. 145 (2010). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/05-02-10.htm#frpaa

———. "Germany's DFG Adopts an Open Access Policy." SPARC Open Access Newsletter, no. 96 (2006). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/04-02-06.htm#dfg

———. "The Ides of February in Europe: The European Commission Plan for Open Access." SPARC Open Access Newsletter, no. 107 (2007). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/03-02-07.htm#ec

———. "The Ides of February in the US: The National Day of Action and Other Preparation for FRPAA." SPARC Open Access Newsletter, no. 107 (2007). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/03-02-07.htm#us

———. "Implementing the New NIH Policy." SPARC Open Access Newsletter, no. 120 (2008). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/04-02-08.htm#nih

———. "Mandate Momentum in 2007." SPARC Open Access Newsletter, no. 106 (2007). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/02-02-08.htm#mandates

———. "The Mandates of January." SPARC Open Access Newsletter, no. 118 (2008). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/02-02-08.htm#mandates

———. "The Mandates of October." SPARC Open Access Newsletter, no. 103 (2006). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/11-02-06.htm#mandates

———. "Martin Sabo's Public Access to Science Act." SPARC Open Access Newsletter, no. 63 (2003). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/07-04-03.htm

———. "The OA Policies of June." SPARC Open Access Newsletter, no. 135 (2009). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/07-02-09.htm#june09

———. "OA Wrap-Up on the Last Congress." SPARC Open Access Newsletter, no. 102 (2006). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/10-02-06.htm#congress

———. "An Open Access Mandate for the NIH." SPARC Open Access Newsletter, no. 117 (2008). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/01-02-08.htm#nih

———. "The Open-Access Plan from the House Appropriations Committee." SPARC Open Access Newsletter, no. 76 (2004). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/08-02-04.htm#nih

———. "Open Access Policy Options for Funding Agencies and Universities." SPARC Open Access Newsletter, no. 130 (2009). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/02-02-09.htm#choicepoints

———. "An Open Letter to the Next President of the United States." SPARC Open Access Newsletter, no. 127 (2008). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/11-02-08.htm#openletter

———. "Progress toward an OA Mandate at the NIH, One More Time." SPARC Open Access Newsletter, no. 112 (2007). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/08-02-07.htm#nih

———. "Re-introduction of the Bill to Kill the NIH Policy." SPARC Open Access Newsletter, no. 131 (2009). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/03-02-09.htm#conyers

———. "The Return of FRPAA." SPARC Open Access Newsletter, no. 136 (2009). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/08-02-09.htm#frpaa

———. "The Taxpayer Argument for Open Access." SPARC Open Access Newsletter, no. 65 (2003). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/09-04-03.htm

———. "Twelve Reminders about FRPAA." SPARC Open Access Newsletter, no. 106 (2007). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/12-02-07.htm#nih

———. "Update on the Bill Mandating OA at the NIH." SPARC Open Access Newsletter, no. 116 (2007). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/12-02-07.htm#nih

———. "Victory in the Senate: Update on the Bill to Mandate Open Access at the NIH." SPARC Open Access Newsletter, no. 115 (2007). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/11-02-07.htm#nih

Waltham, Mary. "Open Access the Impact of Legislative Developments." Learned Publishing 18, no. 2 (2005): 101-114. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2005/00000018/00000002/art00005

Willinsky, John. "The Publisher's Pushback against NIH's Public Access and Scholarly Publishing Sustainability." PLoS Biology 7, no. 1 (2009). http://www.ncbi.nlm.nih.gov/pmc/articles/PMC2631074/

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

11 Open Access in Countries with Emerging and Developing Economies

11.1 Developing Countries General Works

11.2 Developing Countries Special Programs

11.1 Developing Countries General Works

Ahmed, Allam. "Open Access towards Bridging the Digital Divide-Policies and Strategies for Developing Countries." Information Technology for Development 13, no. 4 (2007): 337-361.

Arunachalam, Subbiah. "Information for Research in Developing Countries: Information Technology—Friend or Foe?" Bulletin of the American Society for Information Science & Technology 29, no. 5 (2003): 16-21. http://www.asis.org/Bulletin/Jun-03/Arunachalam.pdf

———. "Open Access to Scientific Knowledge." DESIDOC Journal of Library & Information Technology 28, no. 1 (2008): 7-14. http://publications.drdo.gov.in/ojs/index.php/djlit/article/view/147

Chan, Leslie, and Barbara Kirsop. "Open Archiving Opportunities for Developing Countries: Towards Equitable Distribution of Global Knowledge." Ariadne, no. 30 (2001). http://www.ariadne.ac.uk/issue30/oai-chan/

Ghosh, S. B., and Anup Kumar Das. "Open Access and Institutional Repositories—A Developing Country Perspective: A Case Study of India." IFLA Journal 33, no. 3 (2007): 229-250.

Gómez, Nancy, Atilio Bustos-Gonzalez, Julio Santillan-Aldana, and Olga Arias. "Open Access Indicators and Information Society: The Latin American Case." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 25, no. 2 (2009): 82-92.

Haider, Jutta. "Of the Rich and the Poor and Other Curious Minds: On Open Access and 'Development.'" Aslib Proceedings 59, no. 4/5 (2007): 449-461.

Harnad, Stevan, and Alma Swan. "India, Open Access, the Law of Karma and the Golden Rule." DESIDOC Journal of Library and Information Technology 28, no. 1 (2008). http://eprints.ecs.soton.ac.uk/14432/

Kirsop, Barbara. "Open Access to Publicly Funded Research Information: The Race Is On." DESIDOC Journal of Library and Information Technology 28, no. 1 (2008). http://publications.drdo.gov.in/ojs/index.php/djlit/article/view/151

Kirsop, Barbara, Subbiah Arunachalam, and Leslie Chan. "Access to Scientific Knowledge for Sustainable Development: Options for Developing Countries." Ariadne, no. 52 (2007). http://www.ariadne.ac.uk/issue52/kirsop-et-al/

Kuchma, Iryna. "Open Access, Equity, and Strong Economy in Developing and Transition Countries: Policy Perspective." Serials Review 34, no. 1 (2008): 13-20. http://www.library.ukma.kiev.ua/dspace/handle/123456789/92

Metcalfe, Amy Scott, Samuel Esseh, and John Willinsky. "International Development and Research Capacities: Increasing Access to African Scholarly Publishing." Canadian Journal of Higher Education 39, no. 3 (2009): 71-87. http://ojs.library.ubc.ca/index.php/cjhe/article/view/478/pdf_1

Papin-Ramcharan, Jennifer, and Richard A Dawe. "The Other Side of the Coin for Open Access Publishing—A Developing Country View." Libri 56 (2006): 16-27. http://www.librijournal.org/pdf/2006-1pp16-27.pdf

Scaria, Vinod. "Scholarly Communication in Biomedical Sciences, Open Access and the Developing World." Internet Health 1, no. 1 (2003). http://www.virtualmed.netfirms.com/internethealth/articleapril03.html

Smart, Pippa. "E-journals: Developing Country Access Survey." Learned Publishing 16, no. 2 (2003): 143-148. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2003/00000016/00000002/art00011

———. "Two-way Traffic: Information Exchange between the Developing and Developed World." Serials 17, no. 2 (2004): 183-187.

Swan, Alma. "Open Access for Indian Scholarship." DESIDOC Journal of Library and Information Technology 28, no. 1 (2008). http://publications.drdo.gov.in/ojs/index.php/djlit/article/view/148

11.2 Developing Countries Special Programs

Bonora, Loriano. "The Evolution of Scientific Publishing and the JHEP Model." JCOM: Journal of Science Communication 2, no. 4 (2003). http://jcom.sissa.it/archive/02/04/F020403/

Canhos, Vanderlei, Leslie Chan, and Barbara Kirsop. "Bioline Publications: How Its Evolution Has Mirrored the Growth of the Internet." Learned Publishing 14, no. 1 (2001): 41-48. http://www.ingentaconnect.com/content/alpsp/lp/2001/00000014/00000001/art00007

Dennis, Alasia Datonye. "The Impact of the Open Access Movement on Medical Based Scholarly Publishing in Nigeria." First Monday 12, no. 10 (2007). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1957/1834

Ochs, Mary, Barbara Aronson, and Jane Wu. "HINARI and AGORA: Revolutionizing Access to Scientific Information in the Developing World." Serials 17, no. 2 (2004): 175-182.

Suber, Peter. "Introduction to HINARI." Free Online Scholarship Newsletter, 25 February 2002. http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/02-25-02.htm

———. "Two Open-Access Initiatives for Developing Countries." SPARC Open Access Newsletter, no. 67 (2003). http://www.earlham.edu/~peters/fos/newsletter/11-02-03.htm#agora-ptolemy

Marcondes, Carlos Henrique, and Luis Fernando Sayao. "The SciELO Brazilian Scientific Journal Gateway and Open Archives: A Report on the Development of the SciELO-Open Archives Data Provider Server." D-LIB Magazine 9, no. 3 (2003). http://www.dlib.org/dlib/march03/marcondes/03marcondes.html

Packer, Abel L. "The SciELO Open Access: A Gold Way from the South." Canadian Journal of Higher Education 39, no. 3 (2009): 11-126. http://ojs.library.ubc.ca/index.php/cjhe/article/view/479/pdf

Tola, Elisabetta. "Hinari and Agora: Free Access to Scientific Information for Poor Countries." JCOM: Journal of Science Communication 2, no. 4 (2003). http://jcom.sissa.it/archive/02/04/F020404/

Walker, Stephanie R. "Bioline International: A Case Study in Open Access and Its Usage for Enhancement of Research Distribution for Scientific Research from Developing Countries." OCLC Systems & Services: International Digital Library Perspectives 25, no. 2 (2009): 125-134.

Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography

12.1 Google Books

Bailey, Charles W., Jr. Google Books Bibliography. Houston: Digital Scholarship, 2005-2010. http://www.digital-scholarship.org/gbsb/gbsb.htm

Baksik, Corinna. "Fair Use or Exploitation? The Google Book Search Controversy." portal: Libraries & the Academy 6, no. 4 (2006): 399-415.

Band, Jonathan. "The Google Library Project: Both Sides of the Story." Plagiary 1 (2006): 35-54. http://hdl.handle.net/2027/spo.5240451.0001.002

———. "The Google Print Library Project: A Copyright Analysis." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 242 (2005): 6-9. http://www.arl.org/bm~doc/arlbr242google.pdf

———. A Guide for the Perplexed: Libraries & the Google Library Project Settlement. Washington, DC: American Library Association and the Association of Research Libraries, 2008. http://www.arl.org/bm~doc/google-settlement-13nov08.pdf

———. A Guide for the Perplexed Part II: The Amended Google-Michigan Agreement. Washington, DC: American Library Association, Association of College and Research Libraries, and Association of Research Libraries, 2009. http://www.arl.org/bm~doc/google-michigan-12jun09.pdf

———. A Guide for the Perplexed Part III: The Amended Settlement Agreement. Washington, DC: American Library Association, Association of College and Research Libraries, and Association of Research Libraries, 2009. http://www.arl.org/bm~doc/guide_for_the_perplexed_part3_final.pdf

Banks, Marcus A. "The Excitement of Google Scholar, the Worry of Google Print." Biomedical Digital Libraries 2 (2005). http://www.pubmedcentral.nih.gov/articlerender.fcgi?artid=1079792

Banks, Michael A. "An Author Looks at Google Book Search." Online 30, no. 2 (2006): 15-17.

Bearman, David. "Jean-Noöl Jeanneney's Critique of Google: Private Sector Book Digitization and Digital Library Policy." D-Lib Magazine 12, no. 12 (2006). http://www.dlib.org/dlib/december06/bearman/12bearman.html

Bisk, J. S. B. "Book Search Is Beautiful?: An Analysis of Whether Google Book Search Violates International Copyright Law." Albany Law Journal of Science and Technology 17, no. 1 (2007): 271-310.

Courant, Paul N. "Scholarship and Academic Libraries (and Their Kin) in the World of Google." First Monday 11, no. 8 (2006). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1382

Dames, K. Matthew. "Library Organizations Should Support Google Book Search." Online 30, no. 2 (2006): 18-19.

Dougherty, William C. "The Google Books Project: Will It Make Libraries Obsolete?" The Journal of Academic Librarianship 36, no. 1 (2010): 86-89

Duguid, Paul. "Inheritance and Loss? A Brief Survey of Google Books." First Monday12, no. 8 (2007). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/1972

Gamble, Aundrea. "Google's Book Search Project: Searching for Fair Use or Infringement." Tulane Journal of Technology & Intellectual Property 9 (Spring 2007): 365-384.

Gbegnon, Kodj. "Digitized Scholarship and the 'Library' Concept: Allowing the History of the Library Exemption to Inform How We View Google's Digitized Library." Hastings Communications and Entertainment Law Journal 29, no. 1 (2006): 75-98.

Gorman, G. E. "Google Print and the Principle of Functionality." Online Information Review 31, no. 2 (2007): 113-115.

Grafton, Anthony. "Apocalypse in the Stacks? The Research Library in the Age of Google." Daedalus 138, no. 1 (2009): 87-98.

Grogg, Jill E., and Beth Ashmore. "Google Book Search Libraries and Their Digital Copies." Searcher 15, no. 4 (2007): 18-27. http://www.infotoday.com/searcher/apr07/Grogg_Ashmore.shtml

Hanratty, Elisabeth. "Google Library: beyond Fair Use?" Duke Law & Technology Review, no. 10 (2005). http://www.law.duke.edu/journals/dltr/articles/2005dltr0010.html

Hetcher, Steven. "The Half-Fairness of Google's Plan to Make the World's Collection of Books Searchable." Michigan Telecommunications and Technology Law Review 13, no. 1 (2006): 1-76. http://www.mttlr.org/volthirteen/hetcher.pdf

———. "Orphan Works and Google's Global Library Project." Wake Forest Intellectual Property Law Journal 8, no. 1 (2007): 1-38. http://www.law.depaul.edu/centers_institutes/ciplit/ipsc/pdf/Steven_Hetcher.pdf

Jacsó, Péter. "Amazon, Google Book Search, and Google Scholar." Online 32, no. 2 (2008): 51-54.

Jeanneney, Jean-Noël. Google and the Myth of Universal Knowledge: A View from Europe. Chicago: University of Chicago Press, 2006.

Johnson, Richard K. "In Google's Broad Wake: Taking Responsibility for Shaping the Global Digital Library." ARL: A Bimonthly Report on Research Library Issues and Actions from ARL, CNI, and SPARC, no. 250 (2007): 1-15. http://www.arl.org/bm~doc/arlbr250digprinciples.pdf

Joint, Nicholas. "The Google Book Settlement and Academic Libraries." Library Review 58, no. 5 (2009): 333-340.

Jordan, Lawrence. "The Google Book Search Project Litigation: 'Massive Copyright Infringement' or 'Fair Use'?" Michigan Bar Journal 86, no. 9 (2007): 32-34. http://www.michbar.org/journal/pdf/pdf4article1210.pdf

Lackie, Robert J. "From Google Print to Google Book Search: The Controversial Initiative and Its Impact on Other Remarkable Digitization Projects." The Reference Librarian 49, no. 1 (2008): 35-53.

———. "Google's Print and Scholar Initiatives The Value of and Impact on Libraries and Information Services." Internet Reference Services Quarterly 10, no. 3/4 (2005): 57-70.

Lavoie, Brian, Lynn Silipigni Connaway, and Lorcan Dempsey. "Anatomy of Aggregate Collections: The Example of Google Print for Libraries." D-Lib Magazine 11, no. 9 (2005). http://www.dlib.org/dlib/september05/lavoie/09lavoie.html

Lesk, Michael. "Should Indexing Be Fair Use? The Battle over Google Book Search." IEEE Security and Privacy Magazine 4, no. 2 (2006): 80-83.

Lundeen, K. "The Google Library Litigation and the Fair Use Doctrine." UMKC Law Review 75, no. 1 (2006): 265-282.

Manuel, Kate M. The Google Library Project: Is Digitization for Purposes of Online Indexing Fair Use under Copyright Law? Washington, DC: Congressional Research Service, 2009. http://assets.opencrs.com/rpts/R40194_20090205.pdf

Na, Nari. "Testing the Boundaries of Copyright Protection: The Google Books Library Project and the Fair Use Doctrine." Cornell Journal of Law and Public Policy 16, no. (2007): 417-448.

Okano, Ari. "Digitized Book Search Engines and Copyright Concerns." Shidler Journal of Law, Commerce & Technology 3, no. 4 (2007). http://www.lctjournal.washington.edu/Vol3/a013Okano.html

Proskine, E. A. "Google's Technicolor Dreamcoat: A Copyright Analysis of the Google Book Search Library Project." Berkeley Technology Law Journal 21, no. 1 (2006): 213-240.

Romman, K. H. "The Google Book Search Library Project: A Market Analysis Approach to Fair Use." Houston Law Review 43, no. 3 (2006): 807-846.

Sandler, Mark. "Disruptive Beneficence: The Google Print Program and the Future of Libraries." Internet Reference Services Quarterly 10, no. 3/4 (2005): 5-22.

Savirimuthu, Joseph. "Legal Reflections on the Google Print Library Project." Journal of Intellectual Property Law & Practice 1, no. 12 (2006): 801-808.

Shah, M. "Fair Use and the Google Book Search Project: The Case for Creating Digital Libraries." Commlaw Conspectus 15, no. 2 (2007): 569-614.

Suber, Peter. "Does Google Library Violate Copyright?" SPARC Open Access Newsletter, no. 90 (2005). http://www.earlham.edu/%7Epeters/fos/newsletter/10-02-05.htm#google

Thatcher, Sanford G. "Fair Use in Theory and Practice: Reflections on Its History and the Google Case." Journal of Scholarly Publishing 37, no. 3 (2006): 215-229.

Wilhelm, Thomas E. "Google Book Search: Fair Use or Fairly Useful Infringement?" Rutgers Computer & Technology Law Journal 33, no. 1 (2006): 107-135.

12.2 Other Open Access Books

Bailey, Charles W., Jr. "Evolution of an Electronic Book: The Scholarly Electronic Publishing Bibliography." The Journal of Electronic Publishing 7 (December 2001). http://hdl.handle.net/2027/spo.3336451.0007.201

Bansode, Sandanand, and S. M. Pujar. "Scholarly Digital Library Initiatives: World Versus India." DESIDOC Journal of Library & Information Technology 28, no. 6 (2008): 21-26. http://publications.drdo.gov.in/ojs/index.php/djlit/article/view/219

Choudbury, G. Sayeed , Tim DiLauro, Robert Ferguson, Michael Dorettboom, and Ichiro Fujinaga. "Document Recognition for a Million Books." D-Lib Magazine 12, no. 3 (2006). http://www.dlib.org/dlib/march06/choudhury/03choudhury.html

Coyle, Karen. "Mass Digitization of Books." Journal of Academic Librarianship 32, no. 6 (2006): 641-645. http://www.kcoyle.net/jal-32-6.html

Kahle, Brewster. "Universal Access to All Knowledge." American Archivist 70, no. 1 (2007): 23-31.

Leetaru, Kalev. "Mass Book Digitization: The Deeper Story of Google Books and the Open Content Alliance." First Monday 13, no. 10 (2008). http://firstmonday.org/htbin/cgiwrap/bin/ojs/index.php/fm/article/view/2101/2037

St. Clair, Gloriana. "The Million Book Project in Relation to Google." Journal of Library Administration 47, no. 1/2 (2008): 151-163.

Willett, Perry. "Mass Digitization and Its Impact on Interlending and Document Supply." Interlending & Document Supply 37, no. 3 (2009): 143-148.

Willinsky, John. "Toward the Design of an Open Monograph Press." Journal of Electronic Publishing 12, no. 1 (2009). http://dx.doi.org/10.3998/3336451.0012.103

Appendix A. Related Bibliographies

Bailey, Charles W., Jr. Digital Curation and Preservation Bibliography. Houston: Digital Scholarship, 2010. http://www.digital-scholarship.org/dcpb/dcpb.htm

———. Digital Scholarship 2009. Houston: Digital Scholarship, 2010. http://www.digital-scholarship.org/sepb/annual/ds2009.htm

———. "Electronic Publishing on Networks: A Selective Bibliography of Recent Works." The Public-Access Computer Systems Review 3, no. 2 (1992): 13-20. http://epress.lib.uh.edu/pr/v3/n2/bailey.3n2

———. "Electronic Publishing on Networks: Part II of a Selective Bibliography." The Public-Access Computer Systems Review 5, no. 2 (1994): 5-14. http://epress.lib.uh.edu/pr/v5/n2/bailey.5n2

———. Electronic Theses and Dissertations Bibliography. Houston: Digital Scholarship, 2005-2010. http://www.digital-scholarship.org/etdb/etdb.htm

———. Google Books Bibliography. Houston: Digital Scholarship, 2005-2010. http://www.digital-scholarship.org/gbsb/gbsb.htm

———. Institutional Repository Bibliography. Houston: Digital Scholarship, 2009-2010. http://digital-scholarship.org/irb/irb.html

———. "Network-Based Electronic Publishing of Scholarly Works: A Selective Bibliography." The Public-Access Computer Systems Review 6, no. 1 (1995): 5-21. http://epress.lib.uh.edu/pr/v6/n1/bail6n1.html

———. Open Access Bibliography: Liberating Scholarly Literature with E-prints and Open Access Journals. Washington, DC: Association of Research Libraries, 2005. http://www.digital-scholarship.org/oab/oab.htm

———. Scholarly Electronic Publishing Bibliography. Houston: Digital Scholarship, 1996-2010. http://www.digital-scholarship.com/sepb/sepb.html

———. Scholarly Electronic Publishing Bibliography: 2008 Annual Edition. Houston: Digital Scholarship, 2010. http://digital-scholarship.org/sepb/annual/sepb2008.htm

Note: The Open Access Bibliography: Liberating Scholarly Literature with E-prints and Open Access Journals was the base document for the Bibliography of Open Access (http://oad.simmons.edu/oadwiki/Bibliography_of_open_access) at the Open Access Directory wiki. The Bibliography of Open Access is updated by users of that wiki. The Open Access Directory (http://oad.simmons.edu/oadwiki/Main_Page) is a very useful resource for getting current information about a wide variety of open access topics.

Appendix B. About the Author

Charles W. Bailey, Jr. is the publisher of Digital Scholarship. From 2004 to 2007, he was the Assistant Dean for Digital Library Planning and Development at the University of Houston Libraries. From 1987 to 2003, he served as Assistant Dean/Director for Systems at the University of Houston Libraries. From 1976 to 1986, he served as the head of the systems department at an academic medical library, a systems librarian at a research library, a technical writer at a bibliographic utility, and a media librarian at an academic media center. He holds master's degrees in information and library science and instructional media and technology.

In 1989, Bailey established PACS-L, a mailing list about public-access computers in libraries, and The Public-Access Computer Systems Review, one of the first open access journals published on the Internet. He served as PACS-L Moderator until November 1991 and as founding Editor-in-Chief of The Public-Access Computer Systems Review until the end of 1996.

In 1990, Bailey and Dana Rooks established Public-Access Computer Systems News, an electronic newsletter, and Bailey co-edited this publication until 1992.

In 1992, he founded the PACS-P mailing list for announcing the publication of selected e-serials, and he moderated this list until 2007.

In recognition of his early electronic publishing efforts, Bailey was given a Network Citizen Award by the Apple Library in 1992 and the first LITA/Library Hi Tech Award for Outstanding Achievement in Communicating to Educate Practitioners within the Library Field in Library and Information Technology in 1993.

In 1996, he established the Scholarly Electronic Publishing Bibliography (SEPB), an open access book that has been updated over 75 times.

In 1997, he added Scholarly Electronic Publishing Resources, a directory of relevant websites, to SEPB.

In 2001, he added the Scholarly Electronic Publishing Weblog, which announces relevant new publications, to SEPB.

In 2001, he was selected as a team member of Current Cites, and he has subsequently been a frequent contributor of reviews to this monthly e-serial.

Bailey was profiled in the Movers & Shakers 2003: The People Who Are Shaping the Future of Libraries supplement to the March 15, 2003 issue of Library Journal.

In 2005, Bailey established Digital Scholarship (http://digital-scholarship.org/), which provides information and commentary about digital copyright, digital curation, digital repositories, open access, scholarly communication, and other digital information issues. Digital Scholarship's digital publications are open access. Both print and digital publications are under versions of the Creative Commons Attribution-Noncommercial License. In 2005, he also established DigitalKoans, a weblog that covers the same topics as Digital Scholarship.

In 2005, he also published the Open Access Bibliography: Liberating Scholarly Literature with E-prints and Open Access Journals with ARL (a paperback, a PDF file, and an XHTML website), the Electronic Theses and Dissertations Bibliography, the Google Book Search Bibliography, and the "Open Access Webliography" (with Adrian K. Ho).

In 2008, he published Author's Rights, Tout de Suite and Institutional Repositories, Tout de Suite.

In 2009, he published the Scholarly Electronic Publishing Bibliography: 2008 Annual Edition (a paperback, a Kindle e-book, and a PDF file) and the Institutional Repository Bibliography.

With the exception of the Open Access Bibliography: Liberating Scholarly Literature with E-prints and Open Access Journals and Transforming Scholarly Publishing through Open Access: A Bibliography, Bailey periodically updates his Digital Scholarship bibliographies.

For more details, see the "Digital Scholarship Publications Overview."

Bailey has written numerous papers about open access, scholarly electronic publishing, and other topics. See the "Selected Publications of Charles W. Bailey, Jr." for a more complete description of his publications (http://digital-scholarship.org/cwb/bailey.htm).

His e-mail address is digitalscholarship at gmail.com.